
 
 
 

Møteprotokoll 
Utval: Fylkestinget 

 
Møtestad: Digitalt, Fjernmøte 

 
Dato: 15.12.2020                   16.12.2020 

 
Tid: 10:00-19.10                  09:00-18:15 

 
 
 
Tirsdag 15.desember 
 

Følgjande faste medlemer møtte: 
Namn Funksjon Representerer 
Anne Gine Hestetun Medlem A 
Arve Helle Medlem A 
Jannicke Bergesen Clarke Medlem A 
Emil Gadolin Medlem A 
Karianne Alette Torvanger Medlem A            Frå kl. 12.30 
Stian Jean Opedal Davies Medlem A 
Kine Bratli Dale Medlem A 
Torbjørn Vereide Medlem A 
Nina Bognøy Medlem A 
Rasmus Laupsa Rasmussen Medlem A 
Linda Merkesdal Medlem A             Permisjon frå 

kl.17.55 
Per Jarle Valvatne Medlem A 
Kjell Gitton Håland Medlem A 
Trym Helge Aafløy Medlem FNB 
Knut Inge Andersen Medlem FNB 
Morten Klementsen Medlem UA 
Odd Erik Lind Medlem FNB 
Nils Haugland Medlem FNB 
Hege Nygård Dale Medlem UA 
Sigbjørn Framnes Medlem FRP 
Helge Stormoen Medlem FRP 
Rosalind Fosse Medlem FRP 
Frank Willy Pedersen Djuvik Medlem FRP 
Bjarte Vatnøy Medlem FRP 
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H 
Noralv Distad Medlem H 
Svein Kolbein Halleraker Medlem H 
Dan Stian Femoen Medlem H 
Hanne Eva Kristensen Medlem H 
John Andre Kongsvik Medlem H 
June Vibecke K. Indrevik Medlem H 
Jana Midelfart Hoff Medlem H 
Sonja Merethe Øvre-Flo Medlem H 
Karl Vågstøl Medlem H 
Lise-May Sæle Medlem H 
Gunnar Moland Medlem H 
Trude Brosvik Medlem KRF 
Kristina Vaktskjold Hamre Medlem KRF 
Natalia Antonia Golis Medlem MDG 
Mark Taylor Medlem MDG 
Pauline Tomren Medlem MDG 



Mona Høgli Medlem MDG 
Øyvind Strømmen Medlem MDG 
Kurt Johnny Hæggernæs Medlem PP 
Jeanette Onarheim Syversen Medlem R 
Jon Askeland Medlem SP 
Jenny Ellaug Følling Medlem SP 
Aleksander Øren Heen Medlem SP 
Sigrid Brattabø Handegard Medlem SP 
Hilde Horpen Medlem SP 
Alexander Fosse Andersen Medlem SP 
Sigurd Erlend Reksnes Medlem SP 
Mette Heidi B. Ekrheim Medlem SP         Permisjon 13.45-

16.15 
Gunn Åmdal Mongstad Medlem SP 
Lars Fjeldstad Medlem SP 
Marthe Hammer Medlem SV 
Åsmund Berthelsen Medlem SV 
Symphorien Pombe Medlem SV 
Marianne Sæhle Medlem SV 
Alfred Jens Bjørlo Medlem V 

 
Følgjande medlemer hadde meldt forfall: 
Namn Funksjon Representerer 
Terje Kollbotn Medlem R 
Senea Sabanovic Medlem A 
Tor André Ljosland Medlem KRF 
Gunhild Berge Stang Medlem V 
Terje Søviknes Medlem Frp 

 
Følgjande varamedlemer møtte: 
Namn Møtte for Representerer 
Katrine Helland Johannessen Senea Sabanovic A 
Jon Olav Økland Tor André Ljosland KRF 
Anders Hamre Sveen Terje Kollbotn R 
Geir Kjell Andersland Gunhild Berge Stang V 
Renate Møgster Klepsvik Terje Søviknes Frp 
Eirik Haga Karianne Alette Torvanger A              Til kl. 12.30 
Erlend Haugen Herstad Mette Heidi B. Ekrheim Sp            Kl. 13.45 – 16.15 

 
 

Onsdag 15.desember 
 

Anne Gine Hestetun Medlem A 
Arve Helle Medlem A 
Jannicke Bergesen Clarke Medlem A 
Karianne Alette Torvanger Medlem A 
Stian Jean Opedal Davies Medlem A 
Kine Bratli Dale Medlem A 
Torbjørn Vereide Medlem A 
Nina Bognøy Medlem A 
Rasmus Laupsa Rasmussen Medlem A 
Linda Merkesdal Medlem A 
Per Jarle Valvatne Medlem A 
Kjell Gitton Håland Medlem A 
Knut Inge Andersen Medlem FNB 
Morten Klementsen Medlem UA 
Odd Erik Lind Medlem FNB 
Nils Haugland Medlem FNB 
Hege Nygård Dale Medlem UA 
Terje Søviknes Medlem FRP 
Sigbjørn Framnes Medlem FRP 
Helge Stormoen Medlem FRP 



Rosalind Fosse Medlem FRP 
Frank Willy Pedersen Djuvik Medlem FRP 
Bjarte Vatnøy Medlem FRP 
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H 
Noralv Distad Medlem H 
Svein Kolbein Halleraker Medlem H 
Dan Stian Femoen Medlem H 
Hanne Eva Kristensen Medlem H 
John Andre Kongsvik Medlem H 
June Vibecke K. Indrevik Medlem H 
Jana Midelfart Hoff Medlem H 
Sonja Merethe Øvre-Flo Medlem H 
Karl Vågstøl Medlem H 
Lise-May Sæle Medlem H 
Gunnar Moland Medlem H 
Trude Brosvik Medlem KRF 
Kristina Vaktskjold Hamre Medlem KRF 
Natalia Antonia Golis Medlem MDG 
Mark Taylor Medlem MDG 
Pauline Tomren Medlem MDG 
Øyvind Strømmen Medlem MDG 
Kurt Johnny Hæggernæs Medlem PP 
Jeanette Onarheim Syversen Medlem R 
Jon Askeland Medlem SP 
Jenny Ellaug Følling Medlem SP 
Aleksander Øren Heen Medlem SP 
Sigrid Brattabø Handegard Medlem SP 
Hilde Horpen Medlem SP 
Alexander Fosse Andersen Medlem SP 
Sigurd Erlend Reksnes Medlem SP 
Mette Heidi B. Ekrheim Medlem SP 
Gunn Åmdal Mongstad Medlem SP 
Lars Fjeldstad Medlem SP 
Marthe Hammer Medlem SV 
Åsmund Berthelsen Medlem SV 
Symphorien Pombe Medlem SV 
Marianne Sæhle Medlem SV 
Alfred Jens Bjørlo Medlem V 

 
Følgjande medlemer hadde meldt forfall: 
Namn Funksjon Representerer 
Terje Kollbotn Medlem R 
Senea Sabanovic Medlem A 
Tor André Ljosland Medlem KRF 
Gunhild Berge Stang Medlem V 
Trym Aafløy Medlem FNB 
Emil Gadolin Medlem A 
Mona Høgli Medlem MDG 
Karl Vågstøl Medlem  H 

 
 
Følgjande varamedlemer møtte: 
Namn Møtte for Representerer 
Katrine Helland Johannessen Senea Sabanovic A 
Jon Olav Økland Tor André Ljosland KRF 
Anders Hamre Sveen Terje Kollbotn R 
Geir Kjell Andersland Gunhild Berge Stang V 
Eirik Haga Emil Gadolin A 
Thore Helland  Trym Aafløy (FNB) UA 
Mariel Eikeset Koren Mona Høgli MDG 
Kristin Mjanger Karl Vågstøl H              Frå kl. 13 



Iril Schau Johansen Karl Vågstøl H              Til kl. 12.30 
 
 
 
 
 
Frå administrasjonen møtte (begge dager): 
Namn Stilling 
Rune Haugsdal Fylkesrådmann 
Ingrid Holm Svendsen Fylkesdirektør organisasjon og økonomi 
Paal Fosdal Fylkesdirektør strategisk utvikling og digitalisering 
Bjørn Lyngedal Fylkesdirektør opplæring og kompetanse 
Bård Sandal Fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling 
Per Morten Ekerhovd Fylkesdirektør kultur, idrett og inkludering 
Dina Lefdal Fylkesdirektør infrastruktur og veg 
Håkon Rasmussen Fylkesdirektør mobilitet og kollektivtransport 
Bertil Søfteland Leiar politisk sekretariat 
Petter Lem Gullestad Spesialrådgjevar/møtesekretær 

 
 
  



Godkjenningssaker 

GK 9/20 Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Møteinnkallinga vart godkjend utan merknader. 
 
Det vart røysta over om følgjande saker skulle på saklista som politiske saker (vedtakssaker): 
 

Tittel Avrøysting Saknummer 
Om aktivitets- og 
redegjørelsesplikten (ARP) 
 

For: 65 
Mot: 0 

PS 179/20 

Om Wizz Air 
 

For: 39 
Mot: 25 

Ikkje sett på saklista 

Vestland vil bli leiande i 
arbeidet for å førebyggje 
ulukker på sjøen 

For: 64 
Mot: 0 

PS 180/20 

Fråsegn- La Mustafa få bli                       For: 44 
Mot: 20 

PS 181/20 

Om nullutslepp av 
avfallsressursar og 
klimagassar 

For: 14 
Mot: 50 

Ikkje sett på saklista 

 
Med sak PS 179/20, 180/20 og 181/20 lagt til saklista, vart saklista godkjend. 
 
 

GK 10/20 Godkjenning av møteprotokoll frå 29.09.20 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Møteprotokoll frå møte 29.09.2020 vart godkjend utan merknader. 
 
 
  



Referatsaker 
 
RS 24/20 Orientering om utsetting av handsaminga av ny budsjettmodell for dei 
vidaregåande skulane i Vestland fylkeskommune 
 
Vart referert. 
 
 
RS 25/20 Pilotprosjektet Bømlo løypemelding 2020 
 
Vart referert. 
 
 
RS 26/20 Tenestepensjon for VLFK - utvikling i saka etter vedtak i Fylkestinget 10 
september 2020 
 
Vart referert. 
 
 
RS 27/20 Oversikt over planlagde politiske saker til folkevalde organ - våren 2021 
 
Vart referert. 
 
 
  



Skriftlege spørsmål 
 

SI 29/20 Interpellasjon frå Sæhle (SV) - om Aktivitets- og redegjørelsesplikten 
(ARP) 
 

«Arbeidet med likelønn går langsomt. Rapporten «Likelønn og det kjønnsdelte 
arbeidsmarkedet» fra CORE – Senter for likestillingsforskning viser at lønnsgapet mellom 
kvinner og menn er fremdeles for stor. Dersom vi ser tilbake til årtusenskiftet tjente kvinner 
83,50 kroner av hver hundrelapp menn tjente. I dag tjener kvinner i snitt om lag 89 kroner 
av hver hundrelapp menn tjener. Lønnsgapet er redusert med 5 kroner og femti øre på 19 
år. Dette er tall basert på timelønn. Ser vi på årslønn omregnet til heltid er dette tallet ca. 
87 prosent. For de med bachelor-utdannelse er forskjellen mellom menn og kvinner på 
hele 17 prosent.   
 
Uten likelønn blir det ingen likestilling.  Lønn gir et økonomisk grunnlag som er avgjørende 
for levekår i hele livsløpet. Når pensjonen vår baserer seg på at alle år med inntekt skal 
telle med, og arbeidstaker må stå lenge i arbeid, medfører det at kvinner får dårligere 
pensjon og levekår - også som pensjonister.  
Den 16. november markerte Norge likelønnsdagen. Den symboliserer at 87 prosent av året 
er passert og at kvinner i teorien jobber gratis ut året. Forsetter utviklingen i dag vil det ta 
femti år før vi oppnår likelønn. 
Alle arbeidsgivere har et ansvar for å motvirke ulikelønn. Arbeidslivets parter har et 
særskilt ansvar for å sørge for at den forsterkede Aktivitets- og redegjørelsesplikten i 
likestillings- og diskrimineringsloven (ARP) får innhold, og flere fagforeninger, deriblant 
Fellesorganisasjonen (FO), er opptatt av at ARP følges opp i praksis. ARP pålegger alle 
offentlige arbeidsgivere å jobbe aktivt, målrettet og planmessig for å fremme likestilling og 
hindre diskriminering.  
 
Fra 1.januar 2020 har alle offentlige arbeidsgivere en aktivitetsplikt til å: 

a. Undersøke om det finnes risiko for diskriminering eller andre hindre for likestilling 
b. Analysere årsaker til identifiserte risikoer 
c. Iverksette tiltak som er egnet til å motvirke diskrimineringen og bidra til økt 

likestilling i virksomheten 
d. Vurdere resultatet av arbeidet etter bokstav a. - c.  

 
Spørsmål: 
Hvordan følger Vestland fylkeskommune, som arbeidsgiver opp Aktivitets- og 
redegjørelsesplikten i likestillings- og diskrimineringsloven? 
 
Forslag til vedtak: 

1. Vestland fylkeskommune skal følge opp Aktivitets- og redegjørelsesplikten i 
likestillings- og diskrimineringsloven. Fylkeskommunen skal jobbe aktivt, målrettet 
og planmessig for å fremme likestilling og hindre diskriminering i egen 
organisasjon. 

2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen bruke aktivitetsplikten i likestillings- og 
diskrimineringslovens § 26 a – d til å kartlegge de faktiske forholdene i 
fylkeskommunen, samt foreslå tiltak som motvirker diskriminering til fylkestinget. 

3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen årlig redegjøre for hvordan aktivitetsplikten har 
blitt fulgt opp for å avdekke faktisk tilstand i egen virksomheten og motvirke 
ulikelønn i egen organisasjon.» 

 
 
Fylkesordføraren gir slikt svar: 
 
Likestillings- og diskrimineringslova sitt krav om «aktivitets-og redegjørelsesplikt» for 
arbeidsgjevarar inngår i verksemda sitt arbeid med internkontroll når det gjeld å fremme 
likestilling og hindre diskriminering. Lova pålegg arbeidsgjevar å jobbe aktivt, målretta og 
planmessig på dette området.  
 
Aktivitetsplikten er ein metodisk tilnærming som pålegg arbeidsgjevar å vurdere risiko for 
diskriminering eller andre hindre for likestilling, analysere risikofaktorar og setje i verk tiltak for 

https://samfunnsforskning.brage.unit.no/samfunnsforskning-xmlui/bitstream/handle/11250/2641600/Likel%25C3%25B8nn+og+det+kj%25C3%25B8nnsdelte+arbeidsmarkedet.pdf?sequence=2&isAllowed=y
https://samfunnsforskning.brage.unit.no/samfunnsforskning-xmlui/bitstream/handle/11250/2641600/Likel%25C3%25B8nn+og+det+kj%25C3%25B8nnsdelte+arbeidsmarkedet.pdf?sequence=2&isAllowed=y


å motverke diskriminering og bidra til auka likestilling. Vurdering av risiko og hindre skal m.a. 
gjerast på områda rekruttering, løns- og arbeidsvilkår, forfremjing m.m. 
 
Redegjørelsesplikten er ei rapportering om faktisk tilstand av kjønnslikestilling i verksemda og 
arbeidet som er gjort for å oppfylle aktivitetsplikta. 
Vestland fylkeskommune følgjer opp aktivitets- og redegjørelsesplikten i likestillings- og 
diskrimineringslova slik:  
 
Rekruttering 
Vestland fylkeskommune har omlag 250-300 rekrutteringssaker årleg. Fullmaktene til å rekruttere 
ligg ute på avdelingane/einingane, I ein slik desentralisert struktur er det viktig med gode 
prosedyrar og god opplæring av leiarar i rekruttering. Rekrutteringsprosedyren til VLFK ivaretek 
krava i Likestillings- og diskrimineringslova om at det ikkje er lov å diskriminere på kjønn, alder, 
etnisk bakgrunn eller andre usaklege grunnar. Fylkestinget har óg fatta vedtak om at Vestland 
fylkeskommune skal vere ein arbeidsgjevar som legg til rette for rekruttering av menneske med 
nedsett funksjonsevne og menneske med «hol» i CV’ en sin. Vestland fylkeskommune har såleis 
som mål å leve opp til ein beste praksis på rekrutteringsområdet som fremjar likestilling og hindrar 
diskriminering. God opplæring av leiarar i rekrutteringsarbeid er her avgjerande for å lukkast og vil 
bli prioritert av fylkeskommunen.   
 
Heiltidskultur 
Fylkestinget har understreka at fylkeskommunen som hovudregel berre skal lyse ut faste og heile 
stillingar. Fokus på heiltidskultur starta allereie i dei to tidlegare fylkeskommunane. Av konkrete 
tiltak som er sett i verk kan nemnast 1) aktivt bruk av lov- og regelverk ved rekruttering, 2) fokus på 
arbeid på tvers i eininga, 3) kartlegging av uønska deltid, 4) fast tema på utviklingssamtalen, 5) 
prøveordning med intern utlysing etter nærare bestemte kriterium. 
 
Ei kartlegging av uønska deltid i tidlegare HFK viste at omlag 1/3 av dei som arbeidde deltid ønska 
seg større stillingsprosent. Utfordringa i forhold til å utvikle ein heiltidskultur er først og fremst knytt 
til denne gruppa. Å ikkje kunne tilby heil stilling til dei som går i ufrivillig deltid er ei form for 
utestenging frå eit fullverdig arbeidstilhøve. Vestland fylkeskommune vil difor ha fokus på 
heiltidskultur framover.  
 
Likeløn 
I samsvar med intensjonsplanen for samanslåinga av dei to fylkeskommunane er det no sett ned ei 
partssamansett arbeidsgruppe som skal sjå på ei harmonisering av dei tilsette sine løns- og 
arbeidsvilkår der dette er rimeleg. Arbeidsgruppa vil m.a. sjå på om det er systematiske 
lønsforskjellar mellom dei to tidlegare fylkeskommunane på stillingsgrupper, på individnivå, mellom 
kjønn og gjennomføre tiltak for å rette opp skeivheiter.    
 
Rapportering 
I tråd med kommunelova § 25-2 vil fylkesrådmannen årleg rapportere om arbeidet med 
internkontroll i verksemda.  
Vestland fylkeskommune vil i årsrapportar gjere greie for fordeling av kvinner og menn i 
leiarstillingar og generell fordeling av kvinner og menn i organisasjonen. Vidare vert det 
rapportert om omfang av deltidstilsette og tilsette med fleirkulturell bakgrunn. 
Fylkeskommunen vil årleg ta ut lønsstatistikk som både viser gjennomsnittet i verksemda, men óg 
lønsnivå for kvinner og menn på ulike nivå/stillingskategoriar.  
 
Det vil årleg bli rapportert særskilt til administrasjonsutvalet om utvikling i deltidstilsette, tilsette 
med fleirkulturell bakgrunn og lønsnivå for kvinner og menn. 
 
Konklusjon 
Fylkesordføraren vil be fylkesrådmannen følge opp dette viktige arbeidet med å fremme 
likestilling og hindre diskriminering i organisasjonen og årleg rapportere om status for arbeidet 
til fylkestinget gjennom årsmelding og internkontroll. Vidare vil fylkesrådmannen syte for 
regelmessig rapportering til administrasjonsutvalet. 
 
 

SI 30/20 Interpellasjon frå Sveen (R) - om Wizz Air 
 

«Wizz Air ut av vestlandet og landet – norsk løn for flyarbeidarar i Norge! 
 



Det ungarsk-eigde lågprisselskapet Wizz Air er i ferd med å etablere flygingar på fleire 
norske ruter. Dette skjer medan koronapandemien og krisa i norsk luftfart er ein realitet. 
Wizz Air har profilert seg som eit fagforeiningsfiendtleg selskap, som vil knuse alle forsøk 
på fagorganisering både i Norge og andre land. Dette er uttalt politikk og praksis frå m.a. 
konsernsjef Jozsef Varadi. 
 
Ifølge Dagens Næringsliv må pilotane i Wizz Air betale sykepengar sjølve, samstundes 
som dei kan seiast opp på dagen. I følgje frifagbevegelse.no endte eit forsøk på å starte ei 
fagforeining for Wizz Air-ansatte i Romania i 2014 med at 19 fagorganiserte fekk sparken. 
Dette er uakseptabelt.  
 
Då EØS-avtalen vart vedtatt i Stortinget i 1992, vart det hevda at avtalen ikkje ville omfatte 
norsk arbeidsliv – og det skulle vere nulltoleranse mot sosial dumping. Det motsette har 
skjedd. 
LO og dei største LO-forbunda har vedtatt at ILO-konvensjonar, den norske 
Arbeidsmiljølova og norske tariffavtalar skal ha forrang foran EØS-avtalen. Slik Raudt ser 
det, så hadde det aller beste vore om Noreg snarast mogleg vart meldt ut av EØS. Raudt 
meiner at alle som er opptatt av kampen mot sosial dumping bør kunne vere samde om at 
så lenge Noreg er med i EØS, så bør handlingsrommet innafor EØS-avtalen nyttast fullt ut 
i Norge.  
 
Wizz Air bryt utan tvil både ILO-konvensjon 87 og den norske grunnlova paragraf 101 om 
retten til fagorganisering. Pilotforbundet har alt oppmoda politiet om å etterforske 
selskapet. 
 
Internasjonale konvensjonar avgrensar adgangen for flyselskap til å driva innanrikstrafikk i 
andre land enn der dei høyrer heime. Chicago-konvensjonen frå 1944 gjev statar rett til å 
nekte kabotasje i lufta. I staden for å sjå på at ein skandinavisk flybransje havarerer, kunne 
regjeringa ha brukt denne konvensjonen til å stoppe Wizz Air.  
 
Norske styresmakter bør stanse Wizz Air si verksemd i Norge så lenge dei ikkje 
respekterer norske løns- og arbeidsvilkår og organisasjonsrett, og fordi selskapet bryt med 
internasjonale konvensjonar. 
 
Spørsmål til fylkesordføraren: 

1. Deler fylkesordføraren dette synet på Wizz Air, eit syn som Raudt samt store delar 
av norsk fagrørsle og det norske folk står saman om? 

2. I fall svaret er ja, kva vil fylkesordføraren gjere for å freiste å hindre at Wizz Air får 
fly på ruter i Vestland fylke og resten av landet? 

 
Framlegg til vedtak: 
Norge er eit langstrakt land der flytransport og ikkje minst kortbanenettet er viktig for å 
binde landet saman. Vestland fylkesting meiner at det er behov for ein nasjonal flybransje i 
samsvar med norske tariffavtalar og norske løns- og arbeidsvilkår. Wizz Air står i dag for 
det motsette og er eit trugsmål mot den norske modellen i arbeidslivet og norsk luftfart. 
Vestland fylkesting vil på det sterkaste oppmode norske styresmakter om å vise 
handlekraft for å få Wizz Air ut av den norske flymarknaden om dei ikkje respekterer 
spelereglane i norsk arbeidsliv. Dette må skje uavhengig av kva EØS-avtalen sitt 
overvakningsorgan ESA i Brussel måtte meine. 
Inntil dette skjer, vil Vestland fylkeskommune boikotte å nytte Wizz Air og melde til 
Luftfartstilsynet at Wizz Air er uønska på flyplassar i Vestland fylke.» 

 
 
 
 
Fylkesordføraren gir slikt svar: 
 
Spørsmål 1 
Representanten frå Rødt tek opp ei sak som ganske rett opptek mange. I Norge er det brei politisk 
semje om arbeidslivsmodellen, og velferda vår er tufta på eit godt organisert arbeidsliv. 
Fylkesordføraren har ikkje inngåande kjennskap til aktøren Wizz Air, og det framstår som meir og 
meir  uklart kva arbeidsvilkår dei tilbyr sine tilsette. Det bør dei klargjera tydeleg  Det andre dei må 
tydeleggjera og følgja, er at dei vil følgja norske lover og reglar. Brot på desse reglane, skal 



sjølvsagt møtast med reaksjonar. Eg forventar at nasjonale styresmakter ser til at 
næringslivsaktørane følgjer norsk lov og spelereglane i arbeidslivet generelt. 
 
Spørsmål 2 
Aktørar som oppfyller dei formelle krava, konkurrerer på like vilkår. Det å gå etter enkeltaktørar 
som ikkje bryt med desse, er det ikkje rom for. For det andre, er dette komplekset i stor grad 
underlagt nasjonale og internasjonale reguleringar og avtalar, der handlingsrommet for 
fylkeskommunane naturleg nok er avgrensa. Når det er sagt, er det naturleg at fylkeskommunen vil 
vere ein aktiv forvaltar på alle sine ansvarsområde saman med nasjonale styresmakter. Det gjeld 
også forvaltinga av lufthamner og flytrafikk. Eg ser det som uaktuelt for fylkeskommunen å kjøpa 
tenester frå selskap som bryt med norsk lov, og som undergrev spelereglane i arbeidslivet. 
 

SI 31/20 Interpellasjon frå Andersen (FNB) - Vestland vil bli leiande i arbeidet for å 
førebygge ulukker på sjøen 
 

«Vestland vil bli leiande i arbeidet for å førebyggje ulukker på sjøen 
 

I november 2020 omkom ein person i Kalvåg, Bremanger etter at ein bil med 2 personar 
hamna i sjøen. 
 
Fram til no i 2020 har 12 personar mista livet i Vestland som følgje av drukning. 
Denne ulukkesårsaka er dermed om lag på same nivå som omkomne i trafikken i fylket 
vårt.  
 
Vestland fylke har eit stort og koordinert arbeid når det gjeld førebygging av trafikkulukker. 
Vi har trafikktryggingsutval, trafikktryggleikskonferanse og det vert delt ut 
trafikktryggleikspris.  
 
Fylket vårt er eit stort ferje- og båtfylke. Dei fleste bur i nærleik til sjøen og mange har, eller 
planlegg å skaffe seg,  fritidsbåt.  Dette er opphav til mykje positiv aktivitet og god 
folkehelse. Likevel er det ulukkestalet knytta til sjø, båtliv, bading og fall frå land for høgt.  
 
Spørsmål til fylkesordføraren: 
 

- Korleis organiserer Vestland fylke pr i dag innsatsen knytta til førebygging av 
ulukker på sjøen,  inkl drukning? 

- Kan trafikktryggleiksutvalet få eit utvida ansvarsfelt eller bør innsatsen 
organiserast på annan måte? 

 
Framlegg til vedtak 
 

- Vestland ønskjer å være eit leiande fylke i arbeidet for trygg ferdsle på sjøen og 
den førebyggande innsatsen for å få ned  talet på drukningsulukker i fylket.  Fylket 
skal ha ein nullvisjon for talet på omkomne på sjøen.  Vestland skal i 2021 
utarbeide ein strategiplan og starte iverksetjing av konkrete tiltak for å nå dette 
målet.» 

 
Fylkesordføraren gir slikt svar: 
 
Korleis organiserer Vestland fylke pr i dag innsatsen knytt til førebygging av 
ulukker på sjøen, inkl. drukning? 
Skadeførebygging er ein del av folkehelsearbeidet, og eit viktig innsatsområde for å 
skape gode og trygge lokalsamfunn. Vestland fylkeskommune har etablert 
samarbeidsnettverk innan folkehelse med kommunar og andre aktørar. Etter folkehelselova skal 
fylkeskommunen og kommunar ha oversikt over skader og ulykker.  
 
Dei to gjeldande regionale folkehelseplanane i Vestland rettar merksemda på gode bu, nærmiljø 
og lokalsamfunn. I planen for Sogn og Fjordane vert det framheva at viktige føresetnader for god 
fysisk og psykisk helse, trivsel og livskvalitet er trygge omgjevnader der folk ikkje fryktar skader, 
ulykker, vald og kriminalitet. I planen for Hordaland er det sett mål om færre skader og ulykker. 
Gjennom tilhøyrande strategi er det ønskeleg å auke kunnskapen om omfanget av skader og 



ulykker, og å fremje gode tiltak for å redusere talet på desse. Fram til no er det førebygging av 
trafikkulykker som har vore innsatsområde for fylkeskommunen.  
Førebygging av ulukker på sjøen, inklusive drukning er eit breitt innsatsområde som krev innsats 
frå mange ulike sektorar og mange aktørar. I hovudsak ligg ansvaret hjå statlege styresmakter og 
kommunane, fylkeskommunen har ei avgrensa rolle. Samhandling mellom desse er sentralt. 
Administrasjonen er kjend med at gode samfunnsaktørar utviklar satsingar for 
vasstryggleikopplæring for born og unge, og er i samarbeid med kommunar og nokre 
vidaregåande skular i Vestland.  
 
Det er ikkje arbeidd fram strategiar eller tiltak på området førebygging av ulykker på 
sjøen, inklusive drukning i Vestland fylkeskommune. Teamet førebygging av ulykker på 
sjøen inklusive drukning, kan takast opp i samband med revisjon av handlingsprogram for 
folkehelse i 2021.  
 
Kan trafikktryggleiksutvalet få eit utvida ansvarsfelt eller bør innsatsen 
organiserast på annan måte? 
I gjeldande reglement er trafikktryggingsutvalet si rolle og ansvarsområde skildra slik: «Etter 
vegtrafikklova § 40a har fylkeskommunen eit ansvar for å tilrå og samordne tiltak for å fremje 
trafikktryggleiken i fylket. Trafikktryggingsutvalet skal vere eit rådgjevande organ i saker som gjeld 
trafikkspørsmål, og i saker som gjeld koordinering av trafikktryggingsarbeidet i Vestland fylke».  
Om Vestland skal setja sjøtryggleik og drukningsulykker høgare på den politiske dagsordenen, kan 
ei utviding av ansvarsfeltet til trafikktryggingsutvalet vere ein mogleg modell. Det er likevel truleg 
ein god idé å utgreia temaet og innretningar av arbeidet nærare før ein konkluderer med kva som 
er tenleg organisering. Ei slik utgreiing kan gjerast i samband med revisjon av handlingsprogram 
for folkehelse i 2021. Det kan også vere trong for ein gjennomgang av kunnskapsgrunnlaget.  
Fylkesordføraren er elles positiv til at me også på dette spørsmålet nyttar oss av rolla som regional 
utviklingsaktør til å mobilisere og engasjere, og fylkesordførar har takka ja til eit initiativ frå 
redningsselskapet om auka fokus på symjeopplæringa i 2021.  
 

SI 32/20 Spørsmål frå Taylor (MDG) -Fylkeskommunen sine moglegheiter til å 
oppnå sine akvakultursaker 
 

«Skriftleg spørsmål om fylkeskommunen sine moglegheiter til å oppnå miljømåla sine i 
akvakultursaker - til fylkestinget 15.-16. desember 2020  
 
Fylkesordførar,  
 
i Utviklingsplan for Vestland 2020-2024 er mål 2 «Klima og miljø som premiss for 
samfunnsutvikling» og strategi 2.1 «Vestland skal vere ein pådrivar for klimaomstilling og 
nullutslepp innan 2030».  
I PS 236/2020 vedtok eit samrøysta fylkesutval eit mål om «full utnytting av 
avfallsressursane», eit klart politisk signal at Vestland fylkeskommune vil krevje full 
utnytting av avfallsressursane frå oppdrett – noko som inneber null utslepp.  
Fylkestinget har delegert mynde i akvakultursaker til Fylkesrådmannen. Fylkeskommunen 
sin heimel er akvakulturlova. Fylkeskommunen kan i prinsippet ivareta omsynet til vill fisk, 
korallar og anna truga naturmangfald gjennom redusert eller null utslepp til fjorden og lufta, 
men for å gjere det må fylket ha eit heimelsdokument frå fylkestinget – d.v.s. politisk 
vedtekne retningsliner for handsaming av søknader.  
Fylkesmannen gjer vedtak i akvakultursaker etter forureiningslova og gir uttale etter 
naturmangfaldslova, men fylkeskommunen gjer ei samla vurdering i slutthandsaminga og 
tek den endelege avgjerda i saker. Fylkeskommunen ser om miljødokumentasjonen i 
søknader gir godt nok grunnlag for å vurdere om tiltak får vesentleg verknad for miljø og 
samfunn eller ikkje.  
Ifølgje brukarhandboka frå Fiskeridirektoratet er dei mest krevjande kriteria ved 
slutthandsaming av søknader kriteria om tiltaket er miljømessig forsvarleg. Dette betyr at 
fylkeskommunen må vurdere tiltak opp mot raudlisteartar, naturtypar, påverknaden på vill 
laks og sjøaure, marine fiskeartar og anna marint liv, forureining/utslepp med meir. Skader 
på sentrale miljømål skal ikkje tillatast.  
Sidan Vestland fylkeskommune er ein pådrivar for nullutslepp og set klima og miljø som 
premiss for samfunnsutvikling, må fylket sine miljømål vege tungt i fylkeskommunen sine 
vurderingar om akvakulturtiltak har vesentleg verknad for miljø og samfunn, og i den samla 
vurderinga og endelege vedtak som fylket fattar. Akvakulturnæringa er ein del av 
samfunnsutviklinga og må ta del i den nødvendige klimaomstillinga.  



 
Då spør eg:  
Korleis kan fylkeskommunen, i tråd med Vestland sine mål, krevje nullutslepp av 
avfallsressursane til sjøen og nullutslepp av klimagassar (eller i det minste, ein reduksjon 
av desse), i handsaming av akvakultursaker, til dømes i samband med vurderingane av 
verknaden for miljø og samfunn og av konsekvensane for miljøet og naturmangfaldet i ei 
samla sluttvurdering og endeleg vedtak?  
Vil fylkesordføraren ber om ei sak med eit forslag til eit heimelsdokument frå fylkestinget 
med politisk vedtekne retningsliner for handsaming av akvakultursøknader som tek 
utgangspunkt i Vestland fylke sine mål om nullutslepp til sjøen og lufta?» 

 
Fylkesordføraren gir slikt svar: 
 
1. Korleis kan fylkeskommunen, i tråd med Vestland sine mål, krevje nullutslepp av 

avfallsressursane til sjøen og nullutslepp av klimagassar (eller i det minste, ein reduksjon av 
desse), i handsaming av akvakultursaker, til dømes i samband med vurderingane av 
verknaden for miljø og samfunn og av konsekvensane for miljøet og naturmangfaldet i ei samla 
sluttvurdering og endeleg vedtak?  

 
Fylkeskommunen/VLFK har eit klart regionalt utviklingsansvar, og det er som utviklingsaktør måla 
om nullutslepp av avfallsressursar og nullutslepp av klimagassar ligg. VLFK arbeider innanfor fleire 
satsingar for å nå desse måla, og det er gjeve støtte til fleire tiltak.  
 
Innanfor sjøområde kan nemnast den nyleg vedtekne marine satsinga for 2020-2030, sjå FUV PS 
228/2020. Der det i eit av vedtaka mellom anna heiter:  «På sikt er målet full utnytting av 
avfallsressursane, null rømming, reduksjon i lakselus og auka bruk av berekraftig fôr.» 
 
I møte i hovudutval for næring 15.10.2020 var det frå administrasjonen gjeve ei innføring i 
fylkeskommunen sine oppgåver etter akvakulturregelverket. Det vart mellom anna vist til at 
akvakultursøknader skal handsamast etter konkrete forskrifter, der konklusjonane skal følgje av 
faglege vurderingar. Der fylkeskommunen har vedtaksmynde etter forskriftene er saksfeltet sterkt 
regulert og det er svært lite rom for politiske skjønn. Politikken på området må utformast i samband 
med overordna planlegging. Når ein kjem til dei konkrete løyvesakene m.v. er politikken alt lagt i 
tidlegare vedtekne planar, og fylkesordføraren ser sakene som kurante og ikkje prinsipielle når det 
kjem til dei individuelle søknadene. 
 
Etter fylkesordføraren sitt syn legg spørsmåla frå MDG opptil at VLFK  blandar forvaltarrolla etter 
akvakulturlova og rolla som utviklingsaktør, noko som vil vera mindre heldig. 
 
2. Vil fylkesordføraren be om ei sak med eit forslag til eit heimelsdokument frå fylkestinget med 

politisk vedtekne retningsliner for handsaming av akvakultursøknader som tek utgangspunkt i 
Vestland fylke sine mål om nullutslepp til sjøen og lufta?» 

 
Ei slik sak som MDG ønskjer krev etter fylkesordføraren sitt syn endringar i regelverket for tildeling 
av akvakulturløyve. Dersom Nærings- og fiskeridepartementet meiner at det bør innførast politisk 
vedtekne retningsliner for handsaming av akvakultursøknader som tek utgangspunkt i fylket sine 
mål om nullutslepp til sjøen og lufta er det dei som sit med moglegheit til å endre regelverket. 
VLFK vil sjølvsagt bidra med innspel til eventuelle regelverksendringar.  
 

SI 33/20 Spørsmål frå Brosvik (Krf) - ungdomskort og plassbestilling på snøggbåt 
 

«KrF har ved eit par høve (seinast 11.03.20) teke opp spørsmålet kring ungdomskort og 
plassbestilling på snøggbåt. Slik det er no kan ikkje elevar (hybelbuarar) som nyttar båten 
til/frå vidaregåandeskule vere trygge på få plass heim ein fredagskveld eller tilbake 
søndagskveld, slik at dei når skulen mandag. Dvs. dei får det viss dei betaler fullpris og 
ikkje nyttar ungdomskortet. For å vise kva dette betyr i pengar: Ein elev frå Gulen som går i 
Måløy betaler kr. 1012,00 t/r. Ungdomskortet kostar 375,00 for ein månad. 
For enkelte elevar betyr dette rett og slett at dei td i helger før jul eller når det er mykje 
trafikk, ikkje tør å reise heim med båten. 
 
Svaret frå fylket har vore at både Skyss og operatør er bekymra for "no-show". Med det 
meiner ein at kundar med reservert plass ikkje dukkar opp til avgangen dei har reservert 
plass på. I dei tilfella der ein har avgangar med stor etterspørsel, fører dette til tapte 



inntekter for operatørar på nettokontraktar, sidan dei elles kunne seld billetten til ein annan, 
ofte til vaksen pris. I dette ligg det etter mi meining ein sterk og ungrunna mistillit til 
ungdomane. 
 
I svaret 11.03.20 til SAMO seier administrasjonen at det er planlagt eit møte med operatør 
for å diskutere problemstillinga. 
 
Spørsmål: 
 
Har dette møte vore, og kva kom ut av det? 
Er ordninga endra, slik at elevar kan nytte ungdomskortet uten å vere redde for å stå att på 
kaia? 
Om ikkje; Vil fylkesordføraren følgje opp saka, slik at ho vert løyst til beste for 
ungdomane?» 

 
Fylkesordføraren gir slikt svar: 
 
Operatør av aktuell båtrute har stadfesta at dei ikkje ønsker å opna opp for plassreservasjon for 
reisande med ungdomsbillett grunna problematikk med no-show. Dette betyr at p.t har ikkje Skyss 
ei ordning for plassreservasjon for kundar med ungdomsbillett på nettokontraktar på båt. Dersom 
Skyss pålegg operatør å opna opp for dette kan det medføra kompensasjonskrav. 
 
Når det gjeld bruttokontraktar på båt jobbar Skyss no med å utarbeide ein kravspesifikasjon for ei 
slik løysing. Målet er ei løysing som kan vere integrert med Skyss sitt billettsystem og som vil gi 
tilgang på plassreservasjon for både ungdommar og andre kundar som reiser med båt i Vestland. 
Når arbeidet med å spesifisere løysing er avslutta og utviklingskostnader er kartlagt, vil Skyss ha 
meir informasjon om når ein løysing for plassreservasjon eventuelt kan verte lansert. 
 

SI 34/20 Spørsmål frå Midelfart Hoff (H) og Øvre-Flo (H) - munnbind til 
vidaregåande elevar til rabattert pris 
 

«Munnbind har vist å ha effekt som et av flere tiltak for å demme opp for utbredelse av 
corona i samfunnet. Imidlertid utgjør engangs munnbind en betydelig avfallsbelastning og 
vi ser idag en økende grad av forsøpling, blant annet rundt fylkets kollektivknutepunkt. 
  
I forhold til bruk for publikum på buss, bane etc vil munnbind av stoff være like effektivt, 
kunne brukes flere ganger og således redusere forsøpling. 
  
Fylkets ungdommer som ofte trenger å bruke kollektivtransport, er ofte storforbrukere av 
munnbind- samtidig som dette er en gruppe som ønsker å bidra til å redusere våre 
miljøavtrykk. Det hører også med til bildet at stoffmunnbind ofte koster opp mot et par 
hundre kroner. 
  
Vi ber derfor fylkeskommunen om ta initiativ til å selge munnbind til fylkets videregående 
elever til rabattert pris. 
 
Gjennom at fylket bestiller et stort kvantum kan prisen holdes lav, samtidig som det er 
mulig å gå i dialog med lokalt næringsliv for å få munnbind som både tilfredsstiller 
miljøkrav og smittevernshensyn.» 

 
Fylkesordføraren gir slikt svar: 
 
I samband med oppblomstringa av Covid-19 i haust, vart det innført påbod om bruk av munnbind 
mellom anna ved bruk av kollektivtransport i Bergen og nabokommunane. Påbodet gjeld dersom 
det ikkje er råd å halde 1 meter avstand til andre. For kommunane elles i Vestland er det tilrådd å 
bruka munnbind når 1-metersregelen ikkje kan holdast.  
 
Representantane Midelfart Hoff og Øvre-Flo (H), peikar på at bruk av eingongs munnbind utgjer 
ein betydeleg avfallsbelastning og at vi ser ei aukande grad av forsøpling, mellom anna ved 
kollektivknutepunkta. For å redusere forsøplinga ber dei fylkeskommunen kjøpe inn tøymunnbind, 
som ein skal selje vidare til elevar i vidaregåande skule til rabattert pris.  
 



Den nasjonale tolkinga seier at munnbind er ein del av den personlege utrustninga på lik linje med 
klede og sko. EIevar i vidaregåande skule må difor sjølve skaffe munnbind. Dersom 
fylkeskommunen skal gjennomføre ein anskaffelseprosess, distribuere og selje tøymunnbind til 
elevane, vil det vere ein tid- og arbeidskrevjande prosess som skulane ikkje har kapasitet til å 
gjennomføre slik situasjonen er no. 
 
  



Politiske saker 
 

PS 137/20 Budsjett 2021/økonomiplan 2021-2024 - arbeidsdokument 6/20 
 
Forslag til innstilling 
 
Budsjettdokumentet som vist i vedlegg til arbeidsdokument 6/20 er finansutvalet sitt framlegg til 
årsbudsjett 2021 og økonomiplan 2021 -2024 for Vestland fylkeskommune med desse endringane: 
 
Saksprotokoll i administrasjonsutvalet -  18.11.2020 
 
Natalia Golis, MDG, sette fram slikt forslag: 
 

Administrasjonsutvalet tek saka til vitande. 
 
Avrøysting 
 
Golis sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til finansutvalet 
 
Administrasjonsutvalet tek saka til vitande. 
 
 
 
Saksprotokoll i finansutvalet -  19.11.2020 
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 
 
«Alternativ: 
 

Tiltak Meirutg./mindreinni. Meirinnt./mindreutg 
. 

Ferjekompensasjon 55000000  
Skule-fond 15000000  
Miljøkoordinatorar 13000000  
TAF/YSK 2000000  
Toppidrett 600000  
Sommarskule/leksehjelp 1100000  
Ladestsjon langs fylkesvei 2000000  
innfartsparkering 6000000  
KODE 1100000  
Reklame buss/ferge  20000000 
Administrativt innsparingsprogram  25000000 
Sjølvprofilering, halvårsverknad  7700000 
Utsetje merking av bussar  5000000 
Skulepsykologar  2900000 
Vaksine  2100000 
Skulefrukost  10000000 
Elev-PC, eigenandel  1900000 
Oppfylling av klassar  5000000 
Ressurs til bibliotekar + stilling koordinator skulebibliotek  1200000 
Disposisjonsfond  15000000 
   
Total 95800000 95800000 



   
 
 
Tilleggsframlegg investeringar fylkesvegar: 
 
Tal i 1000 kr. 
 

Prosjekt: Svelgen- 
Indrehus 

  

Totalt 2021-2024: 1 
450 000 

  

2021 2022 2023 2024 
10 000 500 000 500 000 440 000 
    
Finansiert med lån.   

 
Prosjekt: Atløysambandet   

Totalt 2021-2024: 1 000 000  
    
2021 2022 2023 2024 
10 000 330 000 330 000 330 000 
    
Finansiert med lån/ferjeavløysingsordninga. 

 
 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 
«Alternativ: 
 
1. Det vert ikkje budsjettert med auka inntekt frå fergekompensasjonsordninga på 55 mill kr før evt. 
Stortinget har vedtatt dette. Avsetting til disposisjonsfond vert redusert med 55 mill kr i 2021. 
 
2. På område for Hovudutval for samferdsel og mobilitet (SAMO) gjer Finansutvalet følgjande 
prioriteringar; 
Udisponert A-dok 6/20 kr 89,8 mill (ligg på Veg - drift og vedlikehald) 
Bruk av diesel i staden for biodiesel buss kr 23,5 mill 
Utsette omprofilering Kringom kr 7 mill 
Sum disponibel kr 120,3 mill 
 
Kollektiv 
Ikkje fjerne takstkompensasjon for ungdomskort i kommersielle ruter kr 15 mill 
Ikkje takstauke buss og bane med 1% prisstigning kr 10 mill 
Ikkje fjerne arbeidskjøring innan TT-ordninga kr 3 mill 
Sum kr 28 mill 
 
Infrastruktur og veg 
Ingen innsparingstiltak blir gjennomført, ref. tabell s 77 vedlegg A-dok 6/20 kr 71,8 mill 
Ytterlegare auke i dekkelegging veg kr 20,5 mill 
Sum kr 92,3 mill 
 
 
3. Udisponert Hovedutval kultur, idrett og integrering (KULI) på kr 2,6 mill vert sett av til Tilskot U23 
EM friidrett i Bergen 2021. 
 
4. Udisponert Hovedutval for næring kr 2,4 mill vert sett av til Prosjekt Marin satsing.» 
 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 



«Alternativ: 
 
FNB legg posisjonen sitt budsjettframlegg til grunn med følgjande endringar: 
 
Driftsbudsjett 
 
Mål : oppnå nullvekstmål. sikre utbetaling av belønningsmidlar i byvekstavtalen 
Verkemiddel : prisnivå kollektiv redusere med 2,0 % 
Budsjett : takstar i 2021 på buss og bane 
Kostnad : 20 MNOK 
Gratis innfartsparkering : 6 MNOK 
Inndekning : Erstatte biodiesel med autodiesel på buss : 23,5 MNOK 
Ikkje båtturistrute til Flåm sommaren 2021 : 3,0 MNOK 
 
Investeringsbudsjett 
 
Mål : Rassikring. Tokagjelet ny veg - finansiering og byggjing. 
Budsjett : +200 MNOK (40 MNOK 2022, 80 MNOK 2023, 80 MNOK 2024) 
Inndekning : -200 MNOK frå Bybanen steg 5 (40 MNOK 2022, 80 MNOK 2023, 80 MNOK 2024) 
 
Investeringsmidlar planlagt til 'Framtidige bompengeprosjekt' Tokagjelet, Kvinnheradpakken og 
utvida Bømlopakke blir samla på 1 bompengefritt prosjekt (Tokagjelet). Samla investeringsmidlar 
er 160 MNOK (10 MNOK 2021, 50 MNOK 2022, 50 MNOK 2023, 50 MNOK 2024) 
 
Mål : Rassikring. FV 609 Askvoll - Førde v. Hundsåna 
Budsjett : 500 MNOK ( 250 MNOK 2023) År 2024 (250 MNOK 2024) 
Inndekning : Sal av fylkeskommunen sitt bybanemateriell (investert totalt 850 MNOK). Antatt 
salsverdi 500 MNOK (2023).» 
 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette på vegner av Sp, A, MDG, V, Krf og SV fram slikt forslag: 
 

1. Finansutvalet syner til protokollen frå møte i finansutvalet 19.10.2020, og vedtakspunkt 7 
der følgjande auke i sektorrammene vart vedteke: 

 
SAMMO  89,9 mill 
KULI   2,6 mill 
Næring   2,4 mill 
Sum   94,9 mill 
 
I tillegg legg finansutvalet inn følgjande salderingstiltak: 
Redusert overføring til disposisjonsfondet 2,95 mill 
 

2. Finansutvalet reverserer følgjande kutt i finansdokumentet og legg følgjande prioriteringar 
til grunn for auken i sektorrammene: 

SAMMO: 
 

Kollektiv  
  
Takstauke 1% over prisvekst 8 
Fryse enkeltbillett på 39 kr. 6 
Reversert takstauke ungdomskort 
og innføring i heile Vestland 

 
16 

Red frekvens buss/bane 
Bergensomr 

2 

Takstauke 1 bybanen 2 
Kutt billettkontroll -6 
Innfartsparkering 6 
SUM 34 
  
Veg og infrastruktur  



  
Red trygg skuleveg 5 
Red tilskotsordn 3,5 
Ymse FTU 1,5 
Red rydding ras/flaum 15 
Steng rastepl/toalett 1 
Driftskontrakter -3 
Dekkelegging 31,9 
KS2 Atløysambandet 1 
SUM 55,8 
  
SUM SAMMO 89,9 

 
KULI: 
 

Kultur Løyvingsnivå 
U23 EM 2 000 000 Idrett og friluftsliv: Idrettsarbeid 
Museumsløft 2021 600 000 Kulturarv: Museum 
Stipend (kunst) 100 000 Kunst og kulturutvikling: Kunstproduksjon 
Kulturelt utviklingsprogram 300 000 Kunst og kulturutvikling 
 
Det Akademiske Kvarter 

 
100 000 

Kunstformidling: Tilskot til drift av 
kulturhus 

Tilskotb b/u-organisasjoner 100 000 Ymse b/u-føremål 
Inkludering og mangfald - 
prosjektstøtte 

 
200 000 

 
Inkludering, strategi og analyse 

Stiftelsen Robin Hood-huset 100 000 Inkludering, strategi og analyse 
Ettertankens dag 50 000 Inkludering, strategi og analyse 
Pilegrimssenter (Selja og Bergen) 300 000 Ålmenne kulturvernføremål 
Modellbibliotek 200 000 Biblioteksutvikling 
Idrettscampus Bergen 500 000 Idrett og friluftsliv: Idrettsarbeid 

 

    
SUM KULI 4 550 000  

 
Næring: 
 

Næring (tall i mill. kr.)  
  
Læreplassgaranti 1,4 
Kompetanseheving fiskeri 1 
Oppfylling av plaststrategien 1 
SUM Næring 3,4 

 
3. Investeringsbudsjett 

Finansutvalet gjer følgjande endringar i investeringsbudsjettet: 
 

Post 2021 2022 2023 2024 
Fv. 614 Svelgen - Indrehus   5 45 
Fv. 565 Alversund bru    10 
Mindre utbedringar 21,1    
Tunnelar - utbetring etter tunnelsikkerhetsforskrifta -21,1    



 
Ferjeavløysing - Atløysambandet 

 
1 

   

Finansiering     
 
Driftsmidlar til investering (tunnel) 

  
10 

 
20 

 
30 

 
 
Verbalforslag: 
 
 

1 Vestland fylkeskommune har eit breitt spekter av arbeidsområde. Det gir moglegheiter 
for både lærlingar og traineestillingar. I dag er det mange studentar som ikkje får henta 
ut tilstrekkeleg arbeidserfaring ( korkje i studietida eller etter endt studie) før dei skal ut å 
konkurrere i den ordinere arbeidsmarknaden. For elevar som går på yrkesfag er det 
samstundes framleis for mange som ikkje får tilbod om lærlingplass. Dette er to områder 
der Vestland skal vere ein føregangsorganisasjon. 

 Vestland Fylkeskommune skal tilby fleire traineestillingar. 
 Vestland Fylkeskommune skal auke talet på lærlingar. 

2 Fylkestinget syner til at det i 2020 har vore søknader på fleire 
breibandsutbyggingsprosjekt som ikkje har fått støtte, og at behovet er større enn 
løyvingane. Fylkestinget vil i komande handsaming av rekneskap 2020 setje av deler av 
forventa overskot til breibandsutbygging. 



3 Fylkestinget syner til administrativt innsparingsprogram som tilrår ei innsparing i 
administrative kostnader i 2021 på 30 mill.kr. Fylkesrådmannen skal konkretisere dei 
ulike innsparingstiltaka framover. 
Som grunnlag for å konkretisere innsparingstiltaka skal fylkesrådmannen med ekstern 
bistand gjennomgå Vestland fylkeskommune si organisering for å sikre ein tenleg og 
effektiv organisasjonsstruktur, regional balanse og merksemd på digitalisering. 
Organisasjonsgjennomgangen skal mellom anna vurdere; 

 organisasjonsstruktur inkl storleiken på seksjonar/einingar, kontrollspenn 
og omfang av lokale stabsfunksjonar inkl merkantile ressursar 

 fordeling av ressursar og ansvar/oppgåver mellom sentrale og lokale 
stabsfunksjonar i administrasjonen og ytre einingar 

 organisatorisk effektivitet knytt til noverande innretting med delte 
kompetansemiljø versus geografisk samling av ulike fagmiljø («Center of 
expertise») 

 område med potensiale for digitalisering. 
 det er ein føresetnad at den desentraliserte strukturen vert vidareført 

 
Det er ein føresetnad at tiltak gjennomførast i dialog med tillitsvalde og innanfor 
arbeidsmiljølovens ramme og det er ein føresetnad at den desentraliserte strukturen vert 
vidareført. 

4 Fylkestinget meiner det er viktig for den enkelte ungdom og foreldre å skape tryggleik 
rundt busituasjon og fritid når ein bur borte frå heimen for å ta vidaregåande opplæring. 
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen kartlegga tilhøva for hybelbuarar i Vestland og 
komma attande med ei sak som syner korleis ein kan betra tilhøve for hybelbuarar 
gjennom bruk av miljøkoordinatorar eller andre sosiale tiltak. (Innan juni 2021). 

5 Vestland Fylkesting har ei målsetjing om at vi skal auka gjennomføring og få fleire ut i 
lære på yrkesfag. Særskilt viktig er det å lykkast i overgangen frå vg2 til lærling. 
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen syta for at erfaringane frå prosjektet auka 
gjennomføring- fleire ut i lære frå tidlegare Hordaland og arbeidslivskontaktane i 
tidlegare Sogn og Fjordane, 
vert lagt til grunn for skulane og rettleiingstenestene sitt arbeid for å sikre overgangane. 

6 Fylkestinget syner til budsjettet der elev-pc – eigedel vert vidareført på kr 2 000,- og gjeld 
for heile Vestland. 

7 Fylkestinget syner til at Vestland Fylkeskommune har mykje dårleg fylkesveg og det er 
eit stort behov for oppgradering på ei rekke vegar. Ekstra midlar på posten mindre 
utbetringar (21,1 mill) skal dirfor nyttast til enklare utbetringar på ulike strekningar på 
fylkesvegnettet kan betra 
trafikktryggleiken som til dømes sikt, kurvatur og vegbreidd. 

8 Fylkestinget syner til at Regjeringa i sitt framlegg til statsbudsjett kutter løyvinga til 
oppfylling av tunnelsikkerhetsforskrifta tilsvarande 21,1 mill for 2021. Vestland fylke er 
mellom dei fylka i Noreg som flest tunnelar som treng oppgradering etter forskrifta. 
Vestland fylke er i ein svært krevjande økonomisk situasjon, der ein i åra framover skal 
redusere driftsbudsjett og unngå ein kritisk høg gjeldsgrad. På bakgrunn av det kan ein 
ikkje fortsette å nytte meir midlar til tunnelsikring enn det som vert løyvd over 
statsbudsjettet då dette vil gå ut over anna drifts- og investeringsoppgåver. I 2021 skal 
fylkestinget handsame Regional Transportplan og fylkestinget vil der ta ei totalvurdering 
på kva for prosjekt som bør prioriterast både når det gjeld tunnelsikring, rassikring, 
vegvedlikehald, ferjeavløysing og andre prosjekt på fylkesvegnettet. 
Fylkestinget ber difor om at prioritering av tunnelsikringsprosjekt vert ein del av denne 
planen, 
og at ein justerer framdrifta på dette arbeidet etter kva ein kan forvente av løyvingsnivå. 

9 Fylkestinget syner til Stortinget sitt bompengeforlik og byvekstavtala der Vestland fylke 
har forplikta seg til å redusere takstane på periodekortet på buss og bybane tilsvarande 
dei statlege løyvingane. Dette vert gjort. Samstundes har Vestland fylke høve til årleg å 
justere kollektivprisar i tråd med pris og kostnadsvekst. Samarbeidspartia er einig om at 
ein for 2021 ikkje skal auke prisen på einskildbilletten. Ein ber om at iverksetting av 
prisreduksjonen vert 
gjennomført så fort som mogleg. 

10 Fylkestinget syner til at ein har hatt ulike ordningar for ungdomskort i dei gamle fylka. 
Fylkestinget innfører sams ungdomskort i heile Vestland med Hordaland si aldersgrense 
(inntil fylte 21 år) og pris med verknad frå same tidspunkt som andre taksendringar trer i 
kraft. 



11 Fylkestinget syner til debatten kring innfartsparkering i og rundt Bergen. Fylkestinget 
legg ikkje opp til at dette vert innført i 2021, men ber om at ein kjem attende med ei sak 
til SAMMO og FU om trafikale og økonomiske verknader for tiltaket. Fylkestinget ber og 
om at ein går i dialog med aktuelle kommunar om saka. 

12 Fylkestinget syner til at dagens overgangsordning på TT arbeidskøyring (tilrettelagt 
transport) blir vidareført i budsjett 2021 for dei kommunane som tidlegare har fått dekka 
dette av fylkeskommunen. 
TT-ordninga er svært viktig for mange funksjonshemma som ikkje har høve til å nytta 
kollektiv transport til arbeid. Både for brukarane og familiane deira er dette eit 
avgjerande tilbod i kvardagen. Vestland vil halda fram dialogen med dei kommunane 
der fylkeskommunen i dag dekker dette tilbodet. Inntil ein avtale med desse 
kommunane er på plass vil fylkeskommunen dekka kostnadane ved tiltaket og føreset at 
dette vert løyst innanfor ramma til kollektiveininga. 

13 Fylkestinget syner til at fylkesrådmann i sitt framlegg har lagt opp til å auke kostnaden 
med billettkontroll med 6 mill. kr. Fylkestinget avviser denne auken. 

14 Fylkestinget føreset at det snarast blir lagt fram ei sak om oppstart av KS2 for 
Atløysambandet, og om ein finansieringsmodell for rask gjennomføring av prosjektet 
med ferjeavløysingsmidlar, jmf nye statlege retnignslinjer for forbetring av 
ferjeavløysingsordninga. Fylkestinget syner til at 
det er sett av 1 mill til KS2. 

15 Fylkestinget ber om at ein i fastsetting av leiarløner gjennomfører ei moderat og rimeleg 
linje og at ein ikkje er lønsleiande, samt at ein ser til det totale lønnsnivå i 
organisasjonen. 

16 Fylkestinget syner til transporttilbodet «servicelinjen i Bergen», og føreset at dette 
tilbodet vert vidareført innanfor ramma til kollektiveininga inntil eit anna tilbod er på plass 
jamfør tidlegare 
avtalar om dette mellom fylkeskommunen og Bergen kommune. 

 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 6 røyster (Frp, H og U). 
Ekeland Bjørkly sitt forslag fekk 3 røyster (H) og fall. 
Søviknes sitt forslag fekk 3 røyster (Frp og U) og fall. 
Andersen sitt forslag fekk 2 røyster (FNB og U) og fall. 
Øren Heen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 5 røyster (Frp og H). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Budsjettdokumentet som vist i vedlegg til arbeidsdokument 6/20 er finansutvalet sitt framlegg til 
årsbudsjett 2021 og økonomiplan 2021 -2024 for Vestland fylkeskommune med desse endringane: 
 

1. Finansutvalet syner til protokollen frå møte i finansutvalet 19.10.2020, og vedtakspunkt 7 der 
følgjande auke i sektorrammene vart vedteke: 

 
SAMMO  89,9 mill 
KULI   2,6 mill 
Næring   2,4 mill 
Sum   94,9 mill 
 
I tillegg legg finansutvalet inn følgjande salderingstiltak: 
Redusert overføring til disposisjonsfondet 2,95 mill 
 

2. Finansutvalet reverserer følgjande kutt i finansdokumentet og legg følgjande prioriteringar til 
grunn for auken i sektorrammene: 

SAMMO: 
 

Kollektiv  
  
Takstauke 1% over prisvekst 8 
Fryse enkeltbillett på 39 kr. 6 
Reversert takstauke ungdomskort 
og innføring i heile Vestland 

 
16 



Red frekvens buss/bane 
Bergensomr 

2 

Takstauke 1 bybanen 2 
Kutt billettkontroll -6 
Innfartsparkering 6 
SUM 34 
  
Veg og infrastruktur  
  
Red trygg skuleveg 5 
Red tilskotsordn 3,5 
Ymse FTU 1,5 
Red rydding ras/flaum 15 
Steng rastepl/toalett 1 
Driftskontrakter -3 
Dekkelegging 31,9 
KS2 Atløysambandet 1 
SUM 55,8 
  
SUM SAMMO 89,9 

 
KULI: 
 

Kultur Løyvingsnivå 
U23 EM 2 000 000 Idrett og friluftsliv: Idrettsarbeid 
Museumsløft 2021 600 000 Kulturarv: Museum 
Stipend (kunst) 100 000 Kunst og kulturutvikling: Kunstproduksjon 
Kulturelt utviklingsprogram 300 000 Kunst og kulturutvikling 
 
Det Akademiske Kvarter 

 
100 000 

Kunstformidling: Tilskot til drift av 
kulturhus 

Tilskotb b/u-organisasjoner 100 000 Ymse b/u-føremål 
Inkludering og mangfald - 
prosjektstøtte 

 
200 000 

 
Inkludering, strategi og analyse 

Stiftelsen Robin Hood-huset 100 000 Inkludering, strategi og analyse 
Ettertankens dag 50 000 Inkludering, strategi og analyse 
Pilegrimssenter (Selja og Bergen) 300 000 Ålmenne kulturvernføremål 
Modellbibliotek 200 000 Biblioteksutvikling 
Idrettscampus Bergen 500 000 Idrett og friluftsliv: Idrettsarbeid 

 

    
SUM KULI 4 550 000  

 
 
Næring: 
 

Næring (tall i mill. kr.)  
  
Læreplassgaranti 1,4 
Kompetanseheving fiskeri 1 
Oppfylling av plaststrategien 1 
SUM Næring 3,4 

 
3. Investeringsbudsjett 

Finansutvalet gjer følgjande endringar i investeringsbudsjettet: 
 

Post 2021 2022 2023 2024 



Fv. 614 Svelgen - Indrehus   5 45 
Fv. 565 Alversund bru    10 
Mindre utbedringar 21,1    
Tunnelar - utbetring etter tunnelsikkerhetsforskrifta -21,1    

 
Ferjeavløysing - Atløysambandet 

 
1 

   

Finansiering     
 
Driftsmidlar til investering (tunnel) 

  
10 

 
20 

 
30 

 
 
Verbalforslag: 
 
 

1 Vestland fylkeskommune har eit breitt spekter av arbeidsområde. Det gir moglegheiter 
for både lærlingar og traineestillingar. I dag er det mange studentar som ikkje får henta 
ut tilstrekkeleg arbeidserfaring ( korkje i studietida eller etter endt studie) før dei skal ut å 
konkurrere i den ordinere arbeidsmarknaden. For elevar som går på yrkesfag er det 
samstundes framleis for mange som ikkje får tilbod om lærlingplass. Dette er to områder 
der Vestland skal vere ein føregangsorganisasjon. 

 Vestland Fylkeskommune skal tilby fleire traineestillingar. 
 Vestland Fylkeskommune skal auke talet på lærlingar. 

2 Fylkestinget syner til at det i 2020 har vore søknader på fleire 
breibandsutbyggingsprosjekt som ikkje har fått støtte, og at behovet er større enn 
løyvingane. Fylkestinget vil i komande handsaming av rekneskap 2020 setje av deler av 
forventa overskot til breibandsutbygging. 



3 Fylkestinget syner til administrativt innsparingsprogram som tilrår ei innsparing i 
administrative kostnader i 2021 på 30 mill.kr. Fylkesrådmannen skal konkretisere dei 
ulike innsparingstiltaka framover. 
Som grunnlag for å konkretisere innsparingstiltaka skal fylkesrådmannen med ekstern 
bistand gjennomgå Vestland fylkeskommune si organisering for å sikre ein tenleg og 
effektiv organisasjonsstruktur, regional balanse og merksemd på digitalisering. 
Organisasjonsgjennomgangen skal mellom anna vurdere; 

 organisasjonsstruktur inkl storleiken på seksjonar/einingar, kontrollspenn 
og omfang av lokale stabsfunksjonar inkl merkantile ressursar 

 fordeling av ressursar og ansvar/oppgåver mellom sentrale og lokale 
stabsfunksjonar i administrasjonen og ytre einingar 

 organisatorisk effektivitet knytt til noverande innretting med delte 
kompetansemiljø versus geografisk samling av ulike fagmiljø («Center of 
expertise») 

 område med potensiale for digitalisering. 
 det er ein føresetnad at den desentraliserte strukturen vert vidareført 

 
Det er ein føresetnad at tiltak gjennomførast i dialog med tillitsvalde og innanfor 
arbeidsmiljølovens ramme og det er ein føresetnad at den desentraliserte strukturen vert 
vidareført. 

4 Fylkestinget meiner det er viktig for den enkelte ungdom og foreldre å skape tryggleik 
rundt busituasjon og fritid når ein bur borte frå heimen for å ta vidaregåande opplæring. 
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen kartlegga tilhøva for hybelbuarar i Vestland og 
komma attande med ei sak som syner korleis ein kan betra tilhøve for hybelbuarar 
gjennom bruk av miljøkoordinatorar eller andre sosiale tiltak. (Innan juni 2021). 

5 Vestland Fylkesting har ei målsetjing om at vi skal auka gjennomføring og få fleire ut i 
lære på yrkesfag. Særskilt viktig er det å lykkast i overgangen frå vg2 til lærling. 
 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen syta for at erfaringane frå prosjektet auka 
gjennomføring- fleire ut i lære frå tidlegare Hordaland og arbeidslivskontaktane i 
tidlegare Sogn og Fjordane, 
vert lagt til grunn for skulane og rettleiingstenestene sitt arbeid for å sikre overgangane. 

6 Fylkestinget syner til budsjettet der elev-pc – eigedel vert vidareført på kr 2 000,- og gjeld 
for heile Vestland. 

7 Fylkestinget syner til at Vestland Fylkeskommune har mykje dårleg fylkesveg og det er 
eit stort behov for oppgradering på ei rekke vegar. Ekstra midlar på posten mindre 
utbetringar (21,1 mill) skal dirfor nyttast til enklare utbetringar på ulike strekningar på 
fylkesvegnettet kan betra 
trafikktryggleiken som til dømes sikt, kurvatur og vegbreidd. 

8 Fylkestinget syner til at Regjeringa i sitt framlegg til statsbudsjett kutter løyvinga til 
oppfylling av tunnelsikkerhetsforskrifta tilsvarande 21,1 mill for 2021. Vestland fylke er 
mellom dei fylka i Noreg som flest tunnelar som treng oppgradering etter forskrifta. 
Vestland fylke er i ein svært krevjande økonomisk situasjon, der ein i åra framover skal 
redusere driftsbudsjett og unngå ein kritisk høg gjeldsgrad. På bakgrunn av det kan ein 
ikkje fortsette å nytte meir midlar til tunnelsikring enn det som vert løyvd over 
statsbudsjettet då dette vil gå ut over anna drifts- og investeringsoppgåver. I 2021 skal 
fylkestinget handsame Regional Transportplan og fylkestinget vil der ta ei totalvurdering 
på kva for prosjekt som bør prioriterast både når det gjeld tunnelsikring, rassikring, 
vegvedlikehald, ferjeavløysing og andre prosjekt på fylkesvegnettet. 
Fylkestinget ber difor om at prioritering av tunnelsikringsprosjekt vert ein del av denne 
planen, 
og at ein justerer framdrifta på dette arbeidet etter kva ein kan forvente av løyvingsnivå. 



9 Fylkestinget syner til Stortinget sitt bompengeforlik og byvekstavtala der Vestland fylke 
har forplikta seg til å redusere takstane på periodekortet på buss og bybane tilsvarande 
dei statlege løyvingane. Dette vert gjort. Samstundes har Vestland fylke høve til årleg å 
justere kollektivprisar i tråd med pris og kostnadsvekst. Samarbeidspartia er einig om at 
ein for 2021 ikkje skal auke prisen på einskildbilletten. Ein ber om at iverksetting av 
prisreduksjonen vert 
gjennomført så fort som mogleg. 

10 Fylkestinget syner til at ein har hatt ulike ordningar for ungdomskort i dei gamle fylka. 
Fylkestinget innfører sams ungdomskort i heile Vestland med Hordaland si aldersgrense 
(inntil fylte 21 år) og pris med verknad frå same tidspunkt som andre taksendringar trer i 
kraft. 

11 Fylkestinget syner til debatten kring innfartsparkering i og rundt Bergen. Fylkestinget 
legg ikkje opp til at dette vert innført i 2021, men ber om at ein kjem attende med ei sak 
til SAMMO og FU om trafikale og økonomiske verknader for tiltaket. Fylkestinget ber og 
om at ein går i dialog med aktuelle kommunar om saka. 

12 Fylkestinget syner til at dagens overgangsordning på TT arbeidskøyring (tilrettelagt 
transport) blir vidareført i budsjett 2021 for dei kommunane som tidlegare har fått dekka 
dette av fylkeskommunen. 
TT-ordninga er svært viktig for mange funksjonshemma som ikkje har høve til å nytta 
kollektiv transport til arbeid. Både for brukarane og familiane deira er dette eit 
avgjerande tilbod i kvardagen. Vestland vil halda fram dialogen med dei kommunane 
der fylkeskommunen i dag dekker dette tilbodet. Inntil ein avtale med desse 
kommunane er på plass vil fylkeskommunen dekka kostnadane ved tiltaket og føreset at 
dette vert løyst innanfor ramma til kollektiveininga. 

13 Fylkestinget syner til at fylkesrådmann i sitt framlegg har lagt opp til å auke kostnaden 
med billettkontroll med 6 mill. kr. Fylkestinget avviser denne auken. 

14 Fylkestinget føreset at det snarast blir lagt fram ei sak om oppstart av KS2 for 
Atløysambandet, og om ein finansieringsmodell for rask gjennomføring av prosjektet 
med ferjeavløysingsmidlar, jmf nye statlege retnignslinjer for forbetring av 
ferjeavløysingsordninga. Fylkestinget syner til at 
det er sett av 1 mill til KS2. 

15 Fylkestinget ber om at ein i fastsetting av leiarløner gjennomfører ei moderat og rimeleg 
linje og at ein ikkje er lønsleiande, samt at ein ser til det totale lønnsnivå i 
organisasjonen. 

16 Fylkestinget syner til transporttilbodet «servicelinjen i Bergen», og føreset at dette 
tilbodet vert vidareført innanfor ramma til kollektiveininga inntil eit anna tilbod er på plass 
jamfør tidlegare 
avtalar om dette mellom fylkeskommunen og Bergen kommune. 

 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.11.2020 
 
Stian Jean Opedal Davies, A, sette på vegner av A, MDG, Sp, SV og V fram slikt forslag: 
  

«Hovudutval for kultur, idrett og integrering tek saka til vitande» 
 
 
Avrøysting 
 
Davies sitt forslag vart samrøystes vedteke 
 
Uttale 
 
Hovudutval for kultur, idrett og integrering tek saka til vitande.  
 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  25.11.2020 
 



Alexander Fosse Andersen, SP, sette på vegner av SP, A, MDG, SV og KrF fram slikt forslag: 
 

«Hovudutval for opplæring og kompetanse tek saka til vitande.» 
 
Jeanette Syversen, R, sette fram slikt forslag: 
 

«OPKO tar saka til vitande.» 
 
Avrøysting 
 
Andersen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Det vart ikkje røysta over Syversen sitt forslag. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Hovudutval for opplæring og kompetanse tek saka til vitande. 
 
 
 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 

Jana Hoff Middelfart (H) sette fram slikt forslag:  
’’Alternativ:  
Utvalget tar det fremlagte budsjettet med tilhørende økonomiplan til orientering. ’’  

 
Avrøysting  
Midelfart sitt forslag fekk 7 røyster (U, H, Frp, 1SV) mot 8 røyster og fall.  
Innstillinga frå finansutvalet fekk 9 røyster ( A, Sp, SV, V, MDG, KrF) mot 6 røyster og vart vedteke som 
innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Budsjettdokumentet som vist i vedlegg til arbeidsdokument 6/20 er finansutvalet sitt framlegg til 
årsbudsjett 2021 og økonomiplan 2021 -2024 for Vestland fylkeskommune med desse endringane: 
 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  25.11.2020 
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette på vegner av alle partia fram slikt forslag: 
 

«Saka tas til vitande.» 
 
Avrøysting 
 
Bjørkly sitt forslag vart samrøystes vedteke som uttale. 
 
Vedtak 
 
Saka tas til vitande. 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 
 
Terje Søviknes (Frp) sette på vegner av Frp fram slikt alternativt forslag: 
 

 
  

    



Budsjett 2021  

Økonomiplan 2021-24    
  

 
  

  
  
  

 
  

1. Premissar  
Fremskrittspartiet legg med dette fram alternativt Budsjett 2021 / Økonomiplan 2021-24 for  
Vestland fylkeskommune. Budsjettframlegget tek utgangspunkt fleritalsinnstillinga frå  
Finansutvalet sitt møte 19.11.20. I praksis vert dette derfor eit alternativt til samarbeidspartia AP, SP, KrF, 
V, KrF og MDGs sitt budsjett. Der FrP har endringsframlegg i høve samarbeidspartia sitt budsjett er dette 
kommentert nærare under.   
  
  

2. Overordna perspektiv  
Etter fylkessamanslåinga står Vestland fylkeskommune overfor ei økonomisk utfordring som er tenkt løyst 
med eit nedtrekk i driftsbudsjettet på 100 mill kr pr år i valperioden. Hovudutfordringa skuldast auka 



kostnader til ferjedrifta pga nye miljøkrav, men den nye fylkeskommunen kjem også noko dårlegare ut av 
inntektssystemet enn dei to gamle fylkeskommunane gjorde kvar for seg. I tillegg må den nye 
organisasjonen hente ut synergieffektar av samanslåinga frå to til eit fylke. Samarbeidspartia sin 
tilnærming til miljøkrav i nye snøggbåtanbod legg også opp til kostnadsauke i perioden framover.   
  
I sum står ein økonomisk overfor ei krevjande oppgåve som krev evne og vilje til tydeleg politisk 
prioritering.   
  
FrP legg til grunn at alle verkemiddel må vurderast for i sikra Vestland fylkeskommune ein sunn 
driftsøkonomi i framtida, men vil særleg peika på følgjande område;   
  

• Endra arbeidsmetodikk, effektivisering, digitalisering  
• Lovfesta oppgåver vs ikkje lovpålagte oppgåver  
• Tenestestruktur og harmonisering av tenester  
• Utnytta inntektspotensialet i den fylkeskommunale verksemda  
• Vurdera kostnadsnivå og realiseringstidspunkt for investeringsprosjekt  
• Konkurranse i tenesteproduksjonen  
• Effektiv innkjøpsstrategi  
• Sal av eigedom og eigedelar fylkeskommunen ikkje nyttar i tenesteproduksjonen  

Gjennomgang av alle tilskotsordningar  
  
Som tenesteprodusent er fylkeskommunen også ei arbeidsintensiv verksemd. Å kutta 4-500 mill kr i drifta 
vil difor ikkje kunne skje utan reduksjon i samla årsverk i den fylkeskommunale organisasjonen. Ved 
samanslåing av to store organisasjonar ligg det alltid eit potensiale for å ta ut stordriftsfordelar, fjerna 
dobbeltarbeid, vidareføra beste praksis, implementera ny arbeidsmetodikk og nye IT-system. Dette 
potensialet må realiserast om ein skal lukkast i å styrkja fylkesøkonomien i valperioden, og som del av 
budsjettarbeidet er det etablert eit administrativt innsparingsprogram.   
  
FrP meiner imidlertid at ein bør gå raskare fram i høve å redusera tal årsverk i organisasjonen, og har 
derfor lagt inn eit generelt nedtrekk i stillingar med 25 mill kr i 2021. Om ein legg til grunn at dette er 
halvårsverknad vil eit slikt nedtrekk gje 50 mill i reduserte kostnader i 2022.    
  
FrP legg derfor til grunn at nedbemanningsprosessen vert gjennomført i eit solid 3partssamarbeid mellom 
politikk, administrasjon og. Erfaring frå liknande prosessar i offentleg sektor syner at ønska effekt i stor 
grad kan realiserast gjennom naturleg avgang, intern omplassering, stillingsbank, seniortiltak osv.   
  
FrP vil vidare leggja følgjande prinsipp til grunn i arbeidet med å betra den fylkeskommunale økonomien;   
  

• I størst mogeleg grad skjerma tenestetilbodet til den einskilde innbyggjar – ta kutt i administrasjon 
framfor den ytre tenesteproduksjonen  

• Prioritere hovudoppgåvene fylkesveg, kollektiv og vidaregåande skule framfor andre oppgåver  
• Utnytta inntektspotensialet i knytt til tenesteområda i fylkeskommunen – t.d.  

reklameinntekter knytt til kollektivsektoren   
  

3. Driftsbudsjett  
FrP sine omprioriteringar i driftsbudsjettet i høve budsjettframlegget frå samarbeidspartia kjem fram av 
tabellen under. Nokre tiltak er nærare kommentert nærare under tabellen.  
  
Område          1000 kr    

               
4.1 Politisk styring og kontrollorgan           
Reise og kurs         -1 000    
Reduksjon i politikargodtgjørelse 5%       -2 000    
Endring ramme          -3 000  -3 000   

              
4.2 Organisasjon og økonomi           



Endring ramme           0   
              

4.4 Opplæring og kompetanse           
Økt ramme Videregående opplæring (klasser/studietilbud)   20 000    
Samarbeid Dale Oen-stiftelsen (motvirke frafall i VGS)   2 000    
Reversere bruk av fond videregående skoler     15 000    
Endring ramme         37 000  37 000   

         
4.5 Mobilitet og  

     

kollektiv             
Avventer omprofilering Kringom       -5 000    
Reklame i kollektivsektoren       -40 000    
Autodiesel i stedet for biodiesel buss       -23 500    
Krokeide - Hufthamar, to søndagsferger heile året     2 000    
Ikke fjerne arbeidskjøring TT-ordningen     8 000    
Endring ramme         -53 500  -53 500   

              
4.6 Infrastruktur og veg             
Økt reasfaltering fylkesvei       10 000    
Endring ramme         10 000  10 000   

              
4.7 Kultur, idrett og inkludering           
Udisponert ramme         -2 600    
Tilskudd U23 EM friidrett i Bergen       2 600    
Tilskudd Sentralbadet scenekunsthus       -5 000    
Generelt nedtrekk kultursektoren       -15 000    
Endring ramme         -20 000  -20 000   

              
4.9 Innovasjon og næringsutvikling           
Udisp. på næringsområdet        -2 400    
Prosjekt Marin Satsing 2020-2030       2 400    
Fra Havbruksfondet --> Prosjekt Marin Satsing (total 7,4 mill 
kr)  

 5 000    

Vite Meir - Kaupanger         5 000    
Endring ramme         10 000  10 000   

              
Generelt               
Reduksjon i administrative stillinger (fordeles på sektorene)     -25 000   
Redusert forventning fergekompensasjon        55 000   
Redusert avsetning til disposisjonsfond       -10 500   
Sum endring           0   

  
  
  
På 4.1 Politisk styring og kontrollorgan reduserer FrP 1 mill kr på reiser og kurs. I tillegg må også politisk 
nivå ta sin del av kostnadsreduksjonen i VLFK, og politikargodtgjerslene vert difor regusert med 5% 
tilsvarande 2 mill kr.   
  
På 4.3 Opplæring og kompetanse ynskjer FrP å skjerme studietilbodet i vidaregåande skule, og har difor 
reversert kuttet på 20 mill kr til vidaregande opplæring. I tillegg ynskjer vi ikkje å tape fonda som dei 
vidaregåande skulane har spart opp. Her legg samarbeidspartia opp til ein kortenkt og uheldig praksis 
som ikkje vil stimulera dei vidaregåande skulane til å driva effektivt og skapa inntekter frå 



oppdragsverksemd. FrP legg også inn 2 mill kr til eit prosjekt saman med Dale Oen-stiftelsen for elevar 
som står i fare for å falla ut av vidaregåande skule.   
  
FrP meiner også at Vestland fylkeskommune i samband med avvikling av SAMSvegadministrasjon frå 
01.01.20 bør utarbeida ein ny strategi for fylkeskommunen som vegeigar, og fremjar difor eit eige 
verbalforslag på dette (sjå under). Målsettinga for dette arbeidet er å få meir veg for pengane gjennom 
enklare løysingar, dispensasjonar frå vegnormalane, samarbeid med kommunar og næringsliv m.m.   
  
På 4.5 Mobilitet og kollektiv avventar FrP det tillyste arbeidet med harmonisering av takstregimet i heile 
fylket. I dette arbeidet må ein sjå det store biletet både i høve tilbodsstruktur i Bergensområdet og i 
distrikta, frekvens vs pris, krav til miløteknologi osv.   
  
Vi fremjar også opp at framlegget om å opne for reklame innan kollektivsektoren;   
  

 Reklame på buss, båt og ferje – dette kan gje ekstra inntekter på fleire titalsmillionar kroner til 
kollektivsatsinga i fylket (sjå eige verbalframlegg). Dette tiltaket vil ikkje  
gje full effekt i 2021, men vi har lagt inn 40 mill kr for å synleggjera potensialet i å utnytta dette 
inntektspotensialet.   

For å redusera kostnader legg vi også til grunn at ein nyttar autodiesel i staden for biodiesel i 
bussektoren. Vi utsett også omprofilering av Kringom til det er naturleg i samband med utskifting av 
materiell.   
  
Vi opprettheld også transporttilbodet til arbeidstakarar som er tilsett i ASVO-verksemdene i ordninga med 
Varig Tilrettelagt Arbeid (VTA-plassar). Dette er eit tenestetilbod som er heilt avgjerande for livskvaliteten 
til desse innbyggjarane.   
  
På 4.6 Infrastruktur og veg aukar FrP løyvinga til vegvedlikehald og reasfaltering av fylkesveg med 10 mill 
kr.   
  
På 4.7 Kultur, idrett og inkludering legg FrP inn eit generelt kutt på 15 mill kr for å finansiere opp 
meirkostnaden på vidaregåande skule. FrP legg opp til at ein ved fordeling av budsjettkuttet skal skjerma 
kulturhistoriske museum, arbeid med kulturarv/fartøyvern og tiltak for barn og unge.   
  
På 4.9 Innovasjon og næringsutvikling legg FrP inn 7,4 mill kr til Prosjekt Marin satsing. Skal dette 
prosjektet lukkast må også Vestland fylkeskommune stilla opp med midlar i ulike spleiselag med 
akvakulturnæringa og andre samarbeidspartar.   
  
I tillegg fører FrP opp 5 mill kr til ViteMeir – vitensenteret i Sogndal. I 2021 skal 4 mill kr gå til oppbygging 
av installasjonane, medan 1 mill kr går til drift. For at senteret skal få statleg tilskot til drift må lokal 
driftsfinansiering utgjera 20% av det samla driftsbudsjettet. På sikt må VLFK vurdera ei harmonisering av 
sine driftstilskot til Vil Vite i Bergen og ViteMeir i Sogndal.    
  
  

4 Investeringsbudsjett   
Koronapandemien gjer store negative ringverknader for næringslivet, og dermed sysselsettinga i 
regionen. FrP meiner difor at Vestland fylkeskommune bør framskynda nokre større samferdsle prosjekt 
for å auka aktiviteten i anleggsbransjen.   
  
Vi framskundar difor FV 614 Svelgen-Indrehus og FV 49 Tokagjelet. I tillegg legg FrP til grunn at Atløy-
sambandet etter KS2 kan finansierast opp basert på fergeavløysingsordninga. Vi legg også inn ein 
generell post til fergeavløysingsprosjekt i fylket med 5 mill kr til plan- og utgreiingsmidlar i 2021 og 100 mill 
kr kvart år i resten av økonomiplanperioden.   
  
FrP legg også inn 2 mill kr ekstra til kvalitetssikring/oppgradering av eldre reguleringsplanar for å sikra 
mindre prosjekt på fylkesvei vert klargjort for realisering, t.d. FV 402 frå FV 57 til Seim skule i Alver 
kommune.   
  
Auka kapitalkostnader knytt til investeringsprosjekta vert innarbeid i økonomiplanperioden, og 
finansiert gjennom reduserte avdrag på den samla låneporteføljen/reduserte avsetningar til 
disposisjonsfond.   
  



  
  
Tiltak      2021  2022  2 023  2 024   
Skilting bygg      -15,4        
Framtidige bompengeprosjekt  -10  -50  -50  -50   
Bybane byggetrinn 5       -40  -80  -80   
FV 614 Svelgen - Indrehus    10  500  500  450   
Fergeavløysing     5  100  100  100   
Atløy-sambandet (KS2)    2,5        
Planmidler (kvalitetssikring reg.planer)  2        
FV 49 Tokagjelet      
  

 50  200  500   

Sum      -5,9  560  670  920  
  
  

5 Verbalforslag  
Nedanfor følgjer verbalforslag som FrP ynskjer separat votering over under handsaminga av Budsjett 
2021 / Økonomiplan 2021-23 i fylkestinget.  
   
  
5.1 Sunnfast  
Fylkestinget ber fylkesrådmannen, i lys av gjennomført moglegheitsstudie av Sunnfast av kommunane 
Stord, Tysnes og Kvinnherad, om å stille seg positiv til vidare arbeid med prosjektet. Vestland 
fylkeskommune bør stilla seg positiv til å oppnå ferjeinnkorting/erstatning av ferjesambandet mellom 
Kvinnherad og Stord.  
  
  
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette på vegner av Høgre fram slikt alternativt forslag: 

 

Tiltak Meirutg. / mindreinnt. Meirinnt. / mindreutg. 

Overordna:   
Skulefond 15 000 000  
Ferjekompensasjon 55 000 000  
Administrativt innsparingsprogram  25 000 000 
Sjølvprofilering, halvparten i 2021  7 700 000 
Disposisjonsfond  15 000 000 
   
Opplæring og kompetanse:   
Miljøkoordinatorar: 13 000 000  
TAF / YSK: 2 000 000  
Toppidrett: 600 000  
Sommarskule / leksehjelp: 1 100 000  
Skulepsykologar:  2 900 000 
Meningokokkvaksine:  2 100 000 
Skulefrukost:  10 000 000 
Elev-PC, auke eigenandel (same som stipendet):  1 900 000 
Oppfylling av klassar:  5 000 000 
Ressurs til bibliotekar + stilling koordinator skulebibliotek:  1 200 000 
PitStop: 1 400 000  



Samferdsle og mobilitet:   
Ladestasjon langs fylkesvei: 2 000 000  
Reklame buss / ferge:  20 000 000 
Utsetje merking av bussar:  5 000 000 
Vegvedlikehald: 5 900 000  
   
Næring:   
Marin Satsing: 2 400 000  
Nedtrekk posisjonens disp av ekstrabevilgning ramme:  2 400 000 
   
Kultur, idrett og integrering:   
Nedtrekk posisjonens disp av ekstrabevilgning ramme:  2 600 000 
Utviklingsstipend til idrettstalent: 200 000  
Lavterskeltilbod born og unge, idrett: 250 000  
Mentor- og traineordning for innvandrarar: 150 000  
Fyllingsdalen teater: 400 000  
Politiske ungdomsorganisasjonar: 300 000  
KODE: 1 100 000  

 
 
Verbalforslag: 
 

- Om handsaminga av statsbudsjettet i Stortinget førar til auka frie inntekter til fylkeskommunen 
skal desse midlane i hovudsak nyttast til vedlikehald av fylkesvegar.  
  

- Fylkestinget ber fylkesrådmannen utarbeide eit oversyn over bygg fylkeskommunen eig og som 
ikkje vert nytta til fylkeskommunal drift, og vurdere sal av desse.  
  

- Fylkestinget ber fylkesrådmannen fremje ei sak der en ser på innretninga og effekten av dei 
kommunale næringsfonda.  
  

- Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdere «utekontor» for tilsette, særleg i næringsseksjonen, og 
til dømes ambulere mellom ulike næringshagar i fylket.  
  

- Fylkestinget ber fylkesrådmannen sikre at løyvingar knytt til Koronapandemien i størst mogleg 
grad går direkte til næringslivet.  
  

- Fylkestinget ber fylkesrådmannen syte for ekstern kvalitetssikring av Atløysambandet og 
utarbeide søknad om ferjeavløysingsmidlar. Saka kjem attende til fylkestinget seinast i september 
2021.  
  

- Fylkestinget ber om at det vert gjennomført  gjennomgang av leiarstrukturen i 
opplæringssektoren, med sikte på å redusere kostnadar, og gjere vegen frå den einskilde skulen 
til fylkesleiinga, der avgjerder vert  fatta, kortare.  
  

- PitStop er ein organisasjon for elevar i den vidaregåande skule som står i fare for å falle frå. 
Elevar som deltek i prosjekt i regi av PitStop bør ikkje få fråver frå skulen.  
  

- Det bør vurderast auka bruk av OPS ved bygging av nye skular og andre prosjekt.  
  

- Fylkeskommunen skal leggje til rette for at private skular kan kjøpe tenester frå fylkeskommunen, 
til dømes knytt til fagdagar.  
  

- Fylkeskommunen skal utlyse sommarjobbar på regulær basis.  
  



- Fylkeskommunen må sikre god språkopplæring for lærlingar som ikkje har grunnleggjande 
språkkunnskapar.  
  

- Hovudutvala i Vestland fylkeskommune bør i større grad gjennomføre digitale møte for å kutte 
reisekostnadar  
  

- Fylkestinget ber fylkesrådmannen fremje ei sak der ein går gjennom alle tilskotsordningane i 
kultursektoren, med tanke på betre oversikt for søkjarar, og for samordning og effektivisering.  
  

- Fylkestinget ber om sak med føremål at ein frå og med neste periode har færre 
fylkestingsrepresentantar.  
  

- Fylkestinget ber om ei vurdering av  organisasasjonsform for nytt fylkesbygg.  Konkret skal ein sjå 
på evt. sal kombinert med leigeavtale. Ein skal og vurdere arealbehov for eiga verksemd sett i 
samanheng med at tilsette i stor grad kan ha kontorplass andre stader og at det vert meir bruk av 
heimekontor.  

   
- Fylkestinget er oppteken av at ein i 2021 skal ha stor merksemd på  kvalitet i tenestene og å 

leggja til rette for fleire og sikre jobbar. I samsvar med dette skal desse regionale planane ha 
prioritet: Innovasjon og næringsutvikling, transport og kompetanse.  

   
- Fylkestinget vil leggje til rette for større kommunalt sjølvstyre i plansaker.  

  
- Fylkestinget ber fylkesrådmannen utrede sentrumstakst for kollektivtrafikk i Bergen.  

  
- Fylkestinget syner til Rogaland fylkeskomme sitt arbeid med mobilitetsselskapet Kolumbus. 

Vidare arbeid med vårt eige mobilitetsselskap bør gjerast etter denne modellen, og alle formar for 
mobilitet, til dømes buss, bane, båt , ferje, tog, bysykkel og sparkesyklar må inngå i ein app og eit 
månadskort.   

  
Knut Inge Andersen (FNB) sette på vegner av FNB fram slikt alternativt forslag: 
 
«FNB legg posisjonen sitt budsjettframlegg til grunn med følgjande endringar: 
 
Driftsbudsjett 
 
Mål : oppnå nullvekstmål. sikre utbetaling av belønningsmidlar i byvekstavtalen 
Verkemiddel : prisnivå kollektiv redusere med 2,0 % 
Budsjett : takstar i 2021 på buss og bane 
Kostnad : 20 MNOK 
Gratis innfartsparkering : 6 MNOK 
Inndekning : Erstatte biodiesel med autodiesel på buss : 23,5 MNOK 
Ikkje båtturistrute til Flåm sommaren 2021 : 3,0 MNOK 
 
Investeringsbudsjett 
 
Mål : Rassikring. Tokagjelet ny veg - finansiering og byggjing. 
Budsjett : +200 MNOK (40 MNOK 2022, 80 MNOK 2023, 80 MNOK 2024) 
Inndekning : -200 MNOK frå Bybanen steg 5 (40 MNOK 2022, 80 MNOK 2023, 80 MNOK 2024) 
 
Investeringsmidlar planlagt til 'Framtidige bompengeprosjekt' Tokagjelet, Kvinnheradpakken og utvida 
Bømlopakke blir samla på 1 bompengefritt prosjekt (Tokagjelet). Samla investeringsmidlar er 160 MNOK 
(10 MNOK 2021, 50 MNOK 2022, 50 MNOK 2023, 50 MNOK 2024) 
 
Mål : Rassikring. FV 609 Askvoll - Førde v. Hundsåna 
Budsjett : 500 MNOK ( 250 MNOK 2023) År 2024 (250 MNOK 2024) 
Inndekning : Sal av fylkeskommunen sitt bybanemateriell (investert totalt 850 MNOK). Antatt salsverdi 
500 MNOK (2023).» 
 
Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag: 
 
«Innstilling til fylkestinget: 



 
Fylkestinget vedtek finansutvalet sitt forslag til Budsjett 2021/økonomiplan 2021-2024.» 
 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette fram slikt forslag: 
 
«Tillegg:  
 
Fylkesutvalet syner til informasjon i frå fylkesrådmann i møte om manglande saldering på 10 mill etter at 
administrasjonen har gjennomført finrekning av talgrunnlaget. Fylkesutvalet salderer dette med redusert 
avsetting til disposisjonsfond i denne omgang, men varslar at dette vil kunne bli endra ved fylkestinget sin 
endelege handsaming av saka.» 
 
Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag til vedtak i fylkesutvalet: 
 

1. Innstilling til fylkesting til økonomiplan og årsbudsjett, med alle forslag til vedtak som foreligger, 
offentliggjøres minst 14 dager før fylkestinget behandler den.  
 

2. Fylkesutvalet sender forslag til økonomiplan og årsbudsjett til departementet til orientering. 

 
Avrøysting 
 
Askeland sitt forslag til innstilling til fylkestinget vart vedteke med 10 røyster (Sp, A, Krf, SV og MDG), mot 
3 røyster (H) for Bjørkly sitt forslag, 2 røyster (Frp) for Søviknes sitt forslag og 2 røyster (FNB og U) for 
Andersen sitt forslag. Forslaga til Bjørkly, Søviknes og Andersen fall. 
Øren Heen sitt tilleggsforslag vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 2 røyster (Frp). 
Askeland sitt forslag til vedtak i fylkesutvalet vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 

1. Fylkestinget vedtek finansutvalet sitt forslag til Budsjett 2021/økonomiplan 2021-2024. 
 

2. Fylkesutvalet syner til informasjon i frå fylkesrådmann i møte om manglande saldering på 10 mill etter 
at administrasjonen har gjennomført finrekning av talgrunnlaget. Fylkesutvalet salderer dette med 
redusert avsetting til disposisjonsfond i denne omgang, men varslar at dette vil kunne bli endra ved 
fylkestinget sin endelege handsaming av saka. 

 
 
Vedtak i fylkesutvalet 

1. Innstilling til fylkesting til økonomiplan og årsbudsjett, med alle forslag til vedtak som foreligger, 
offentliggjøres minst 14 dager før fylkestinget behandler den.  
 

2. Fylkesutvalet sender forslag til økonomiplan og årsbudsjett til departementet til orientering. 

 
 
Saksprotokoll i rådet for menneske med nedsett funksjonsevne -  02.12.2020 
 
Inge Fiskvik (FFO) sette fram slikt forslag: 

«Verbalpunkt til budsjettet: Vestland fylkeskommune må fortsette arbeidet med å kartlegge 
tilgjengelighet og universell utforming ved sine bygg og ha en funksjon knyttet direkte til dette 
arbeidet.»  

 
Egil Bru Overaa (FFO) sette fram slikt forsalg: 

«Fylket må sette av nødvendige midler på de områder de har ansvar for, til hjelpemidler og 
verktøy for elever som trenger det. Det må også settes av midler til opplæring av både elever og 
lærere slik at man får best nytte av hjelpemidlene i og utenfor undervisningssituasjonen. 
Koordinering og samkjøring av slikt verktøy i nye Vestland må ivaretas. Dette er også viktig for å 
la alle ta del i det digitale løftet som skal prioriteres.» 

 



Kjell Håland (A) sette fram slikt forslag:  
«RMNF tar det framlagde budsjett 2021 og økonomiplan til vitande. Og RMNF vil understreke 
følgjande til budsjettet for 2021:» 

 
 
Avrøysting 
 
Fiskvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Overaa sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Håland sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
 
Vedtak 
 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne tar det framlagde budsjett 2021 og økonomiplan til 
vitande. Og Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vil understreke følgjande til budsjettet for 
2021: 
 
Vestland fylkeskommune må fortsette arbeidet med å kartlegge tilgjengelegheit og universell utforming 
ved sine bygg, og ha ein funksjon knytt direkte til dette arbeidet. 
 
Fylket må sette av nødvendige midlar på dei område dei har ansvar for, til hjelpemidlar og verktøy for 
elevar som treng det. Det må også settast av midlar til opplæring av både elevar og lærarar slik at ein får 
best nytte av hjelpemidlane i og utanfor undervisningssituasjonen. Koordinering og samkøyring av slikt 
verktøy i nye Vestland må ivaretakast. Dette er også viktig for å la alle ta del i det digitale løftet som skal 
prioriterast. 
 
 
Saksprotokoll i fylkeseldrerådet -  08.12.2020 
 
Harald Ekroll sette fram slikt forslag: 

 
«Fylkeseldrerådet tar budsjettet for 2021 og økonomiplan 2021-2024 til orientering. Vi vil i tillegg 
uttale følgjande: 
 
Fylkeseldrerådet registrer at løyvingane til rådet for 2021 er kr 520.000. Dette er ein auke på ca. 1% og er 
ikkje nok til å dekke inn pris- og lønsveksten. 
 
Rådet registrerer at tilskotet til regionråda er teke bort. Vi er i tvil om dette er fornuftig. Vi tenkjer på 
regionråda som eit godt forum for å samordne og utvikle regionane.  
 
Vi kunne tenkje oss ein oversikt som fortel om den totale løyvinga for å betre folkehelsa. Eit 
handlingsprogram for folkehelsearbeidet i 2021er viktig. Tilskotsmidlar til prosjekt og utvikling av 
møteplassar er viktig, samt å arrangere samlingar og nettverk. Vi registrer at fylkeskommunen får kr 9 
millionar frå Helsedirektoratet til program for folkehelsearbeid i kommunane. 
 
Vi registrer at løyvinga til Folkehelse er redusert med kr 300.000. Det er kanskje ikkje store summen, men 
med Leve heile livet-programmet og alt som er forventa frå staten burde midlane her aukast i staden. 
 
Reduksjonen i tannhelsearbeidet er ikkje akseptabelt. Når vi ser at gruppa av eldre aukar og at tannhelsa til 
mange eldre er for dårleg, burde tannhelsearbeidet intensiverast. 
 
Vi registrer at løyvingane til TT-ordninga, serviceskyss, innfartsparkering og teknisk skyss er redusert med 
37 millionar. Det er viktig å få opp eit transportsystem i heile Vestland fylke for m.a. eldregruppa og personar 
med spesielle behov. Med ein så stor reduksjon i løyvingane er vi sterkt tvilande til å kunne få til 
transportsystem som er godt nok for den omtalte gruppa. 
 
Vi er positive til løyvingane til drift og vedlikehald av vegar og til trafikktryggingstiltak. Det er likevel ein lang 
veg å gå før vi greier å hente inn etterslepet som har bygd seg opp innanfor disse sektorane. 
 
Vi registrerer at løyvingane til Den kulturelle spaserstokken er uendra ( kr. 3.980.000). Når vi veit at 
søknadane frå kommunane i 2021 utgjorde i overkant av 6 millionar, så burde det klart vore større løyvingar 
her. Vi er klar over at det er departementet som løyver til dette tiltaket, men det bør gå klare signal attende 
om at desse løyvingane må aukast. Dei fleste av tiltaka kommunane søkjer om midlar til å retta mot den 
eldre aldersgruppa. Alle oppfordringar og pålegg frå staten/fylkeskommunen til kommunane legg vekt på at 
denne gruppa må prioriterast høgare.» 



 
 
Martin Monrad Reigstad sette fram slikt forslag: 

 
«Fylkeseldrerådet er positiv til videreføring av servicelinjen i Bergen.» 

 
 
Avrøysting 
 
Ekroll sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Reigstad sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
 
Vedtak 
 
Fylkeseldrerådet tar budsjettet for 2021 og økonomiplan 2021-2024 til orientering. Vi vil i tillegg uttale 
følgjande: 
 
Fylkeseldrerådet registrer at løyvingane til rådet for 2021 er kr 520.000. Dette er ein auke på ca. 1% og er ikkje nok til 
å dekke inn pris- og lønsveksten. 
 
Rådet registrerer at tilskotet til regionråda er teke bort. Vi er i tvil om dette er fornuftig. Vi tenkjer på regionråda som 
eit godt forum for å samordne og utvikle regionane.  
 
Vi kunne tenkje oss ein oversikt som fortel om den totale løyvinga for å betre folkehelsa. Eit handlingsprogram for 
folkehelsearbeidet i 2021er viktig. Tilskotsmidlar til prosjekt og utvikling av møteplassar er viktig, samt å arrangere 
samlingar og nettverk. Vi registrer at fylkeskommunen får kr 9 millionar frå Helsedirektoratet til program for 
folkehelsearbeid i kommunane. 
 
Vi registrer at løyvinga til Folkehelse er redusert med kr 300.000. Det er kanskje ikkje store summen, men med Leve 
heile livet-programmet og alt som er forventa frå staten burde midlane her aukast i staden. 
 
Reduksjonen i tannhelsearbeidet er ikkje akseptabelt. Når vi ser at gruppa av eldre aukar og at tannhelsa til mange 
eldre er for dårleg, burde tannhelsearbeidet intensiverast. 
 
Vi registrer at løyvingane til TT-ordninga, serviceskyss, innfartsparkering og teknisk skyss er redusert med 37 
millionar. Det er viktig å få opp eit transportsystem i heile Vestland fylke for m.a. eldregruppa og personar med 
spesielle behov. Med ein så stor reduksjon i løyvingane er vi sterkt tvilande til å kunne få til transportsystem som er 
godt nok for den omtalte gruppa.  
 
Fylkeseldrerådet er positiv til vidareføring av servicelinjen i Bergen. 
 
Vi er positive til løyvingane til drift og vedlikehald av vegar og til trafikktryggingstiltak. Det er likevel ein lang veg å gå 
før vi greier å hente inn etterslepet som har bygd seg opp innanfor disse sektorane. 
 
Vi registrerer at løyvingane til Den kulturelle spaserstokken er uendra ( kr. 3.980.000). Når vi veit at søknadane frå 
kommunane i 2021 utgjorde i overkant av 6 millionar, så burde det klart vore større løyvingar her. Vi er klar over at det 
er departementet som løyver til dette tiltaket, men det bør gå klare signal attende om at desse løyvingane må aukast. 
Dei fleste av tiltaka kommunane søkjer om midlar til å retta mot den eldre aldersgruppa. Alle oppfordringar og pålegg 
frå staten/fylkeskommunen til kommunane legg vekt på at denne gruppa må prioriterast høgare.» 
 
 
 
Saksprotokoll i Vestland ungdomsutval -  11.12.2020 
 
Susanne Sørli Slettebakken sette fram slikt forslag til uttale: 
 
 
 «Vestland ungdomsutvalg meiner at det bør leggas av meir pengar til skulehelsetjenesta 
 fordi elevane treng ei meir tilgjengeleg skulehelsetjeneste generelt, men og spesielt i denne 
 vanskelege tida med covid-19.  
 VU oppmodnar til at elevar og lærlingar som tar kollektiv transport til og frå skulen og 
 arbeidsplass skal få tilbod om gratis munnbind. 



 VU meiner at fylkeskommunen må sikre midler til både fysiske og digitale læremidlar til alle 
 elevar. Spesielt med fagfornyinga er det viktig at elevane får dei læremidlane som fungerar 
 for dei. 
 
 VU meinar også at følgjande linjar på følgjande skular ikkje bør leggjast ned eller kuttast i 
 klassar: 
  
 Kvam vgs: Elektro og datateknologi. 
 På denne linja er det eigentleg lagt opp til ei halv klasse, men i skuleåret 2019-2020 tok dei 
 inn fleire elevar grunna mange søkarar. Elevane som bur nærme Kvam må reise heilt til  Åsane 
dersom fjerninga av dette utdanningstilboet går igjennom. Å leggje ned denne linja vil  få store 
konsekvensar. 
  
 Kvinnherad vgs, Fyllingsdalen vgs, Os vgs, Slåtthaug vgs, Sotra vgs, Årstad vgs, Åsane vgs 
 og Hafstad vgs: Påbygg. 
 Påbyggklassane er viktige for dei yrkesfaglege elevane som ikkje ynskjer å bli lærling. Det er 
 viktig for nærmiljøet og eleven at eleven ikkje treng å flytte langt vekk fordi dei velgjar å ikkje 
 bli lærling. For nokon er det svært krevjande å flytte for å gå på skule. Ungdommer kan  endre 
meiningar om framtida i frå dei går på ungdomsskulen og gjennom heile den  vidaregåande 
utdanninga. Derfor er mogelegheita til å kunne velgje bort å vere lærling og å  kunne gå påbygg også 
viktig for dei elevane som ynskjer å studere vidare etter vgs.» 
 
 
Avrøysting 
  
Slettebakken sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Uttale til fylkestinget 
 
Vestland ungdomsutval meiner at det bør leggjast av meir pengar til skulehelsetenesta fordi elevane treng 
ei meir tilgjengeleg skulehelseteneste generelt, men òg spesielt i denne vanskelege tida med covid-19. 
 
VU oppmodar til at elevar og lærlingar som tar kollektiv transport til og frå skulen og arbeidsplass skal få 
tilbod om gratis munnbind. 
 
VU meiner at fylkeskommunen må sikre midlar til både fysiske og digitale læremidlar til alle elevar. 
Spesielt med fagfornyinga er det viktig at elevane får dei læremidlane som fungerer for dei.  
 
VU meiner også at følgjande linjer på følgjande skular ikkje bør leggjast ned eller kuttast i klassar: 
 
Kvam vgs: elektro og datateknologi 
 
På denne linja er det eigentleg lagt opp til ein halv klasse, men i skuleåret 2019-20 tok dei inn fleire elevar 
grunna mange søkjarar. Elevane som bur nærme Kvam må reise heilt til Åsane dersom fjerninga av dette 
utdanningstilbodet går gjennom. Å leggje ned denne linja vil få store konsekvensar.  
 
Kvinnherad vgs, Fyllingsdalen vgs, Os vgs, Slåtthaug vgs, Sotra vgs, Årstad vgs, Åsane vgs og Hafstad 
vgs: Påbygg 
 
Påbyggsklassane er viktige for dei yrkesfaglege elevane som ikkje ynskjer å bli lærling. Det er viktig for 
nærmiljøet og eleven at eleven ikkje treng å flytte langt vekk fordi dei vel å ikkje bli lærling. For nokon er 
det svært krevjande å flytte for å gå på skule. Ungdommar kan endre meiningar om framtida i frå dei går 
på ungdomsskulen og gjennom heile den vidaregåande utdanninga. Derfor er mogelegheita til å kunne 
velje vekk å vere lærling og å kunne gå på påbygg òg viktig for dei elevane som ynskjer å studere vidare 
etter vidaregåande utdanning. 
 
 
  



Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Jeanette Syversen (R) sette fram slikt forslag: 

RAUDT VESTLAND:       
ALTERNATIVT DRIFTS- OG INVESTERINGSBUDSJETT 2021:    
Endringar til Fylkesutvalet si fleirtalsinnstilling 25.11.20    

DRIFT:        

POST TILTAK    AUKE REDUKSJ
ON 

 

1 Redusert politikargodtgjersle   4000000  
2 Reiser og kurs    2000000  
3 Administrative stillingar    20000000  
4 Kutt konsulenttenester    44000000  
5 2 % takstreduksjon buss og bane  20000000   

6 Gratis innfartsparkering   6000000   

7 Folkerøysting om fylkessamanslåinga 13.9 2021 1000000   

8 Tilskot Manger Folkehøgskule  800000   
9 Ekstra miljøkoordinatortenester  2000000   

10 Styrka 
psykologrådgjeving 

  2000000   

11 Redusert innleige psykologar frå Helse Vest  1000000  
12 Pionerprosjekt 6-timarsdag  6000000   
13 Intern kompetanseheving  1500000   

14 FRI - tilskot    200000   

15 Tilskot Gamle Innvik Ullvarefabrikk  300000   

16 Auka tilskot Robin Hood-huset  200000   

17 Antirasistisk sone: skulekampanje med Dembra og 
Raftohuset 

1500000   

18 Forprosjekt "Vestlandet sitt flytande kulturhus" 100000   

19 A-krim førebyggjing admin  500000   
20 Styrking bibliotekar / skulebibliotekrådgjevar 900000   

21 Styrking av linjer vidaregåande 
skular 

 25000000   

22 Fagbrev på jobb   6000000   

23 Fjordnorge AS tilskot    3000000  
 SUM BALANSE   74000000 74000000  
        

INVESTERINGAR:       
        

POST TILTAK    AUKE REDUKSJ
ON 

 

1 Skilting 
bygg 

    15000000  

2 Oppstart gang / sykkelveg Rake-Loen (Fv-60) 7500000   

3 Fylkesandel nytt kollektivknutepunkt i Odda 7500000   
 SUM BALANSE   15000000 15000000  

 
Jeanette Syversen (R) sette fram slike verbalforslag: 

1. Vestland fylkesting ber fylkesrådmannen leggje fram ei eiga sak i fylkestinget i mars 2021 med 
evaluering av år 1 (2020) av fylkessamanslåinga. 

2. Vestland fylkesting går inn for at det blir gjennomført ei rådgjevande folkerøysting om 
fylkessamanslåinga i samband med stortingsvalet 2021. 

3. Vestland fylkesting går inn for at staten overtar det økonomiske ansvaret for den store 
underdekninga på fylkesvegnettet, og at dette blir retta opp i samband med Nasjonal 
Transportplan 2022-2034 i Stortinget våren 2021. 



4. Vestland fylkesting går i 2021 inn for å iverksette eit pilotprosjekt for 6-timars arbeidsdag med full 
lønskompensasjon, for reinhaldsarbeidarar ved ein utvalt skule. Fylkestinget ber om at 
administrasjonen går i dialog med fagforeiningane og vernetenesta, for å utrede korleis dette kan 
gjennomførast, og komme tilbake med ei sak for oppstart av dette seinast 1. januar 2022. 

5. Vestland fylkesting anerkjenner den viktige rolla som SEMI (Senter for migrasjonshelse) i Bergen 
har for eit heilskapleg psykosomatisk tilbod for dei som har rett på vidaregåande opplæring i 
Vestland fylkeskommune. Fylkestinget ber administrasjonen om ei sak, der ein ser på 
integrasjonsoppgåvene til Vestland fylkeskommune, i eit tverrfagleg perspektiv, og korleis 
fagmiljøet rundt SEMI kan spille ei rolle som samarbeidspartnar for å kvalitetssikre 
fylkeskommunens gjennomføring av kvalifisering på integrasjonsfeltet. 

6. Vestland fylkesting anerkjenner den viktige rolla som dei kommunale norskopplæringsstadene i 
fylket, som til dømes Nygård skule i Bergen har på integrasjonsfeltet. Fylkestinget ber 
administrasjonen om ei sak, der ein ser på korleis fagmiljøet rundt Nygård skule kan spele ei rolle 
som samarbeidspartnar for å kvalitetssikre fylkeskommunens gjennomføring av kvalifisering på 
integrasjonsfeltet. 

7. Fylkestinget i Vestland anerkjenner det viktige arbeidet som vert gjort av dei tilsette ved Manger 
Folkehøgskule. Vestland fylkesting held fram å støtte skulen og går ikkje inn for å redusere tilskott 
dei neste 4 åra. Dette er eit av Vestland fylkeskommune sine viktige flaggskip for musikk med 
mellom anna brass-band som sentral markør nasjonalt. Dette er eit viktig frilynt alternativ for unge 
i fylket som kanskje er skulelei, til å utvikle sine kreative sider, før dei tar steget heilt ut i kultur og 
musikkbransjen. Skulen er eit bankande hjarte av kreativitet og verdiskaping i Vestland så vel 
som i lokalsamfunnet. 

8. Kommunereforma har ført til fleire tomme rådhus rundt omkring i Vestland. Unntakstilstanden 
under koronaepidemien har dessutan synt at det er mogleg å gjennomføre fleire nødvendige 
jobbmøte digitalt over Internett. Dette syner at fylkesadministrasjonen kan arbeide ilag sjølv om 
ein er spreidd geografisk. Ein større del av fylkesadministrasjonen bør desentraliserast ut til ulike 
stader i Vestland. Fylkesadministrasjonen skal difor, i samarbeid med organisasjonane og dei 
tillitsvalde for dei fylkeskommunalt tilsette, setje i gang ein prosess for å finne ut kva for stillingar 
som kan flyttast ut av Bergen, og kor desse skal lokaliserast. Dette vil gjere at delar av lokala i 
hovudfylkesbygget i Bergen vil kunne leigast ut, noko som vil generere leigeinntekter til 
fylkeskommunen. 

9. Vestland fylkesting meiner det er ein prioritet å ha gode system for oppfølging internt, ved alle 
byggeplassar der fylkeskommunen er byggherre. Fylkestinget vil derfor be fylkesrådmannen om 
at det vert dedikert resursar og tid slik at fagforeiningane knyta til bygg og anlegg, har ein 
kontaktperson i administrasjonen, som aktivt skal samarbeide for å førebyggja at sosial dumping 
og arbeidslivskriminalitet eller andre brot på lov og avtaleverk førekomer på bygg der 
fylkeskommunen er byggherre. 

10. Vestland fylkesting vil oppmode om at sektor for opplæring førebur ei sak som syner korleis ein i 
skulen skal arbeide målretta og i tråd med vedtak om «Vestland fylke som Antirasistisk sone», i 
samarbeid med organisasjonen Dembra ( Demokratisk beredskap mot rasisme og 
antisemettisme) og Rafto-stiftinga. 

  



Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 
FNB legg posisjonen sitt budsjettframlegg til grunn med følgjande endringar: 
 
Driftsbudsjett 
 
Mål : oppnå nullvekstmål. sikre utbetaling av belønningsmidlar i byvekstavtalen 
Verkemiddel : prisnivå kollektiv redusere takstar med 1,50 % 
i 2021 på buss og bane 
Kostnad : 18 MNOK 
Gratis innfartsparkering : 6 MNOK 
Inndekning : Erstatte biodiesel med autodiesel på buss : 23,5 MNOK 
Ikkje rute Balestrand-Flåm sommaren 2021 : 1,1 MNOK 
 
Investeringsbudsjett 
 
Mål : Rassikring. Tokagjelet ny veg - finansiering og byggjing. 
Budsjett : +200 MNOK (40 MNOK 2022, 80 MNOK 2023, 80 MNOK 2024) 
Inndekning : -200 MNOK frå Bybanen steg 5 (40 MNOK 2022, 80 MNOK 2023, 80 MNOK 2024) 
 
Investeringsmidlar planlagt til 'Framtidige bompengeprosjekt' Tokagjelet,( Kvinnheradpakken )og utvida 
Bømlopakke blir samla på 1 bompengefritt prosjekt (Tokagjelet). Samla investeringsmidlar er 160 MNOK 
(10 MNOK 2021, 50 MNOK 2022, 50 MNOK 2023, 50 MNOK 2024) 
 
Svelgen-Indrehus : 300 MNOK (2023), 400 MNOK (2024). 
Inndekning : Trekker gjeld frå ferjeavløysingsprosjektet Steinsund /Solund (700 MNOK ) ut frå fylket sin 
gjeldsgradsregel på 115% då dette er gjeld med 21 MNOK i sikker årleg kompensasjon frå staten fram til 
prosjektet er nedbetalt. 
 
 
Mål : Rassikring. FV 609 Askvoll - Førde v. Hundsåna 
Budsjett : 500 MNOK ( 250 MNOK 2023) År 2024 (250 MNOK 2024) 
Inndekning : Sal av fylkeskommunen sitt bybanemateriell (investert totalt 850 MNOK). Antatt salsverdi 
500 MNOK (2023). Politisk sak bestilt og blir lagt fram i januar/februar 2021. 
 
  



Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

1. Premissar 
Fremskrittspartiet legg med dette fram alternativt Budsjett 2021 / Økonomiplan 
2021-24 for Vestland fylkeskommune. Budsjettframlegget tek utgangspunkt 
fleritalsinnstillinga frå Finansutvalet sitt møte 19.11.20. I praksis vert dette derfor eit 
alternativt til samarbeidspartia AP, SP, KrF, V, KrF og MDGs sitt budsjett. Der FrP 
har endringsframlegg i høve samarbeidspartia sitt budsjett er dette kommentert 
nærare under. 

 
 

2. Overordna perspektiv 
Etter fylkessamanslåinga står Vestland fylkeskommune overfor ei økonomisk 
utfordring som er tenkt løyst med eit nedtrekk i driftsbudsjettet på 100 mill kr pr år i 
valperioden. 
Hovudutfordringa skuldast auka kostnader til ferjedrifta pga nye miljøkrav, men 
den nye fylkeskommunen kjem også noko dårlegare ut av inntektssystemet enn 
dei to gamle fylkeskommunane gjorde kvar for seg. I tillegg må den nye 
organisasjonen hente ut synergieffektar av samanslåinga frå to til eit fylke. 
Samarbeidspartia sin tilnærming til miljøkrav i nye snøggbåtanbod legg også 
opp til kostnadsauke i perioden framover. 

 
I sum står ein økonomisk overfor ei krevjande oppgåve som krev evne og vilje til 
tydeleg politisk prioritering. 

 
FrP legg til grunn at alle verkemiddel må vurderast for i sikra Vestland 
fylkeskommune ein sunn driftsøkonomi i framtida, men vil særleg peika på 
følgjande område; 

 
 Endra arbeidsmetodikk, effektivisering, digitalisering 
 Lovfesta oppgåver vs ikkje lovpålagte oppgåver 
 Tenestestruktur og harmonisering av tenester 
 Utnytta inntektspotensialet i den fylkeskommunale verksemda 
 Vurdera kostnadsnivå og realiseringstidspunkt for investeringsprosjekt 
 Konkurranse i tenesteproduksjonen 
 Effektiv innkjøpsstrategi 
 Sal av eigedom og eigedelar fylkeskommunen ikkje nyttar i 

tenesteproduksjonen 
 Gjennomgang av alle tilskotsordningar 

 
Som tenesteprodusent er fylkeskommunen også ei arbeidsintensiv verksemd. Å 
kutta 4-500 mill kr i drifta vil difor ikkje kunne skje utan reduksjon i samla årsverk i 
den fylkeskommunale organisasjonen. Ved samanslåing av to store organisasjonar 
ligg det alltid eit potensiale for å ta ut stordriftsfordelar, fjerna dobbeltarbeid, 
vidareføra beste praksis, implementera ny arbeidsmetodikk og nye IT-system. Dette 
potensialet må realiserast om ein skal lukkast i å styrkja fylkesøkonomien i 
valperioden, og som del av budsjettarbeidet er det etablert eit administrativt 
innsparingsprogram. 

 
FrP meiner imidlertid at ein bør gå raskare fram i høve å redusera tal årsverk i 
organisasjonen, og har derfor lagt inn eit generelt nedtrekk i stillingar med 25 mill kr i 



2021. Om ein legg til grunn at dette er halvårsverknad vil eit slikt nedtrekk gje 50 mill i 
reduserte kostnader i 2022. 
 
FrP legg derfor til grunn at nedbemanningsprosessen vert gjennomført i eit solid 3- 
partssamarbeid mellom politikk, administrasjon og. Erfaring frå liknande prosessar i 
offentleg sektor syner at ønska effekt i stor grad kan realiserast gjennom naturleg 
avgang, intern omplassering, stillingsbank, seniortiltak osv. 

 
FrP vil vidare leggja følgjande prinsipp til grunn i arbeidet med å betra den 
fylkeskommunale økonomien; 

 
 I størst mogeleg grad skjerma tenestetilbodet til den einskilde innbyggjar – 

ta kutt i administrasjon framfor den ytre tenesteproduksjonen 
 Prioritere hovudoppgåvene fylkesveg, kollektiv og vidaregåande skule 

framfor andre oppgåver 
 Utnytta inntektspotensialet i knytt til tenesteområda i 

fylkeskommunen – t.d. reklameinntekter knytt til kollektivsektoren 
 
 

3. Driftsbudsjett 
FrP sine omprioriteringar i driftsbudsjettet i høve budsjettframlegget frå 
samarbeidspartia kjem fram av tabellen under. Nokre tiltak er nærare 
kommentert nærare under tabellen. 

 
Område 
 
4.1 Politisk styring og kontrollorgan 
Reise og kurs 

1000 kr 
 
 

-1 000 
Reduksjon i politikargodtgjørelse 5% -2 000 

 

Endring ramme -3 000 -3 000 

4.2 Organisasjon og økonomi   

Endring ramme  0 

4.4 Opplæring og kompetanse   

Økt ramme Videregående opplæring (klasser/studietilbud) 20 000  
Samarbeid Dale Oen-stiftelsen (motvirke frafall i VGS) 2 000  
Reversere bruk av fond videregående skoler 15 000  
Endring ramme 37 000 37 000 

4.5 Mobilitet og 
kollektiv 

  

Avventer omprofilering Kringom -5 000  
Reklame i kollektivsektoren -40 000  
Autodiesel i stedet for biodiesel buss -23 500  
Krokeide - Hufthamar 2 søndagsferger heile året 2 000  
Ikke fjerne arbeidskjøring TT-ordningen 8 000  
Endring ramme -53 500 -53 500 



4.6 Infrastruktur og veg   

Økt reasfaltering fylkesvei 39 500  



 

Endring ramme 39 500 39 500 

4.7 Kultur, idrett og inkludering   

Udisponert ramme -2 600  
Tilskudd U23 EM friidrett i Bergen 2 600  
Tilskudd Sentralbadet scenekunsthus -5 000  
Generelt nedtrekk kultursektoren -15 000  
Endring ramme -20 000 -20 000 

4.9 Innovasjon og næringsutvikling   

Udisp. på næringsområdet -2 400  
Prosjekt Marin Satsing 2020-2030 2 400  
Fra Havbruksfondet --> Prosjekt Marin Satsing (total 7,4 mill 
kr) 

5 000  

Vite Meir - Kaupanger 5 000  
Endring ramme 10 000 10 000 

Generelt   

Reduksjon i administrative stillinger (fordeles på 
sektorene) Redusert forventning fergekompensasjon (ref. 
samarbeidspartia sitt budsjett 19.11.20) 

 -25 
000 

 
55 
000 

Økt fergekompensasjon i statsbudsjettforliket  -29 000 
Økt overføring veivedlikehold statsbudsjettforliket  -28 000 
Økt avsetning til disposisjonsfond  17 000 
Sum endring  0 

 
 
 
 

På 4.1 Politisk styring og kontrollorgan reduserer FrP 1 mill kr på reiser og kurs. I tillegg 
må også politisk nivå ta sin del av kostnadsreduksjonen i VLFK, og politikargodtgjerslene 
vert difor regusert med 5% tilsvarande 2 mill kr. 

 
På 4.3 Opplæring og kompetanse ynskjer FrP å skjerme studietilbodet i vidaregåande 
skule, og har difor reversert kuttet på 20 mill kr til vidaregande opplæring. I tillegg ynskjer vi 
ikkje å tape fonda som dei vidaregåande skulane har spart opp. Her legg samarbeidspartia 
opp til ein kortenkt og uheldig praksis som ikkje vil stimulera dei vidaregåande skulane til å 
driva effektivt og skapa inntekter frå oppdragsverksemd. FrP legg også inn 2 mill kr til eit 
prosjekt saman med Dale Oen-stiftelsen for elevar som står i fare for å falla ut av 
vidaregåande skule. 

 
FrP meiner også at Vestland fylkeskommune i samband med avvikling av SAMS- 
vegadministrasjon frå 01.01.20 bør utarbeida ein ny strategi for fylkeskommunen som 
vegeigar, og fremjar difor eit eige verbalforslag på dette (sjå under). Målsettinga for 
dette arbeidet er å få meir veg for pengane gjennom enklare løysingar, dispensasjonar 
frå vegnormalane, samarbeid med kommunar og næringsliv m.m. 

 
På 4.5 Mobilitet og kollektiv avventar FrP det tillyste arbeidet med harmonisering av 
takstregimet i heile fylket. I dette arbeidet må ein sjå det store biletet både i høve 
tilbodsstruktur i Bergensområdet og i distrikta, frekvens vs pris, krav til miløteknologi 
osv. 

 
Vi fremjar også opp at framlegget om å opne for reklame innan kollektivsektoren; 



 
 Reklame på buss, båt og ferje – dette kan gje ekstra inntekter på fleire 

titalsmillionar kroner til kollektivsatsinga i fylket (sjå eige verbalframlegg). Dette 
tiltaket vil ikkje gje full effekt i 2021, men vi har lagt inn 40 mill kr for å synleggjera 
potensialet i å utnytta dette inntektspotensialet. 

 
For å redusera kostnader legg vi også til grunn at ein nyttar autodiesel i staden for 
biodiesel i bussektoren. Vi utsett også omprofilering av Kringom til det er naturleg i 
samband med utskifting av materiell. 

 
Vi opprettheld også transporttilbodet til arbeidstakarar som er tilsett i ASVO-verksemdene 
i ordninga med Varig Tilrettelagt Arbeid (VTA-plassar). Dette er eit tenestetilbod som er 
heilt avgjerande for livskvaliteten til desse innbyggjarane. 

 
På 4.6 Infrastruktur og veg aukar FrP løyvinga til vegvedlikehald og reasfaltering av 
fylkesveg med 39 mill kr. Dette er inklusiv 28 mill kr i auka overføring til formålet som 
resultat av budsjettforliket mellom FrP og regjeringspartia. 

 
På 4.7 Kultur, idrett og inkludering legg FrP inn eit generelt kutt på 15 mill kr for å 
finansiere opp meirkostnaden på vidaregåande skule. FrP legg opp til at ein ved fordeling 
av budsjettkuttet skal skjerma kulturhistoriske museum, arbeid med kulturarv/fartøyvern og 
tiltak for barn og unge. 

 
På 4.9 Innovasjon og næringsutvikling legg FrP inn 7,4 mill kr til Prosjekt Marin satsing. 
Skal dette prosjektet lukkast må også Vestland fylkeskommune stilla opp med midlar i 
ulike spleiselag med akvakulturnæringa og andre samarbeidspartar. 

 
I tillegg fører FrP opp 5 mill kr til ViteMeir – vitensenteret i Sogndal. I 2021 skal 4 mill kr gå 
til oppbygging av installasjonane, medan 1 mill kr går til drift. For at senteret skal få statleg 
tilskot til drift må lokal driftsfinansiering utgjera 20% av det samla driftsbudsjettet. På sikt 
må VLFK vurdera ei harmonisering av sine driftstilskot til Vil Vite i Bergen og ViteMeir i 
Sogndal. 

 
 

4 Investeringsbudsjett 
Koronapandemien gjer store negative ringverknader for næringslivet, og dermed 
sysselsettinga i regionen. FrP meiner difor at Vestland fylkeskommune bør framskynda 
nokre større samferdsle prosjekt for å auka aktiviteten i anleggsbransjen. 

 
Vi framskundar difor FV 614 Svelgen-Indrehus og FV 49 Tokagjelet. I tillegg legg FrP til 
grunn at Atløy-sambandet etter KS2 kan finansierast opp basert på 
fergeavløysingsordninga. Vi legg også inn ein generell post til fergeavløysingsprosjekt i 
fylket med 5 mill kr til plan- og utgreiingsmidlar i 2021 og 100 mill kr kvart år i resten av 
økonomiplanperioden. 

 
FrP legg også inn 2 mill kr ekstra til kvalitetssikring/oppgradering av eldre 
reguleringsplanar for å sikra mindre prosjekt på fylkesvei vert klargjort for realisering, t.d. 
FV 402 frå FV 57 til Seim skule i Alver kommune. 
 
Auka kapitalkostnader knytt til investeringsprosjekta vert innarbeid i økonomiplanperioden, og 
finansiert gjennom reduserte avdrag på den samla låneporteføljen/reduserte avsetningar til 
disposisjonsfond. 

 
 
 



Tiltak 2021 2022 2 023 2 024 
Skilting bygg -15,4    
Framtidige bompengeprosjekt -10 -50 -50 -50 
Bybane byggetrinn 5  -40 -80 -80 
FV 614 Svelgen - Indrehus 10 500 500 450 
Fergeavløysing 5 100 100 100 
Atløy-sambandet (KS2) 2,5    
Planmidler (kvalitetssikring reg.planer) 2    
FV 49 Tokagjelet  50 200 500 

Sum -5,9 560 670 920 

 
 
 

5 Verbalforslag 
Nedanfor følgjer verbalforslag som FrP ynskjer separat votering over under handsaminga 
av Budsjett 2021 / Økonomiplan 2021-23 i fylkestinget. 

 
 

5.1 Sunnfast 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen, i lys av gjennomført moglegheitsstudie av Sunnfast 
av kommunane Stord, Tysnes og Kvinnherad, om å stille seg positiv til vidare arbeid 
med prosjektet. Vestland fylkeskommune bør stilla seg positiv til å oppnå 
ferjeinnkorting/erstatning av ferjesambandet mellom Kvinnherad og Stord. 

 
5.2 Planmidlar til mindre utbetring fylkesveg 
Mange parsellar på fylkesvegnettet kan monaleg forbetrast ved mindre og avgrensa tiltak. 

 
Dette kan t.d vera trafikksikringstiltak eller å legge til rette for kollektivtrafikk. Mange av 
desse parsellane kan ha utdaterte reguleringsplanar som hindrar gjennomføring av 
tiltak. 

 
Fylkestinget vil prioritera planleggingsmidlar til kvalitetssikring/oppdatering av eldre 
reguleringsplanar for å sikra at mindre tiltak på fylkesvegar vert klargjort for realisering, 
m.a. på fv402 frå fv57 til Seim skule i Alver kommune. 

 
  



Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 

 
Alternativt fremlegg 

 
 

Tiltak Meirutg. / 
mindreinnt. 

Meirinnt. / 
mindreutg. 

Overordna:   

Skulefond 15000000  

Ferjekompensasjon 55000000  

Administrativt innsparingsprogram  25000000 

Sjølvprofilering, halvparten i 2021  7700000 

Disposisjonsfond  15000000 

Ekstrabevilgning ferjefylker lavutslepp  29000000 

Ekstrabevilgning fylkesvegar  28000000 

Opplæring og kompetanse:   

Miljøkoordinatorar: 13000000  

TAF / YSK: 2000000  

Toppidrett: 600000  

Sommarskule / leksehjelp: 1100000  

Skulepsykologar:  2900000 

Meningokokkvaksine:  2100000 

Skulefrukost:  10000000 

Oppfylling av klassar:  5000000 

Ressurs til bibliotekar + stilling koordinator 
skulebibliotek: 

 1200000 

Vite meir, årleg og utstilling 5000000  

 
 



 
 

PitStop: 1400000  

Samferdsle og mobilitet:   

Ladestasjon langs fylkesvei: 2000000  

Reklame buss / ferge:  20000000 

Utsetje merking av bussar:  5000000 

Vegvedlikehald: 52500000  

Næring:   

Marin Satsing: 2400000  

Kompetanseheving fiskeri  1000000 

Kultur, idrett og integrering:   

Kulturelt utviklingsprogram  300000 

Inkludering og mangfald, prosjektstøtte  200000 

Stipend kunst  100000 

Utviklingsstipend til idrettstalent: 200000  

Lavterskeltilbod born og unge, idrett: 250000  

Mentor- og traineordning for innvandrarar: 150000  

Fyllingsdalen teater: 400000  

FRI 100000  

Politiske ungdomsorganisasjonar: 300000  

KODE: 1100000  



 
 

Økonomiplan 
 
Tal i 1000 kr. 

 
Prosjekt: 
Svelgen- 
Indrehus 

  

Totalt 2021-2024: 1 
450 000 

  

2021 2022 2023 2024 
10 000 500 000 500 000 440 000 

    
Finansiert med lån.   

 
 

Prosjekt: 
Atløysambande
t 

  

Totalt 2021-2024: 1 000 000  
    
2021 2022 2023 2024 
10 000 330 000 330 000 330 000 

    
Finansiert med lån/ferjeavløysingsordninga. 

 
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slike verbalforslag: 
 
1. Om handsaminga av statsbudsjettet i Stortinget førar til auka frie inntekter til 

fylkeskommunen skal desse midlane i hovudsak nyttast til vedlikehald av fylkesvegar. 
 
2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen utarbeide eit oversyn over bygg fylkeskommunen eig 

og som ikkje vert nytta til fylkeskommunal drift, og vurdere sal av desse. 
 
3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen fremje ei sak der en ser på innretninga og effekten av 

dei kommunale næringsfonda. 
 
4. Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdere «utekontor» for tilsette, særleg i 

næringsseksjonen, og til dømes ambulere mellom ulike næringshagar i fylket. 
 
5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen sikre at løyvingar knytt til Koronapandemien i størst 

mogleg grad går direkte til næringslivet. 
 
6. Fylkestinget ber fylkesrådmannen syte for ekstern kvalitetssikring av Atløysambandet og 

utarbeide søknad om ferjeavløysingsmidlar. Saka kjem attende til fylkestinget seinast i 
september 2021. 

 
7. Fylkestinget ber om ei sak med gjennomgang av alle aktuelle ferjeavløysingsprosjekt. 
 
8. Fylkestinget ber om at det vert gjennomført gjennomgang av leiarstrukturen i 

opplæringssektoren, med sikte på å redusere kostnadar, og gjere vegen frå den 
einskilde skulen til fylkesleiinga, der avgjerder vert fatta, kortare. 

 
9. PitStop er ein organisasjon for elevar i den vidaregåande skule som står i fare for å falle 



frå. Elevar som deltek i prosjekt i regi av PitStop bør ikkje få fråver frå skulen. 
 
10. Det bør vurderast auka bruk av OPS ved bygging av nye skular og andre prosjekt. 
 
11. Fylkeskommunen skal leggje til rette for at private skular kan kjøpe tenester frå 

fylkeskommunen, til dømes knytt til fagdagar. 
 
12. Fylkeskommunen skal utlyse sommarjobbar på regulær basis. 
 
13. Fylkeskommunen må sikre god språkopplæring for lærlingar som ikkje har 

grunnleggjande språkkunnskapar. 
 
14. Hovudutvala i Vestland fylkeskommune bør i større grad gjennomføre digitale møte for å 

kutte reisekostnadar 
 
15. Fylkestinget ber fylkesrådmannen fremje ei sak der ein går gjennom alle tilskotsordningane 

i kultursektoren, med tanke på betre oversikt for søkjarar, og for samordning og 
effektivisering. 

 
16. Fylkestinget ber om sak med føremål at ein frå og med neste periode har færre 

fylkestingsrepresentantar. 
 
17. Fylkestinget ber om ei vurdering av organisasasjonsform for nytt fylkesbygg. Konkret skal ein 

sjå på evt. sal kombinert med leigeavtale. Ein skal og vurdere arealbehov for eiga verksemd 
sett i samanheng med at tilsette i stor grad kan ha kontorplass andre stader og at det vert 
meir bruk av heimekontor. 

 
18. Fylkestinget er oppteken av at ein i 2021 skal ha stor merksemd på kvalitet i tenestene og å 

leggja til rette for fleire og sikre jobbar. I samsvar med dette skal desse regionale planane ha 
prioritet: Innovasjon og næringsutvikling, transport og kompetanse. 

 
19. Fylkestinget vil leggje til rette for større kommunalt sjølvstyre i plansaker. 
 
 
20. Fylkestinget ber fylkesrådmannen utrede sentrumstakst for kollektivtrafikk i Bergen. 
 
 
21. Fylkestinget syner til Rogaland fylkeskomme sitt arbeid med mobilitetsselskapet Kolumbus. 

Vidare arbeid med vårt eige mobilitetsselskap bør gjerast etter denne modellen, og alle 
formar for mobilitet, til dømes buss, bane, båt , ferje, tog, bysykkel og sparkesyklar må inngå 
i ein app og eit månadskort. 

 
  



 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette på vegner av Sp, A, MDG, SV, Krf og V fram slikt forslag: 
 

Budsjett 2021 / økonomiplan 2021-2024 
 
 

Forslag til vedtak 
 
 

1. Dokumentet «Budsjett 2021 / økonomiplan 2021-24» utgjer det overordna styringsdokumentet for 
den fylkeskommunale verksemda for åra 2021-24. 

a) UTVIKLING 
Utviklingsplanen til Vestland fylkeskommune legg retninga for det fylket og den framtida vi vil skape. I 
eit nært samarbeid med kommunar, næringsliv, organisasjonar og frivilligheita legg vi opp til eit 
systematisk arbeid for å nå måla der like moglegheiter for folk, gode lokalsamfunn, omsynet til klima og 
miljø og arbeidsplassar gjennom å vere leiande verdi-skapingsfylket, er stolpane. 

 
 

b) FN SINE BEREKRAFTSMÅL OG UTVIKLING. 
FN sine berekraftmål ligg til grunn for både utviklingsplanen og for budsjettet. 
For å sikre ei grøn og meir berekraftig framtid har Vestland sett som mål å bli eit nullutsleppssamfunn 
innan 2030. Fylket skal, saman med kommunane, næringslivet, forsking og innbyggjarane ta ein 
pådrivar-rolle for det grøne skiftet. For å måle dette nyttar vi oss av klimabudsjett og klimarekneskap og 
utarbeidar ei forpliktande klimabudsjett for heile Vestland. 

 
 

c) UNGDOM 
Vi prioriterer ungdom gjennom å syte for god og desentralisert skule, arbeide aktivt for at fleire 
gjennomfører og at yrkesfagelevar får lærlingeplass. I ei krevjande tid for ungdom med tiltak knytt til 
pandemi, er det endå viktigare å halde fast på ordningar som god skulehelseteneste, 
skulepsykologar, skulefrukost og miljøkoordinatorar. Budsjettet sikrar det. 
Vi gjer kvardagen enklare for ungdom med å innføre felles ungdomskort for heile fylket, med 
aldersgrense 20 år. 

 
 

d) SAMFERDSEL 
Året som kjem skal det lagast Regional Transportplan. Det gjer at enkeltprosjekt som ikkje allereie ligg 
inne i økonomiplanen, blir vurdert i samband med planen og ikkje i budsjettet. I investeringsbudsjettet 
ligg Atløysambandet og Svelgen-Indrehus inne i siste del. Vi følgjer desse opp med planleggingsmidlar 
og søknader for at arbeidet skal kome i gang når det er planlagt. 
Gjennom Byvekstavtalen har ein sikra billegare kollektivtakstar, og Fylkestinget legg inn ytterlegare 
6 millionar for ikkje å auke enkeltbiletten. 

 
 

e) ANSVARLEG ARBEIDSGJEVAR 
Vestland fylkeskommune skal vise veg som arbeidsgjevar med eit trygt og seriøst arbeidsliv som 
reduserer sjukefråvær og fremjar heiltid. 
Derfor vil vi be om jamnleg rapportering på utvikling innan heiltid- og deltidsarbeid i eigen organisasjon, 
og sette inn naudsynte tiltak for å nå dei politiske målsettingane. Det same gjeld for at menneske med 



«hol i CV-en», former for nedsett funksjonsevne eller av andre kulturelle/strukturelle grunnar ikkje så lett 
får arbeid. Noko anna er sløsing med ressursar. 
Vestland fylkeskommune skal vere ein inkluderande organisasjon som tek samfunnsansvar. Vi stiller 
tilsvarande krav i anbod og på store innkjøp. 
 
2. Driftsbudsjettet for 2021 vert vedteke som innstillinga frå Fylkesutvalet, og med rammene som går 

fram av tabellen nedanfor, justert for desse endringane: 
 
 

Fylkesutvalet har i salderinga si lagt til grunn at 55 mill. kr vert dekt gjennom auka ferjetilskot. Det er 
oppnådd budsjettsemje i Stortinget, som medfører følgjande auke i overføringar til Vestland: 

 
 

Fylkesvegar 28 mill. kr Ifølgje ark frå Stortingspartia 

Ferjer 29 mill. kr Ifølgje ark frå Stortingspartia 

Sum 57 mill. kr  

 
På bakgrunn av dette vert det gjort følgjande endringar i høve budsjettinnstillinga frå fylkesutvalet: 

 
 

 VTA-køyring +10 mill. kr 
 Servicelinja i Bergen +2 mill. kr 
 Dekkelegging fylkesvegar +10 mill. kr 
 Kollektiv/Skyss: Auka adm effektivisering -5 mill. kr 
 Omskilting av Kringom på -5 mill. kr vert utsett til etter 2021. 
 Tilskot til FRI vert auka med 100.000 og omfordelt innan ramma til KULI. 
 Avdrag på gjeld vert redusert med -25 mill. kr, der tidlegare saldering med bruk av skolefond vert 

skifta ut med tilsvarande reduksjon i avdrag. Dersom VLFK endar opp med mindreforbruk i 2020, 
vert del av dette sett av til avdrag på gjeld. 

 Nedtrekk på Opplæring NOK 20 mill. kr vert gjort som prosentkutt med verknad pr 1.1. 2021. 
 Skolefonda vert reduserte med 15 mill. kr som vert overført til disposisjonsfond. 

 
 
 
 

 1 000 kr 

Rammetilskot 5 783 646 
Inntekts- og formuesskatt 4 439 182 

Andre generelle driftsinntekter 234 529 

Sum generelle driftsinntekter 10 457 357 

  



Sum løyvingar drift, netto 8 964 479 

Brutto driftsresultat 1 492 878 

 
Renteinntekter 

 
25 200 

Utbytte 11 500 

Renteutgifter 214 100 

Avdrag på lån 700 000 

Netto finansinnt./utg. -877 400 

  

Netto driftsresultat 615 478 

 
Disponering / dekking av netto driftsresultat: 

 

Overføring til investering 552 500 

Nto avsetjing / bruk av bundne driftsfond  

Nto avsetjing / bruk av disposisjonsfond 62 978 

Dekking av tidlegare års meirforbruk  

Sum disponering/ dekking nto driftsres 615 478 

 

Netto driftsbudsjett pr sektor 1 000 kr 

Politisk styring 58 330 
Kontrollutval 10 249 

Politisk styring, kontrollutval 68 579 

Eigedom - drift og vedlikehald 530 703 
Administrasjon av organisasjon og økonomi 177 373 

Org og øk - tiltaksmidlar 7 089 

Org. og økonomi 715 165 

Plan, analyse, klima og folkehelse 43 976 
IKT og digitalisering 120 232 

Administrasjon av strategi og digitalisering 6 237 

Strategisk utvikling og digitalisering 170 445 

Pasientbehandling 258 382 
Administrasjon 13 384 

Tannhelse 271 766 



Arkiv 11 782 
Bibliotek 11 695 

Kulturformidling 20 461 

Kulturarv 104 368 

Idrett og friluftsliv 36 170 

Inkludering, strategi, analyse 21 484 

Kunst og kulturutvikling 108 219 

Administrasjon av kultur og idrett 8 170 

Kultur, idrett og inkludering 322 349 

 
Veg-, drift og vedlikehald 

1 174 
800 

FTU - midlar 16 818 

Administrasjon av infrastruktur og veg 25 438 

Andre tiltak - infrastruktur og veg 1 024 

Infrastruktur og veg 1 218 080 

Buss 1 131 005 
Bane 51 410 

Ferje 790 869 

Båt 249 702 

TT, serviceskyss, innfartsparkering, teknisk skyss 225 745 

Administrasjon av mobilitet og kollektiv 104 381 

Mobilitet og kollektiv 2 553 112 

Administrasjon av innovasjon og næringsutvikling 10 204 
Verdiskaping i byar/regionar 18 622 

Naturressursar, landbruk og reiseliv 37 491 

Forsking, kompetanse og internasjonalisering 33 899 

Grøn vekst, klima og energi 15 613 

Utviklingsmidlar 33 782 

Innovasjon og næringsutvikling 149 611 

Vidareg. opplæring i skule inkl særskilt tilrettelagt 
oppl 

2 720 163 

Vidaregåande opplæring for vaksne 68 590 

Fagskule 21 405 

Andre føremål opplæring 61 410 

Opplæring i bedrift 577 747 



Administrasjon av opplæring & kompetanse 31 157 

Opplæring og kompetanse 3 480 472 

  

Sum sektor 8 949 579 

Lønsavsetjing, premieavvik 14 900 

SUM Netto Drift 8 964 479 

 
3. Investeringsbudsjettet for 2021 vert vedteke med rammene som går fram av tabellen nedanfor: 

 
 1 000 kr 

Investeringar i varige driftsmidlar 5 760 318 

SUM INVESTERINGSUTGIFTER 5 760 318 

Kompensasjon mva 691 442 
Tilskot frå andre 2 674 798 

Sal av varige driftsmiddel 25 700 

Bruk av lån 1 235 878 

SUM INVESTERINGSINNTEKTER 4 627 818 

Overføring frå drift 552 500 
Netto avsetjing til eller bruk av bundne inv fond  

Netto avsetjing til eller bruk av ubundne inv ford 580 000 

Dekning av tidlegare års udekka beløp  

SUM Overføring frå drift og netto avsetjing 1 132 500 

Framført til inndeking seinare år - 

 
Investeringar pr sektor 

 
 1 000 kr 

Fellesfunksjonar 466 000 
Opplæring 755 800 

Tannhelse 9 500 

Regional utvikling 10 300 

Kultur 3 100 

Fylkesveg 2 347 018 

Kollektiv 2 168 600 



Sum investeringar varige driftsmiddel 5 760 318 



4. VERBALPUNKT: 
1) Offentleg sektor på ulikt nivå har gode erfaringar med å drifta vikarteneste i eigenregi. Det kan 

ha gode effektar for fylkeskommunen, både med omsyn til kvalitet og kostnader. I tillegg 
bidreg det til meir tryggleik og forutsigbarheit for den enkelte arbeidstakaren. Fylkestinget ber 
om ei sak om fylkeskommunal vikarteneste innan opplæring og eigedom. Fylkestinget legg til 
grunn at dette er mest aktuelt i Bergensområdet, men ber om at ein også ser på moglegheiter i 
andre delar av fylket. 

 
 

2) Fylkestinget ber fylkesrådmannen legge fram ei sak om innføring av kulturkort/kulturrabatt for 
ungdom i Vestland. Målsettinga er at flest mogleg unge skal ha moglegheit til å delta i alle 
former for kulturaktivitetar. 

 
 

3) Fylkestinget ber fylkesrådmannen legge fram ei sak om utbygging av kollektivterminal og 
turistsenter i Omn 3 i Odda. 

 
 

4) Fylkestinget syner til Kollektivprisen 2020 som vart vunnen av Rogaland fylkeskommune og 
mobilitetsselskapet Kolumbus sfor deira heilskaplege tilnærming til mobilitet. Vestland 
fylkeskommune må i sitt vidare arbeid ta sikte på integrerte løysingar og produkt som omfattar 
alle former for mobilitet. Fylkestinget ber om at det i første kvartal 2021 vert lagt fram ei sak om 
korleis bysyklar kan inkluderast i reiseprodukta til Skyss/Vestland fylkeskommune. 

 
 

5) Fylkesrådmannen vert bedt om å legg fram ein sak vedkomande strekningar der ein i dag køyrer 
kommersielle ruter og ruter fylkeskommunal regi parallelt. Fylkestinget ber om framlegg på om 
dette kan løysast på andre måtar. 

 
 

6) Fylkestinget meiner aluminium kan vere eit spennande materiale å ta i bruk ved bygging av 
bruer. Aluminium har mellom anna eit lågare vedlikehaldsbehov enn dei material som blir brukt 
til å bygge bruer. Vestland har eit næringsliv med god kompetanse på både bygging av store 
konstruksjonar og bruk av aluminium. Fylkestinget ønskjer at det vert lagt til rette for 
pilotprosjekt for bruk av aluminiumsbru. 

 
 

7) Fylkestinget vil i samband med gjennomgang av verkemiddelapparatet og tilskotsordningar for 
næringsutvikling be administrasjonen vurdere utflytting av fylkeskommunale arbeidsplassar til 
områder/kommunar som har lite av statlege og fylkeskommunale arbeidsplassar. 

 
 

8) Fylkestinget meiner fiskeri og havbruk er mellom framtidsnæringane i Vestland. Fylkestinget vil 
bidra til auka matproduksjon, fleire arbeidsplassar og grøn vekst langs kysten. Fylkestinget 
imøteser handsaming av marin tiltaksplan som del av Utviklingsplanen for Vestland, og vil 
kome attende til oppfølging av planen. 

 
 

9) Fylkestinget meiner det er viktig at Vestland fylkeskommune skal bidra i kampen for eit seriøst 
og anstendig arbeidsliv, samt sikre at fleire yrkesfagselevar får læreplass. I sak fylkesutvalssak 
290/18 (Hordaland) ser ein på Oslo-modellen og dei elleve hovudpunkt for eit seriøst arbeidsliv 
som modellen omhandlar og korleis dette er innarbeidd i Hordaland fylkeskommune. 



Fylkestinget i Vestland vil bygge vidare på det som Hordaland fylkeskommune gjorde og innføre 
Oslo-modellen for heile Vestland fylkeskommune og ber om at det vert lagt fram ei sak om dette 
i første halvår 2021. Saka bør leggast fram for utvala og verte vedteken av fylkestinget. 

 
 

10) Fylkestinget ber om at fylkeskommunen sitt klimabudsjett og klimarekneskap skal omfatte 
heile det geografiske området Vestland. 

 
11) Endra verbalpunkt frå FUV: Fylkestinget syner til at dagens overgangsordning på TT 

arbeidskøyring (tilrettelagt transport) blir vidareført i budsjett 2021 for både noverande og nye 
brukarar i dei kommunane som tidlegare har fått dekka dette av fylkeskommunen. TT-ordninga 
er svært viktig for mange funksjonshemma som ikkje har høve til å nytta kollektiv transport til 
arbeid. Både for brukarane og familiane deira er dette eit avgjerande tilbod i kvardagen. 
Vestland vil halda fram dialogen med dei kommunane der fylkeskommunen i dag dekker dette 
tilbodet. Inntil ein avtale med desse kommunane er på plass vil fylkeskommunen dekka 
kostnadane ved tiltaket og føreset at dette vert løyst innanfor ramma til kollektiveininga. 

 
 

5. Fylkestinget godkjenner nye låneopptak på 1 235,9 mill. kr. 
 
 

6. Fylkestinget vedtek framlagt budsjettreglement. 
 
 

7. Fylkestinget godkjenner økonomiplanen sine rammer for 2022-24. Rammene vert lagt til grunn når 
det skal utarbeidast økonomiplan for perioden 2022-2025. 

 
 
Avrøysting 
 
Syversen sitt forslag fekk 2 røyster (R) og fall. 
Syversen sitt verbalforslag 1 fekk 8 røyster (R, FNB og UA) og fall. 
Syversen sitt verbalforslag 2 fekk 6 røyster (R, 2 FNB og UA) og fall. 
Syversen sitt verbalforslag 3 fekk 8 røyster (R, FNB og UA) og fall. 
Syversen sitt verbalforslag 4 fekk 2 røyster (R) og fall. 
Syversen sitt verbalforslag 5 fekk 4 røyster (R og 2 FNB) og fall. 
Syversen sitt verbalforslag 6 fekk 5 røyster (R, 1 FNB og UA) og fall. 
Syversen sitt verbalforslag 7 fekk 6 røyster (R, 2 FNB og UA) og fall. 
Syversen sitt verbalforslag 8 fekk 8 røyster (R, FNB og UA) og fall. 
Syversen sitt verbalforslag 9 fekk 4 røyster (R og UA) og fall. 
Syversen sitt verbalforslag 10 fekk 3 røyster (R og 1 FNB) og fall. 
 
Andersen sitt forslag fekk 6 røyster (FNB og UA) og fall. 
 
Framnes sitt forslag fekk 6 røyster (Frp) og fall. 
Framnes sitt verbalforslag vedkomande Sunnfast fekk 23 røyster (Frp, H, FNB og 1 R) og fall. 
Framnes sitt verbalforslag vedkomande planmidlar til mindre utbetring fylkesveg fekk 23 røyster (Frp, 11 H, 
FNB og UA) og fall. 
 
Ekeland Bjørkly sitt forslag fekk 13 røyster (H og PP) og fall. 
Ekeland Bjørkly sine verbalforslag fekk 21 røyster (H, Frp, 2 FNB og PP) og fall. 
 
Øren Heen (Sp) sitt forslag (med verbalforslag) vart vedteke mot 27 røyster (H, Frp, FNB, UA, R og PP). 
 
  



Vedtak 
 

Budsjett 2021 / økonomiplan 2021-2024 
 
 

1. Dokumentet «Budsjett 2021 / økonomiplan 2021-24» utgjer det overordna styringsdokumentet for 
den fylkeskommunale verksemda for åra 2021-24. 

a) UTVIKLING 
Utviklingsplanen til Vestland fylkeskommune legg retninga for det fylket og den framtida vi vil skape. I 
eit nært samarbeid med kommunar, næringsliv, organisasjonar og frivilligheita legg vi opp til eit 
systematisk arbeid for å nå måla der like moglegheiter for folk, gode lokalsamfunn, omsynet til klima og 
miljø og arbeidsplassar gjennom å vere leiande verdi-skapingsfylket, er stolpane. 

 
 

b) FN SINE BEREKRAFTSMÅL OG UTVIKLING. 
FN sine berekraftmål ligg til grunn for både utviklingsplanen og for budsjettet. 
For å sikre ei grøn og meir berekraftig framtid har Vestland sett som mål å bli eit nullutsleppssamfunn 
innan 2030. Fylket skal, saman med kommunane, næringslivet, forsking og innbyggjarane ta ein 
pådrivar-rolle for det grøne skiftet. For å måle dette nyttar vi oss av klimabudsjett og klimarekneskap og 
utarbeidar ei forpliktande klimabudsjett for heile Vestland. 

 
 

c) UNGDOM 
Vi prioriterer ungdom gjennom å syte for god og desentralisert skule, arbeide aktivt for at fleire 
gjennomfører og at yrkesfagelevar får lærlingeplass. I ei krevjande tid for ungdom med tiltak knytt til 
pandemi, er det endå viktigare å halde fast på ordningar som god skulehelseteneste, 
skulepsykologar, skulefrukost og miljøkoordinatorar. Budsjettet sikrar det. 
Vi gjer kvardagen enklare for ungdom med å innføre felles ungdomskort for heile fylket, med 
aldersgrense 20 år. 

 
 

d) SAMFERDSEL 
Året som kjem skal det lagast Regional Transportplan. Det gjer at enkeltprosjekt som ikkje allereie ligg 
inne i økonomiplanen, blir vurdert i samband med planen og ikkje i budsjettet. I investeringsbudsjettet 
ligg Atløysambandet og Svelgen-Indrehus inne i siste del. Vi følgjer desse opp med planleggingsmidlar 
og søknader for at arbeidet skal kome i gang når det er planlagt. 
Gjennom Byvekstavtalen har ein sikra billegare kollektivtakstar, og Fylkestinget legg inn ytterlegare 
6 millionar for ikkje å auke enkeltbiletten. 

 
 

e) ANSVARLEG ARBEIDSGJEVAR 
Vestland fylkeskommune skal vise veg som arbeidsgjevar med eit trygt og seriøst arbeidsliv som 
reduserer sjukefråvær og fremjar heiltid. 
Derfor vil vi be om jamnleg rapportering på utvikling innan heiltid- og deltidsarbeid i eigen organisasjon, 
og sette inn naudsynte tiltak for å nå dei politiske målsettingane. Det same gjeld for at menneske med 



«hol i CV-en», former for nedsett funksjonsevne eller av andre kulturelle/strukturelle grunnar ikkje så lett 
får arbeid. Noko anna er sløsing med ressursar. 
Vestland fylkeskommune skal vere ein inkluderande organisasjon som tek samfunnsansvar. Vi stiller 
tilsvarande krav i anbod og på store innkjøp. 
 
2. Driftsbudsjettet for 2021 vert vedteke som innstillinga frå Fylkesutvalet, og med rammene som går 

fram av tabellen nedanfor, justert for desse endringane: 
 
 

Fylkesutvalet har i salderinga si lagt til grunn at 55 mill. kr vert dekt gjennom auka ferjetilskot. Det er 
oppnådd budsjettsemje i Stortinget, som medfører følgjande auke i overføringar til Vestland: 

 
 

Fylkesvegar 28 mill. kr Ifølgje ark frå Stortingspartia 

Ferjer 29 mill. kr Ifølgje ark frå Stortingspartia 

Sum 57 mill. kr  

 
På bakgrunn av dette vert det gjort følgjande endringar i høve budsjettinnstillinga frå fylkesutvalet: 

 
 

 VTA-køyring +10 mill. kr 
 Servicelinja i Bergen +2 mill. kr 
 Dekkelegging fylkesvegar +10 mill. kr 
 Kollektiv/Skyss: Auka adm effektivisering -5 mill. kr 
 Omskilting av Kringom på -5 mill. kr vert utsett til etter 2021. 
 Tilskot til FRI vert auka med 100.000 og omfordelt innan ramma til KULI. 
 Avdrag på gjeld vert redusert med -25 mill. kr, der tidlegare saldering med bruk av skolefond vert 

skifta ut med tilsvarande reduksjon i avdrag. Dersom VLFK endar opp med mindreforbruk i 2020, 
vert del av dette sett av til avdrag på gjeld. 

 Nedtrekk på Opplæring NOK 20 mill. kr vert gjort som prosentkutt med verknad pr 1.1. 2021. 
 Skolefonda vert reduserte med 15 mill. kr som vert overført til disposisjonsfond. 

 
 
 
 

 1 000 kr 

Rammetilskot 5 783 646 
Inntekts- og formuesskatt 4 439 182 

Andre generelle driftsinntekter 234 529 

Sum generelle driftsinntekter 10 457 357 

  



Sum løyvingar drift, netto 8 964 479 

Brutto driftsresultat 1 492 878 

 
Renteinntekter 

 
25 200 

Utbytte 11 500 

Renteutgifter 214 100 

Avdrag på lån 700 000 

Netto finansinnt./utg. -877 400 

  

Netto driftsresultat 615 478 

 
Disponering / dekking av netto driftsresultat: 

 

Overføring til investering 552 500 

Nto avsetjing / bruk av bundne driftsfond  

Nto avsetjing / bruk av disposisjonsfond 62 978 

Dekking av tidlegare års meirforbruk  

Sum disponering/ dekking nto driftsres 615 478 

 

Netto driftsbudsjett pr sektor 1 000 kr 

Politisk styring 58 330 
Kontrollutval 10 249 

Politisk styring, kontrollutval 68 579 

Eigedom - drift og vedlikehald 530 703 
Administrasjon av organisasjon og økonomi 177 373 

Org og øk - tiltaksmidlar 7 089 

Org. og økonomi 715 165 

Plan, analyse, klima og folkehelse 43 976 
IKT og digitalisering 120 232 

Administrasjon av strategi og digitalisering 6 237 

Strategisk utvikling og digitalisering 170 445 

Pasientbehandling 258 382 
Administrasjon 13 384 

Tannhelse 271 766 



Arkiv 11 782 
Bibliotek 11 695 

Kulturformidling 20 461 

Kulturarv 104 368 

Idrett og friluftsliv 36 170 

Inkludering, strategi, analyse 21 484 

Kunst og kulturutvikling 108 219 

Administrasjon av kultur og idrett 8 170 

Kultur, idrett og inkludering 322 349 

 
Veg-, drift og vedlikehald 

1 174 
800 

FTU - midlar 16 818 

Administrasjon av infrastruktur og veg 25 438 

Andre tiltak - infrastruktur og veg 1 024 

Infrastruktur og veg 1 218 080 

Buss 1 131 005 
Bane 51 410 

Ferje 790 869 

Båt 249 702 

TT, serviceskyss, innfartsparkering, teknisk skyss 225 745 

Administrasjon av mobilitet og kollektiv 104 381 

Mobilitet og kollektiv 2 553 112 

Administrasjon av innovasjon og næringsutvikling 10 204 
Verdiskaping i byar/regionar 18 622 

Naturressursar, landbruk og reiseliv 37 491 

Forsking, kompetanse og internasjonalisering 33 899 

Grøn vekst, klima og energi 15 613 

Utviklingsmidlar 33 782 

Innovasjon og næringsutvikling 149 611 

Vidareg. opplæring i skule inkl særskilt tilrettelagt 
oppl 

2 720 163 

Vidaregåande opplæring for vaksne 68 590 

Fagskule 21 405 

Andre føremål opplæring 61 410 

Opplæring i bedrift 577 747 



Administrasjon av opplæring & kompetanse 31 157 

Opplæring og kompetanse 3 480 472 

  

Sum sektor 8 949 579 

Lønsavsetjing, premieavvik 14 900 

SUM Netto Drift 8 964 479 

 
3. Investeringsbudsjettet for 2021 vert vedteke med rammene som går fram av tabellen nedanfor: 

 
 

 1 000 kr 

Investeringar i varige driftsmidlar 5 760 318 

SUM INVESTERINGSUTGIFTER 5 760 318 

Kompensasjon mva 691 442 
Tilskot frå andre 2 674 798 

Sal av varige driftsmiddel 25 700 

Bruk av lån 1 235 878 

SUM INVESTERINGSINNTEKTER 4 627 818 

Overføring frå drift 552 500 
Netto avsetjing til eller bruk av bundne inv fond  

Netto avsetjing til eller bruk av ubundne inv ford 580 000 

Dekning av tidlegare års udekka beløp  

SUM Overføring frå drift og netto avsetjing 1 132 500 

Framført til inndeking seinare år - 

 
Investeringar pr sektor 

 
 1 000 kr 

Fellesfunksjonar 466 000 
Opplæring 755 800 

Tannhelse 9 500 

Regional utvikling 10 300 

Kultur 3 100 

Fylkesveg 2 347 018 

Kollektiv 2 168 600 



Sum investeringar varige driftsmiddel 5 760 318 



4. VERBALPUNKT: 
1) Offentleg sektor på ulikt nivå har gode erfaringar med å drifta vikarteneste i eigenregi. Det kan 

ha gode effektar for fylkeskommunen, både med omsyn til kvalitet og kostnader. I tillegg 
bidreg det til meir tryggleik og forutsigbarheit for den enkelte arbeidstakaren. Fylkestinget ber 
om ei sak om fylkeskommunal vikarteneste innan opplæring og eigedom. Fylkestinget legg til 
grunn at dette er mest aktuelt i Bergensområdet, men ber om at ein også ser på moglegheiter i 
andre delar av fylket. 

 
 

2) Fylkestinget ber fylkesrådmannen legge fram ei sak om innføring av kulturkort/kulturrabatt for 
ungdom i Vestland. Målsettinga er at flest mogleg unge skal ha moglegheit til å delta i alle 
former for kulturaktivitetar. 

 
 

3) Fylkestinget ber fylkesrådmannen legge fram ei sak om utbygging av kollektivterminal og 
turistsenter i Omn 3 i Odda. 

 
 

4) Fylkestinget syner til Kollektivprisen 2020 som vart vunnen av Rogaland fylkeskommune og 
mobilitetsselskapet Kolumbus sfor deira heilskaplege tilnærming til mobilitet. Vestland 
fylkeskommune må i sitt vidare arbeid ta sikte på integrerte løysingar og produkt som omfattar 
alle former for mobilitet. Fylkestinget ber om at det i første kvartal 2021 vert lagt fram ei sak om 
korleis bysyklar kan inkluderast i reiseprodukta til Skyss/Vestland fylkeskommune. 

 
 

5) Fylkesrådmannen vert bedt om å legg fram ein sak vedkomande strekningar der ein i dag 
køyrer kommersielle ruter og ruter fylkeskommunal regi parallelt. Fylkestinget ber om framlegg 
på om dette kan løysast på andre måtar. 

 
 

6) Fylkestinget meiner aluminium kan vere eit spennande materiale å ta i bruk ved bygging av 
bruer. Aluminium har mellom anna eit lågare vedlikehaldsbehov enn dei material som blir brukt 
til å bygge bruer. Vestland har eit næringsliv med god kompetanse på både bygging av store 
konstruksjonar og bruk av aluminium. Fylkestinget ønskjer at det vert lagt til rette for 
pilotprosjekt for bruk av aluminiumsbru. 

 
 

7) Fylkestinget vil i samband med gjennomgang av verkemiddelapparatet og tilskotsordningar for 
næringsutvikling be administrasjonen vurdere utflytting av fylkeskommunale arbeidsplassar til 
områder/kommunar som har lite av statlege og fylkeskommunale arbeidsplassar. 

 
 

8) Fylkestinget meiner fiskeri og havbruk er mellom framtidsnæringane i Vestland. Fylkestinget vil 
bidra til auka matproduksjon, fleire arbeidsplassar og grøn vekst langs kysten. Fylkestinget 
imøteser handsaming av marin tiltaksplan som del av Utviklingsplanen for Vestland, og vil 
kome attende til oppfølging av planen. 

 
 

9) Fylkestinget meiner det er viktig at Vestland fylkeskommune skal bidra i kampen for eit seriøst 
og anstendig arbeidsliv, samt sikre at fleire yrkesfagselevar får læreplass. I sak fylkesutvalssak 
290/18 (Hordaland) ser ein på Oslo-modellen og dei elleve hovudpunkt for eit seriøst arbeidsliv 
som modellen omhandlar og korleis dette er innarbeidd i Hordaland fylkeskommune. 



Fylkestinget i Vestland vil bygge vidare på det som Hordaland fylkeskommune 
gjorde og innføre Oslo-modellen for heile Vestland fylkeskommune og ber om at det 
vert lagt fram ei sak om dette i første halvår 2021. Saka bør leggast fram for utvala 
og verte vedteken av fylkestinget. 

 
 

10) Fylkestinget ber om at fylkeskommunen sitt klimabudsjett og klimarekneskap 
skal omfatte heile det geografiske området Vestland. 

 
11) Endra verbalpunkt frå FUV: Fylkestinget syner til at dagens overgangsordning på 

TT arbeidskøyring (tilrettelagt transport) blir vidareført i budsjett 2021 for både 
noverande og nye brukarar i dei kommunane som tidlegare har fått dekka dette av 
fylkeskommunen. TT-ordninga er svært viktig for mange funksjonshemma som 
ikkje har høve til å nytta kollektiv transport til arbeid. Både for brukarane og 
familiane deira er dette eit avgjerande tilbod i kvardagen. Vestland vil halda fram 
dialogen med dei kommunane der fylkeskommunen i dag dekker dette tilbodet. 
Inntil ein avtale med desse kommunane er på plass vil fylkeskommunen dekka 
kostnadane ved tiltaket og føreset at dette vert løyst innanfor ramma til 
kollektiveininga. 

 
 
5. Fylkestinget godkjenner nye låneopptak på 1 235,9 mill. kr. 
 
 
6. Fylkestinget vedtek framlagt budsjettreglement. 
 
 
7. Fylkestinget godkjenner økonomiplanen sine rammer for 2022-24. Rammene vert lagt til 

grunn når det skal utarbeidast økonomiplan for perioden 2022-2025. 
 
 
Protokollmerknad 
 
Jeanette Syversen (R) sette fram slik protokollmerknad: 
 
Raudt Vestland vil av demokratiske omsyn oppmode på det sterkeste om at det ved neste 
budsjetthandsaming i 2021, skal være mogleg å stemme over alle verbalframlegg separat og på 
kryss av partitilhøve. Det er svært uheldig å nytte fleire timer med debatt, for så å parere politisk 
støtte til konkrete forslag i partikollegiet, slik det var gjort i år. Målet med debatten i fylkestinget, bør 
være å sikre at også partier i opposisjon kan få brei tilslutning for gode framlegg, samt at 
opposisjonen kan bidra til å styrke flertallet sine forslag. 
 
  



 

PS 138/20 Eigarskapsmelding for Vestland fylkeskommune 2020 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtek Eigarskapsmelding 2020, Del I, slik han føreligg.  
 
2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen starte ein prosess for avvikling av fylkeskommunen sin 
eigarskap i Lutelandet Utvikling AS og HFK Tomt Knarvik AS.  
 
3. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i Gulen- og Masfjorden Utvikling AS, 
men ber fylkeskommunen sin eigarrepresentant be selskapet greie ut moglegheitene for 
samanslåing med andre selskap.  
 
4. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i følgjande selskap: Grieghallen IKS, 
Trivselshagen IKS, Vigo IKS, Kommunekraft AS, Sogn og Fjordane Holding AS, Valen kraftverk 
AS, Atheno AS, Fjord Invest Såkorn AS, Fjord Norge AS, Framtidsfylket AS, Innovasjon Norge, 
Kunnskapsparken Vestland AS, Njøs Frukt- og bærsenter AS, Sarsia Development AS, Sogn og 
Fjordane Fondet AS, Beredt AS, Gløde AS, Hardanger AKS AS, In Via AS, Kveik AS, Opero 
Holding AS, Origod AS, Sogneprodukt AS, Bybanen AS, E134 Haukelivegen AS, Ferde AS, HFK 
Bussanlegg AS, Skyttel AS, Sunnhordland Lufthavn AS, Bergen Vitensenter AS, Campus Førde 
Verftet AS, Opplæringsfartøy AS, Vitensenteret i Sogn og Fjordane AS, Carte Blanche AS, Den 
Nationale Scene AS, Det Vestnorske Teateret AS, Moster Amfi og kyrkjehistoriske senter AS, 
Moster 2024 AS, Norsk Fjordhestsenter AS, Teater Vestland AS og Vestnorsk filmsenter AS.  
 
5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen seie opp fylkeskommunen sin medlemskap i OKOS SA.  
 
6. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen si deltaking i følgjande interkommunale samarbeid og 
medlemskap i følgjande samvirkeføretak: Norsk digital læringsarena, Vestlandsrådet, 
Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt oppgåvefellesskap, Kommunearkivinstitusjonenes 
digitale ressurssenter SA, Biblioteksentralen SA og Sinjarheim SA.  
 
7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen ta med plan for eigarskapskontroll og plan for 
forvaltningsrevisjon av selskap i Eigarskapsmeldinga, så snart fylkestinget har vedteke desse. 
 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.11.2020 
 
Avrøysting 
 
Fylkesdirektør for kultur, idrett og integrering sitt forslag vart samrøystes vedteken som innstilling til 
fylkesutvalet.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vedtek Eigarskapsmelding 2020, Del I, slik han føreligg.  
 
2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen starte ein prosess for avvikling av fylkeskommunen sin 
eigarskap i Lutelandet Utvikling AS og HFK Tomt Knarvik AS.  
 
3. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i Gulen- og Masfjorden Utvikling AS, 
men ber fylkeskommunen sin eigarrepresentant be selskapet greie ut moglegheitene for 
samanslåing med andre selskap.  
 
4. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i følgjande selskap: Grieghallen IKS, 
Trivselshagen IKS, Vigo IKS, Kommunekraft AS, Sogn og Fjordane Holding AS, Valen kraftverk 
AS, Atheno AS, Fjord Invest Såkorn AS, Fjord Norge AS, Framtidsfylket AS, Innovasjon Norge, 
Kunnskapsparken Vestland AS, Njøs Frukt- og bærsenter AS, Sarsia Development AS, Sogn og 
Fjordane Fondet AS, Beredt AS, Gløde AS, Hardanger AKS AS, In Via AS, Kveik AS, Opero 
Holding AS, Origod AS, Sogneprodukt AS, Bybanen AS, E134 Haukelivegen AS, Ferde AS, HFK 
Bussanlegg AS, Skyttel AS, Sunnhordland Lufthavn AS, Bergen Vitensenter AS, Campus Førde 
Verftet AS, Opplæringsfartøy AS, Vitensenteret i Sogn og Fjordane AS, Carte Blanche AS, Den 



Nationale Scene AS, Det Vestnorske Teateret AS, Moster Amfi og kyrkjehistoriske senter AS, 
Moster 2024 AS, Norsk Fjordhestsenter AS, Teater Vestland AS og Vestnorsk filmsenter AS.  
 
5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen seie opp fylkeskommunen sin medlemskap i OKOS SA.  
 
6. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen si deltaking i følgjande interkommunale samarbeid og 
medlemskap i følgjande samvirkeføretak: Norsk digital læringsarena, Vestlandsrådet, 
Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt oppgåvefellesskap, Kommunearkivinstitusjonenes 
digitale ressurssenter SA, Biblioteksentralen SA og Sinjarheim SA.  
 
7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen ta med plan for eigarskapskontroll og plan for 
forvaltningsrevisjon av selskap i Eigarskapsmeldinga, så snart fylkestinget har vedteke desse. 
 
 
 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 
 
Noralv Distad (H) stilte spørsmål kring eiga habilitet da han er styremedlem i Fjord Norge AS og 
Sogn og Fjordane Holding AS. Distad trådde frå då utvalet vurderte hans habilitet. Utvalet vurderte 
at i vedtakspunkta som går på vidareføring av eigarskap i selskap og deltaking i interkommunale 
samarbeid mv., er dette liks med passivitet, og at dette ikkje gjev slike selskap, interkommunale 
samarbeid mv. partsstatus. Fjord Norge AS og Fjordane Holding AS er altså ikkje part i saka. 
Utvalet vedtok samrøystes at Distad ikkje er inhabil i saka , jf. forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 
2. 
 
Kine Bratli Dale (A) stilte spørsmål kring eiga habilitet da hun er styremedlem i Vestnorsk 
filmsenter AS, Hardangar AKS AS og varastyremedlem i Carte Blanche AS. Dale trådde frå då 
utvalet vurderte hennar habilitet. Utvalet vurderte at i vedtakspunkta som går på vidareføring av 
eigarskap i selskap og deltaking i interkommunale samarbeid mv., er dette liks med passivitet, og 
at dette ikkje gjev slike selskap, interkommunale samarbeid mv. partsstatus. Vestnorsk filmsenter 
AS, Hardanger AKS AS og Carte Blanche AS er altså ikkje part i saka. Utvalet vedtok samrøystes 
at Dale ikkje er inhabil i saka , jf. forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2. 
 
Karl Vågstøl (H) stilte spørsmål kring eiga habilitet, då han er styremedlem i Gulen og Masfjorden 
Utvikling A/S. Vågstøl trådde frå då utvalet vurderte hans habilitet. Utvalet vurderte at Gulen- og 
Masfjorden Utvikling AS er part i saka. Utvalet vedtok samrøystes at Vågstøl er inhabil i saka, jf. 
forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2. 
 
Sigrid Brattebø Handegard (Sp) stilte spørsmål kring eiga habilitet, då han er styremedlem i 
Lutelandet Utvikling AS. Handegard trådde frå då utvalet vurderte hans habilitet. Utvalet vurderte 
at Lutelandet Utvikling AS er part i saka. Utvalet vedtok samrøystes at Vågstøl er inhabil i saka, jf. 
forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2. 
 
Vågstøl og Handegard trådde frå under behandling av denne saka 
 
Avrøysting 
 
Det var 13 representantar til stades. 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtek Eigarskapsmelding 2020, Del I, slik han føreligg.  
 
2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen starte ein prosess for avvikling av fylkeskommunen sin 
eigarskap i Lutelandet Utvikling AS og HFK Tomt Knarvik AS.  
 
3. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i Gulen- og Masfjorden Utvikling AS, 
men ber fylkeskommunen sin eigarrepresentant be selskapet greie ut moglegheitene for 
samanslåing med andre selskap.  
 
4. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i følgjande selskap: Grieghallen IKS, 
Trivselshagen IKS, Vigo IKS, Kommunekraft AS, Sogn og Fjordane Holding AS, Valen kraftverk 



AS, Atheno AS, Fjord Invest Såkorn AS, Fjord Norge AS, Framtidsfylket AS, Innovasjon Norge, 
Kunnskapsparken Vestland AS, Njøs Frukt- og bærsenter AS, Sarsia Development AS, Sogn og 
Fjordane Fondet AS, Beredt AS, Gløde AS, Hardanger AKS AS, In Via AS, Kveik AS, Opero 
Holding AS, Origod AS, Sogneprodukt AS, Bybanen AS, E134 Haukelivegen AS, Ferde AS, HFK 
Bussanlegg AS, Skyttel AS, Sunnhordland Lufthavn AS, Bergen Vitensenter AS, Campus Førde 
Verftet AS, Opplæringsfartøy AS, Vitensenteret i Sogn og Fjordane AS, Carte Blanche AS, Den 
Nationale Scene AS, Det Vestnorske Teateret AS, Moster Amfi og kyrkjehistoriske senter AS, 
Moster 2024 AS, Norsk Fjordhestsenter AS, Teater Vestland AS og Vestnorsk filmsenter AS.  
 
5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen seie opp fylkeskommunen sin medlemskap i OKOS SA.  
 
6. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen si deltaking i følgjande interkommunale samarbeid og 
medlemskap i følgjande samvirkeføretak: Norsk digital læringsarena, Vestlandsrådet, 
Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt oppgåvefellesskap, Kommunearkivinstitusjonenes 
digitale ressurssenter SA, Biblioteksentralen SA og Sinjarheim SA.  
 
7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen ta med plan for eigarskapskontroll og plan for 
forvaltningsrevisjon av selskap i Eigarskapsmeldinga, så snart fylkestinget har vedteke desse. 
 
 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  25.11.2020 
 
Aleksander Fosse Andersen, SP, sette på vegner av SP, A, SV, MDG og KrF fram slikt forslag: 
 

«Utvalet tek saka til vitande.» 
 
Avrøysting 
 
Andersen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Det vart ikkje røysta over innstillinga. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Utvalet tek saka til vitande. 
 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  25.11.2020 
 
Arve Helle (A) reiste spørsmål kring eiga habilitet, då han er styremedlem i styremedlem i E134 
Haukelivegen A/S og styreleiar i Lutelandet Utvikling A/S. 
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) reiste spørsmål kring eiga habilitet, då ho er styremedlem i Bybanen AS. 
 
Hanne Eva Kristensen (H) reiste spørsmål kring eiga habilitet, då ho er styremedlem i 
Trivselshagen IKS. 
 
Sigbjørn Framnes (Frp) reiste spørsmål kring eiga habilitet, då han er styremedlem i Moster Amfi 
og kyrkjehistoriske senter AS 
 
Trym Aafløy (FNB) reiste spørsmål kring eiga habilitet, då han er styremedlem Skyttel AS. 
 
Medlemene trådte frå då utvalet behandla spørsmåla om habilitet. 
 
Utvalet vedtok samrøystes at Helle var ugild til å behandle saka, jf. forvaltningslova § 6 første ledd 
nr. 2 bokstav e, då Lutelandet Utvikling AS er å sjå som part i saka. Helle deltok ikkje i 
saksbehandlinga. 
 
Utvalet vedtok samrøystes at Bjørkly, Kristensen, Framnes og Aafløy var habile til å behandle 
saka. 
 
 



Avrøysting 
Det var 14 medlemer til stades. 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vedtek Eigarskapsmelding 2020, Del I, slik han føreligg.  
 
2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen starte ein prosess for avvikling av fylkeskommunen sin 
eigarskap i Lutelandet Utvikling AS og HFK Tomt Knarvik AS.  
 
3. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i Gulen- og Masfjorden Utvikling AS, 
men ber fylkeskommunen sin eigarrepresentant be selskapet greie ut moglegheitene for 
samanslåing med andre selskap.  
 
4. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i følgjande selskap: Grieghallen IKS, 
Trivselshagen IKS, Vigo IKS, Kommunekraft AS, Sogn og Fjordane Holding AS, Valen kraftverk 
AS, Atheno AS, Fjord Invest Såkorn AS, Fjord Norge AS, Framtidsfylket AS, Innovasjon Norge, 
Kunnskapsparken Vestland AS, Njøs Frukt- og bærsenter AS, Sarsia Development AS, Sogn og 
Fjordane Fondet AS, Beredt AS, Gløde AS, Hardanger AKS AS, In Via AS, Kveik AS, Opero 
Holding AS, Origod AS, Sogneprodukt AS, Bybanen AS, E134 Haukelivegen AS, Ferde AS, HFK 
Bussanlegg AS, Skyttel AS, Sunnhordland Lufthavn AS, Bergen Vitensenter AS, Campus Førde 
Verftet AS, Opplæringsfartøy AS, Vitensenteret i Sogn og Fjordane AS, Carte Blanche AS, Den 
Nationale Scene AS, Det Vestnorske Teateret AS, Moster Amfi og kyrkjehistoriske senter AS, 
Moster 2024 AS, Norsk Fjordhestsenter AS, Teater Vestland AS og Vestnorsk filmsenter AS.  
 
5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen seie opp fylkeskommunen sin medlemskap i OKOS SA.  
 
6. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen si deltaking i følgjande interkommunale samarbeid og 
medlemskap i følgjande samvirkeføretak: Norsk digital læringsarena, Vestlandsrådet, 
Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt oppgåvefellesskap, Kommunearkivinstitusjonenes 
digitale ressurssenter SA, Biblioteksentralen SA og Sinjarheim SA.  
 
7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen ta med plan for eigarskapskontroll og plan for 
forvaltningsrevisjon av selskap i Eigarskapsmeldinga, så snart fylkestinget har vedteke desse. 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Arve Helle (A) reiste spørsmål kring eiga habilitet då han er styreleiar i Lutelandet Utvikling AS. 
Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Helle var ugild til å behandle del 2 av eigarskapsmeldinga, jf. 
fvl. § 6 (1) bokstav e) nr. 2. Helle deltok ikkje i saksbehandlinga del 2. 
 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen starte ein prosess for avvikling av fylkeskommunen 
sin eigarskap i Lutelandet Utvikling AS ,HFK Tomt Knarvik AS, Fjord Invest Såkorn AS, 
Sarsia Development AS og Sogn og Fjordane Fondet AS 
 
3. Fylkestinget ber fylkeskommunen avvikle sin eigarskap i Gulen- og Masfjorden Utvikling 
AS 
 
4. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i følgjande selskap: Grieghallen 
IKS, Trivselshagen IKS, Vigo IKS, Kommunekraft AS, Sogn og Fjordane Holding AS, 
Valen kraftverk AS, Atheno AS, Fjord Norge AS, Framtidsfylket AS, Innovasjon Norge, 
Kunnskapsparken Vestland AS, Njøs Frukt- og bærsenter AS, Beredt AS, Gløde AS, 
Hardanger AKS AS, In Via AS, Kveik AS, Opero Holding AS, Origod AS, Sogneprodukt 
AS, Bybanen AS, E134 Haukelivegen AS, Ferde AS, HFK Bussanlegg AS, Skyttel AS, 
Sunnhordland Lufthavn AS, Bergen Vitensenter AS, Campus Førde Verftet AS, 
Opplæringsfartøy AS, Vitensenteret i Sogn og Fjordane AS, Carte Blanche AS, Den 
Nationale Scene AS, Det Vestnorske Teateret AS, Moster Amfi og kyrkjehistoriske senter 



AS, Moster 2024 AS, Norsk Fjordhestsenter AS, Teater Vestland AS og Vestnorsk 
filmsenter AS» 

 
Avrøysting 
Det var 16 medlemer til stades. 
Andersen sitt forslag fekk 1 røyst (FNB) og fall. 
Innstillinga punkt 1, 5, 6 og 7 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Innstillinga punkt 2,3 og 4 vart vedteke mot ei røyst (FNB). Under denne voteringa var det 15 
medlemer til stades (Klementsen (UA) var ute av møtet.) 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget vedtek Eigarskapsmelding 2020, Del I, slik han føreligg.  
 
2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen starte ein prosess for avvikling av fylkeskommunen sin 
eigarskap i Lutelandet Utvikling AS og HFK Tomt Knarvik AS.  
 
3. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i Gulen- og Masfjorden Utvikling AS, 
men ber fylkeskommunen sin eigarrepresentant be selskapet greie ut moglegheitene for 
samanslåing med andre selskap.  
 
4. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i følgjande selskap: Grieghallen IKS, 
Trivselshagen IKS, Vigo IKS, Kommunekraft AS, Sogn og Fjordane Holding AS, Valen kraftverk 
AS, Atheno AS, Fjord Invest Såkorn AS, Fjord Norge AS, Framtidsfylket AS, Innovasjon Norge, 
Kunnskapsparken Vestland AS, Njøs Frukt- og bærsenter AS, Sarsia Development AS, Sogn og 
Fjordane Fondet AS, Beredt AS, Gløde AS, Hardanger AKS AS, In Via AS, Kveik AS, Opero 
Holding AS, Origod AS, Sogneprodukt AS, Bybanen AS, E134 Haukelivegen AS, Ferde AS, HFK 
Bussanlegg AS, Skyttel AS, Sunnhordland Lufthavn AS, Bergen Vitensenter AS, Campus Førde 
Verftet AS, Opplæringsfartøy AS, Vitensenteret i Sogn og Fjordane AS, Carte Blanche AS, Den 
Nationale Scene AS, Det Vestnorske Teateret AS, Moster Amfi og kyrkjehistoriske senter AS, 
Moster 2024 AS, Norsk Fjordhestsenter AS, Teater Vestland AS og Vestnorsk filmsenter AS.  
 
5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen seie opp fylkeskommunen sin medlemskap i OKOS SA.  
 
6. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen si deltaking i følgjande interkommunale samarbeid og 
medlemskap i følgjande samvirkeføretak: Norsk digital læringsarena, Vestlandsrådet, 
Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt oppgåvefellesskap, Kommunearkivinstitusjonenes 
digitale ressurssenter SA, Biblioteksentralen SA og Sinjarheim SA.  
 
7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen ta med plan for eigarskapskontroll og plan for 
forvaltningsrevisjon av selskap i Eigarskapsmeldinga, så snart fylkestinget har vedteke desse. 
 
 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Arve Helle (A) reiste spørsmål kring eiga habilitet då han er styreleiar i Lutelandet Utvikling AS. 
Fylkestinget vedtok samrøystes at Helle var ugild til å ta del i saksbehandlinga, jf. forvaltningslova 
§ 6 (1) bokstav e nr. 2. Helle deltok ikkje i saksbehandlinga for den del som gjaldt vedtakspunkt 2. 
 
Sigrid Brattabø Handehard (Sp) reiste spørsmål kring eiga habilitet då ho er styremedlem i 
Lutelandet Utvikling AS. Fylkestinget vedtok samrøystes at Brattabø Handegard var ugild til å ta 
del i saksbehandlinga, jf. forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2. Brattabø Handegard deltok ikkje i 
saksbehandlinga for den del som gjaldt vedtakspunkt 2. 
 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternative punkt: 
 
2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen starte ein prosess for avvikling av fylkeskommunen 
sin eigarskap i Lutelandet Utvikling AS ,HFK Tomt Knarvik AS, Fjord Invest Såkorn AS, 
Sarsia Development AS og Sogn og Fjordane Fondet AS 
 



3. Fylkestinget ber fylkeskommunen avvikle sin eigarskap i Gulen- og Masfjorden Utvikling 
AS 
 
4. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i følgjande selskap: Grieghallen 
IKS, Trivselshagen IKS, Vigo IKS, Kommunekraft AS, Sogn og Fjordane Holding AS, 
Valen kraftverk AS, Atheno AS, Fjord Norge AS, Framtidsfylket AS, Innovasjon Norge, 
Kunnskapsparken Vestland AS, Njøs Frukt- og bærsenter AS, Beredt AS, Gløde AS, 
Hardanger AKS AS, In Via AS, Kveik AS, Opero Holding AS, Origod AS, Sogneprodukt 
AS, Bybanen AS, E134 Haukelivegen AS, Ferde AS, HFK Bussanlegg AS, Skyttel AS, 
Sunnhordland Lufthavn AS, Bergen Vitensenter AS, Campus Førde Verftet AS, 
Opplæringsfartøy AS, Vitensenteret i Sogn og Fjordane AS, Carte Blanche AS, Den 
Nationale Scene AS, Det Vestnorske Teateret AS, Moster Amfi og kyrkjehistoriske senter 
AS, Moster 2024 AS, Norsk Fjordhestsenter AS, Teater Vestland AS og Vestnorsk 
filmsenter AS» 

 
Anders Hamre Sveen (R) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
8. Fylkestinget oppmoder alle fylkeskommunen sine eigarrepresentantar om å gå imot ein 
kvar form for involvering i vindkraftprosjekt. 
 
9. Fylkestinget oppmoder fylkeskommunen sine eigarrepresentanter om å følgje opp ILO-
konvensjonen 94 ved å etterstrebe at einingar der fylket er eigar, heilt eller delvis, 
prioriterer å gjere forretningar med bedrifter som er omfatta av ein nasjonal tariffavtale, der 
det er mogleg, for å sikre at fylket ikkje bidreg til sosial dumping av løn- og arbeidsvilkår. 
 
10. Fylkestinget oppmoder fylkeskommunen sin eigarrepresentant i Sunnhordland 
Lufthavn om å gå inn for at Sunnhordland Lufthavn skal oppmode Luftfartstilsynet om 
å ikkje la flyselskapet Wizz Air nytte Sunnhordland Lufthavn.» 

 
Avrøysting 
Det var 63 medlemer til stades ved behandling av vedtakspunkt 2.  
Innstillinga punkt 1 vart samrøystes vedteke. 
Andersen sitt forslag punkt 2 med Fjord Invest Såkorn AS, Sarsia Development AS og Sogn og 
Fjordane Fondet AS fekk 6 røyster (FNB og UA) og fall. 
Andersen sitt forslag punkt 3 og 4 fekk 6 røyster (FNB og UA) og fall. 
Hamre Sveen sitt forslag fekk 2 røyster (R) og fall. 
Innstillinga punkt 2 vart vedteke mot 6 røyster (UA, 2 FNB og 1 R). 
Innstillinga punkt 3 og 4 vart vedteke mot 7 røyster (FNB, UA og 1 R). 
Innstillinga punkt 5,6 og 7 vart vedteke mot ei røyst (R). 
 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget vedtek Eigarskapsmelding 2020, Del I, slik han føreligg.  
 
2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen starte ein prosess for avvikling av fylkeskommunen sin 
eigarskap i Lutelandet Utvikling AS og HFK Tomt Knarvik AS.  
 
3. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i Gulen- og Masfjorden Utvikling AS, 
men ber fylkeskommunen sin eigarrepresentant be selskapet greie ut moglegheitene for 
samanslåing med andre selskap.  
 
4. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen sin eigarskap i følgjande selskap: Grieghallen IKS, 
Trivselshagen IKS, Vigo IKS, Kommunekraft AS, Sogn og Fjordane Holding AS, Valen kraftverk 
AS, Atheno AS, Fjord Invest Såkorn AS, Fjord Norge AS, Framtidsfylket AS, Innovasjon Norge, 
Kunnskapsparken Vestland AS, Njøs Frukt- og bærsenter AS, Sarsia Development AS, Sogn og 
Fjordane Fondet AS, Beredt AS, Gløde AS, Hardanger AKS AS, In Via AS, Kveik AS, Opero 
Holding AS, Origod AS, Sogneprodukt AS, Bybanen AS, E134 Haukelivegen AS, Ferde AS, HFK 
Bussanlegg AS, Skyttel AS, Sunnhordland Lufthavn AS, Bergen Vitensenter AS, Campus Førde 
Verftet AS, Opplæringsfartøy AS, Vitensenteret i Sogn og Fjordane AS, Carte Blanche AS, Den 
Nationale Scene AS, Det Vestnorske Teateret AS, Moster Amfi og kyrkjehistoriske senter AS, 
Moster 2024 AS, Norsk Fjordhestsenter AS, Teater Vestland AS og Vestnorsk filmsenter AS.  



 
5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen seie opp fylkeskommunen sin medlemskap i OKOS SA.  
 
6. Fylkestinget vidarefører fylkeskommunen si deltaking i følgjande interkommunale samarbeid og 
medlemskap i følgjande samvirkeføretak: Norsk digital læringsarena, Vestlandsrådet, 
Kommunearkivordninga i Vestland kommunalt oppgåvefellesskap, Kommunearkivinstitusjonenes 
digitale ressurssenter SA, Biblioteksentralen SA og Sinjarheim SA.  
 
7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen ta med plan for eigarskapskontroll og plan for 
forvaltningsrevisjon av selskap i Eigarskapsmeldinga, så snart fylkestinget har vedteke desse. 
 
 
 

PS 139/20 Mål og strategiar for vidaregåande opplæring i Vestland 
 
Forslag til innstilling  
 
1. Fylkestinget vedtek temaplanen «Fornye og Forbetre – Auka gjennomføring», mål og strategiar 
for vidaregåande opplæring i Vestland 2021-2025. Planen skal vere  grunnlag for prioriteringar i 
budsjett- og økonomiplanperioden. 
 
2.  Fylkestinget vedtek at temaplanen «Fornye og Forbetre – Auka gjennomføring», mål og 
strategiar for vidaregåande opplæring i Vestland 2021-2025 skal vere eit styringsdokument som 
skal implementerast i sektoren og i skulane sine utviklingsplanar. 
 
3. Hovudutval for opplæring og kompetanse skal i sitt arbeid legge temaplanen til grunn i sine  
prioriteringar for sektoren. 
 
4. Hovudutval for opplæring og kompetanse vedtek tilhøyrande handlingsprogram for perioden 
2021-2025 der tiltak og prosessar er tidfesta, prioriterte og kostnadsrekna. Handlingsprogrammet 
skal rullerast årleg. 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda -  23.11.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke 
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 
 
1.  Fylkestinget vedtek temaplanen «Fornye og Forbetre – Auka gjennomføring», mål og strategiar 

for vidaregåande opplæring i Vestland 2021-2025. Planen skal vere  grunnlag for prioriteringar i 
budsjett- og økonomiplanperioden. 

 
2.  Fylkestinget vedtek at temaplanen «Fornye og Forbetre – Auka gjennomføring», mål og 

strategiar for vidaregåande opplæring i Vestland 2021-2025 skal vere eit styringsdokument som 
skal implementerast i sektoren og i skulane sine utviklingsplanar. 

 
3.  Hovudutval for opplæring og kompetanse skal i sitt arbeid legge temaplanen til grunn i sine  

prioriteringar for sektoren. 
 
4.  Hovudutval for opplæring og kompetanse vedtek tilhøyrande handlingsprogram for perioden 

2021-2025 der tiltak og prosessar er tidfesta, prioriterte og kostnadsrekna. 
Handlingsprogrammet skal rullerast årleg. 

 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  25.11.2020 
 
Nils Haugland, FNB, sette fram slikt forslag: 
 

«Framlegg til vedtak 
1. Som innstillinga. 



2. Som innstillinga. 
3. Som innstillinga. 
4. Det skal utarbeidast eit tilhøyrande handlingsprogram for perioden 2021 - 2025 der 
tiltak og prosessar er tidfesta og kostnadsrekna. Handlingsprogrammet skal innehalde 
konkrete tiltak som sikrar eit likeverdig tilbod i alle delar av fylket. Handlingsprogrammet 
skal rullerast årleg.» 
 

Åsmund Berthelsen, SV, sette på vegner av SV, SP, A, KrF og MDG fram slikt forslag: 
 

«Sak 62/20 Mål og strategiar for vidaregåande opplæring i Vestland 2021 - 2025 
 
Framlegg til vedtak  
1. Som innstillinga med desse framlegg til endringar i temaplanen  Fornye - forbetre - 
auka gjennomføring 
 
Mål: 
1. Elevar og lærlingar i Vestland har det beste opplæringstilbodet 
Vert endra til: Elevar og lærlingar i Vestland har det beste opplæringstilbodet med høg 
merksemd på trivsel, motivasjon, læring og meistring i eit inkluderande miljø. 
2. Eit godt samansett lag utviklar eleven, lærlingen og skulen. 
 
3. Opplæringa er heilskapleg frå grunnskule til fullført utdanning. 
Vert endra til: Vidaregåande opplæring har god samanheng med grunnskule og er 
heilskapleg, fram. til arbeidsliv eller høgare utdanning 
4. Vidaregåande opplæring er ein viktig utviklingsarena for ungdom, vaksne og 
arbeidsliv. 
Vert endra til:  Vidaregåande opplæring i Vestland er ein viktig utviklingsarena for 
ungdom, vaksne og arbeids- og samfunnsliv. 
 
Mål 1 
 
Strategiar: 
1.1. Alle elevar og lærlingar kjenner seg likeverdige, blir sett og har reell medverknad 
Vert endra til: Alle elevar og lærlingar er og kjenner seg likeverdige, vert sett og har reell 
medverknad 
 
Mål 3: 
 
Strategiar: 
 
3.1. Elevane og lærlingane opplever samanheng og tryggleik i alle overgangar. 
 
Vert endra til:  Vidaregåande opplæring har god samanheng med grunnskule og er 
heilskapleg, fram til arbeidsliv eller høgare utdanning. 
 

Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag, innstillinga punkt 1, vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet, med forslag til endringane frå Berthelsen. 
Fylkesrådmannen sitt forslag, innstillinga punkt 2, vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 
Fylkesrådmannen sitt forslag, innstillinga punkt 3, vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 
Haugland sitt forslag til punkt 4, vidareført i Berthelsen sitt forslag punkt 4, vart samrøystes vedteke 
som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet. 
 
1. Fylkestinget vedtek temaplanen «Fornye og Forbetre – Auka gjennomføring», mål og strategiar 
for vidaregåande opplæring i Vestland 2021-2025. Planen skal vere  grunnlag for prioriteringar i 
budsjett- og økonomiplanperioden. 
 
Mål: 
1. Elevar og lærlingar i Vestland har det beste opplæringstilbodet 



Vert endra til: Elevar og lærlingar i Vestland har det beste opplæringstilbodet med høg 
merksemd på trivsel, motivasjon, læring og meistring i eit inkluderande miljø. 

2. Eit godt samansett lag utviklar eleven, lærlingen og skulen. 
 

3. Opplæringa er heilskapleg frå grunnskule til fullført utdanning. 
Vert endra til: Vidaregåande opplæring har god samanheng med grunnskule og er 
heilskapleg, fram. til arbeidsliv eller høgare utdanning 

4. Vidaregåande opplæring er ein viktig utviklingsarena for ungdom, vaksne og arbeidsliv. 
Vert endra til:  Vidaregåande opplæring i Vestland er ein viktig utviklingsarena for ungdom, vaksne 
og arbeids- og samfunnsliv. 

 
Mål 1 

 
Strategiar: 
1.1. Alle elevar og lærlingar kjenner seg likeverdige, blir sett og har reell medverknad 
Vert endra til: Alle elevar og lærlingar er og kjenner seg likeverdige, vert sett og har reell 
medverknad 

 
Mål 3: 

 
Strategiar: 

 
3.1. Elevane og lærlingane opplever samanheng og tryggleik i alle overgangar. 

 
Vert endra til:  Vidaregåande opplæring har god samanheng med grunnskule og er heilskapleg, 
fram til arbeidsliv eller høgare utdanning. 

 
 
2.  Fylkestinget vedtek at temaplanen «Fornye og Forbetre – Auka gjennomføring», mål og 
strategiar for vidaregåande opplæring i Vestland 2021-2025 skal vere eit styringsdokument som 
skal implementerast i sektoren og i skulane sine utviklingsplanar. 
 
3. Hovudutval for opplæring og kompetanse skal i sitt arbeid legge temaplanen til grunn i sine  
prioriteringar for sektoren. 
 
4. Det skal utarbeidast eit tilhøyrande handlingsprogram for perioden 2021 - 2025 der tiltak og 
prosessar er tidfesta og kostnadsrekna. Handlingsprogrammet skal innehalde konkrete tiltak som 
sikrar eit likeverdig tilbod i alle delar av fylket. Handlingsprogrammet skal rullerast årleg.» 
 
 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget vedtek temaplanen «Fornye og Forbetre – Auka gjennomføring», mål og strategiar 
for vidaregåande opplæring i Vestland 2021-2025. Planen skal vere  grunnlag for prioriteringar i 
budsjett- og økonomiplanperioden. 
 

Mål: 
1. Elevar og lærlingar i Vestland har det beste opplæringstilbodet 

Vert endra til: Elevar og lærlingar i Vestland har det beste opplæringstilbodet 
med høg merksemd på trivsel, motivasjon, læring og meistring i eit inkluderande 
miljø. 

2. Eit godt samansett lag utviklar eleven, lærlingen og skulen. 
 

3. Opplæringa er heilskapleg frå grunnskule til fullført utdanning. 
Vert endra til: Vidaregåande opplæring har god samanheng med grunnskule og 
er heilskapleg, fram. til arbeidsliv eller høgare utdanning 



4. Vidaregåande opplæring er ein viktig utviklingsarena for ungdom, vaksne og 
arbeidsliv. 
Vert endra til:  Vidaregåande opplæring i Vestland er ein viktig utviklingsarena for ungdom, 
vaksne og arbeids- og samfunnsliv. 

 
Mål 1 

 
Strategiar: 
1.1. Alle elevar og lærlingar kjenner seg likeverdige, blir sett og har reell medverknad 
Vert endra til: Alle elevar og lærlingar er og kjenner seg likeverdige, vert sett og har reell 
medverknad 

 
Mål 3: 

 
Strategiar: 

 
3.1. Elevane og lærlingane opplever samanheng og tryggleik i alle overgangar. 

 
Vert endra til:  Vidaregåande opplæring har god samanheng med grunnskule og er 
heilskapleg, fram til arbeidsliv eller høgare utdanning. 

 
2.  Fylkestinget vedtek at temaplanen «Fornye og Forbetre – Auka gjennomføring», mål og 
strategiar for vidaregåande opplæring i Vestland 2021-2025 skal vere eit styringsdokument som 
skal implementerast i sektoren og i skulane sine utviklingsplanar. 
 
3. Hovudutval for opplæring og kompetanse skal i sitt arbeid legge temaplanen til grunn i sine  
prioriteringar for sektoren. 
 
4. Det skal utarbeidast eit tilhøyrande handlingsprogram for perioden 2021 - 2025 der tiltak og 
prosessar er tidfesta og kostnadsrekna. Handlingsprogrammet skal innehalde konkrete tiltak som 
sikrar eit likeverdig tilbod i alle delar av fylket. Handlingsprogrammet skal rullerast årleg.» 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget vedtek temaplanen «Fornye og Forbetre – Auka gjennomføring», mål og strategiar 
for vidaregåande opplæring i Vestland 2021-2025. Planen skal vere  grunnlag for prioriteringar i 
budsjett- og økonomiplanperioden. 
 

Mål: 
1. Elevar og lærlingar i Vestland har det beste opplæringstilbodet 

Vert endra til: Elevar og lærlingar i Vestland har det beste opplæringstilbodet 
med høg merksemd på trivsel, motivasjon, læring og meistring i eit inkluderande 
miljø. 

2. Eit godt samansett lag utviklar eleven, lærlingen og skulen. 
 

3. Opplæringa er heilskapleg frå grunnskule til fullført utdanning. 
Vert endra til: Vidaregåande opplæring har god samanheng med grunnskule og 
er heilskapleg, fram. til arbeidsliv eller høgare utdanning 

4. Vidaregåande opplæring er ein viktig utviklingsarena for ungdom, vaksne og 
arbeidsliv. 
Vert endra til:  Vidaregåande opplæring i Vestland er ein viktig utviklingsarena for ungdom, 
vaksne og arbeids- og samfunnsliv. 

 
Mål 1 

 
Strategiar: 
1.1. Alle elevar og lærlingar kjenner seg likeverdige, blir sett og har reell medverknad 



Vert endra til: Alle elevar og lærlingar er og kjenner seg likeverdige, vert sett og har reell 
medverknad 

 
Mål 3: 

 
Strategiar: 

 
3.1. Elevane og lærlingane opplever samanheng og tryggleik i alle overgangar. 

 
Vert endra til:  Vidaregåande opplæring har god samanheng med grunnskule og er 
heilskapleg, fram til arbeidsliv eller høgare utdanning. 

 
2.  Fylkestinget vedtek at temaplanen «Fornye og Forbetre – Auka gjennomføring», mål og 
strategiar for vidaregåande opplæring i Vestland 2021-2025 skal vere eit styringsdokument som 
skal implementerast i sektoren og i skulane sine utviklingsplanar. 
 
3. Hovudutval for opplæring og kompetanse skal i sitt arbeid legge temaplanen til grunn i sine  
prioriteringar for sektoren. 
 
4. Det skal utarbeidast eit tilhøyrande handlingsprogram for perioden 2021 - 2025 der tiltak og 
prosessar er tidfesta og kostnadsrekna. Handlingsprogrammet skal innehalde konkrete tiltak som 
sikrar eit likeverdig tilbod i alle delar av fylket. Handlingsprogrammet skal rullerast årleg. 
 
 

PS 140/20 Tiltak for auka gjennomføring for elevar og lærlingar i Vestland 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtek at produksjonsskulane sitt oppdrag vert vidareutvikla inn mot førebyggande 
tiltak i Vestland. Vidareføring av tilboda ved Hardanger produksjonsskole og SEFF - Florø vil krevje 
vidareføring av den statlege løyvinga eller auka tilskot frå fylkeskommune. Det er i 
budsjettframlegget for 2021 ikkje lagt inn auka fylkeskommunale midlar. Fylkesrådmannen vil 
fremje ei sak om eventuell vidareføring og finansiering når evalueringa føreligg.  
 
2. Fylkestinget vedtek at tiltak for auka gjennomføring vert innarbeidd i oppfølginga av mål og 
strategiar «Fornye og Forbetre – Auka gjennomføring». 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  25.11.2020 
 
Nina Bognøy, A, sette på vegner av A, Sp, KrF, SV og MDG fram slikt forslag: 
 

«1. Fylkestinget tek gjennomgangen av tiltaka for auka gjennomføring til vitande og 
meiner oversikta synleggjer trongen for ulike førebyggjande og tilbakeførande tiltak for å 
sikre at flest mogeleg får høve til å fullføre videregåande opplæring og ta del i 
arbeidslivet.  
 
2. Som rådmann sitt framlegg, punkt 1 
 
3. Som rådmann sitt framlegg, punkt 2 
 
4. Fylkestinget støttar opp om aktivt arbeid mot sentrale mynder for å sikra varig statleg   
medfinansiering.» 

 
Rosalind Fosse, FrP, sette fram slikt tilleggsforslag: 
 

«Nytt punkt 2 
Ved evaluering av produksjonsskolen i Hardanger skal det fremkomme kostnader ved 
drift av eiendommen og fremtidige investeringsbehov. 
 
Punkt 2 i innstillingen blir punkt 3.» 

 
Avrøysting 



 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Bognøy sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Fosse sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget tek gjennomgangen av tiltaka for auka gjennomføring til vitande og meiner 
oversikta synleggjer trongen for ulike førebyggjande og tilbakeførande tiltak for å sikre at flest 
mogeleg får høve til å fullføre videregåande opplæring og ta del i arbeidslivet. 
 
2. Fylkestinget vedtek at produksjonsskulane sitt oppdrag vert vidareutvikla inn mot førebyggande 
tiltak i Vestland. Vidareføring av tilboda ved Hardanger produksjonsskole og SEFF - Florø vil krevje 
vidareføring av den statlege løyvinga eller auka tilskot frå fylkeskommune. Det er i 
budsjettframlegget for 2021 ikkje lagt inn auka fylkeskommunale midlar. Fylkesrådmannen vil 
fremje ei sak om eventuell vidareføring og finansiering når evalueringa føreligg.  
Ved evaluering av produksjonsskolen i Hardanger skal det fremkomme kostnader ved drift av 
eiendommen og fremtidige investeringsbehov. 
 
3. Fylkestinget vedtek at tiltak for auka gjennomføring vert innarbeidd i oppfølginga av mål og 
strategiar «Fornye og Forbetre – Auka gjennomføring». 
 
4. Fylkestinget støttar opp om aktivt arbeid mot sentrale mynder for å sikra varig statleg   
medfinansiering. 
 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget tek gjennomgangen av tiltaka for auka gjennomføring til vitande og meiner 
oversikta synleggjer trongen for ulike førebyggjande og tilbakeførande tiltak for å sikre at flest 
mogeleg får høve til å fullføre videregåande opplæring og ta del i arbeidslivet. 
 
2. Fylkestinget vedtek at produksjonsskulane sitt oppdrag vert vidareutvikla inn mot førebyggande 
tiltak i Vestland. Vidareføring av tilboda ved Hardanger produksjonsskole og SEFF - Florø vil krevje 
vidareføring av den statlege løyvinga eller auka tilskot frå fylkeskommune. Det er i 
budsjettframlegget for 2021 ikkje lagt inn auka fylkeskommunale midlar. Fylkesrådmannen vil 
fremje ei sak om eventuell vidareføring og finansiering når evalueringa føreligg.  
Ved evaluering av produksjonsskolen i Hardanger skal det fremkomme kostnader ved drift av 
eiendommen og fremtidige investeringsbehov. 
 
3. Fylkestinget vedtek at tiltak for auka gjennomføring vert innarbeidd i oppfølginga av mål og 
strategiar «Fornye og Forbetre – Auka gjennomføring». 
 
4. Fylkestinget støttar opp om aktivt arbeid mot sentrale mynder for å sikra varig statleg   
medfinansiering. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 



1. Fylkestinget tek gjennomgangen av tiltaka for auka gjennomføring til vitande og meiner 
oversikta synleggjer trongen for ulike førebyggjande og tilbakeførande tiltak for å sikre at flest 
mogeleg får høve til å fullføre videregåande opplæring og ta del i arbeidslivet. 
 
2. Fylkestinget vedtek at produksjonsskulane sitt oppdrag vert vidareutvikla inn mot førebyggande 
tiltak i Vestland. Vidareføring av tilboda ved Hardanger produksjonsskole og SEFF - Florø vil krevje 
vidareføring av den statlege løyvinga eller auka tilskot frå fylkeskommune. Det er i 
budsjettframlegget for 2021 ikkje lagt inn auka fylkeskommunale midlar. Fylkesrådmannen vil 
fremje ei sak om eventuell vidareføring og finansiering når evalueringa føreligg.  
Ved evaluering av produksjonsskolen i Hardanger skal det fremkomme kostnader ved drift av 
eiendommen og fremtidige investeringsbehov. 
 
3. Fylkestinget vedtek at tiltak for auka gjennomføring vert innarbeidd i oppfølginga av mål og 
strategiar «Fornye og Forbetre – Auka gjennomføring». 
 
4. Fylkestinget støttar opp om aktivt arbeid mot sentrale mynder for å sikra varig statleg   
medfinansiering. 
 
 

PS 141/20 Nytt opplæringsfartøy, Måløy vidaregående skule 
 
Forslag til innstilling  
 
Vestland fylkeskommune vedtar å bygga nytt opplæringsfartøy ved Måløy vgs  i samsvar med 
endringane framlagd i denne saka og innafor eit samla budsjett på 112 mill. kr eks mva. der 12 
mill. kr er statleg støtte. Dette er i tråd med tidlegare vedteke budsjett for anskaffinga. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  25.11.2020 
 
Nina Bognøy, A, stilte spørsmål om ho var inhabil fordi ho er styremedlem i Styret 
Opplæringsfartøy AS. Bognøy gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om ho var inhabil. 
Hovudutval for opplæring og kompetanse vedtok samrøystes at Bognøy var inhabil etter 
forvaltningslova § 6 1. ledd bokstav e.  
 
Bognøy gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 14 medlemer tilstades. 
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Vestland fylkeskommune vedtar å bygga nytt opplæringsfartøy ved Måløy vgs  i samsvar med 
endringane framlagd i denne saka og innafor eit samla budsjett på 112 mill. kr eks mva. der 12 
mill. kr er statleg støtte. Dette er i tråd med tidlegare vedteke budsjett for anskaffinga. 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Vestland fylkeskommune vedtar å bygga nytt opplæringsfartøy ved Måløy vgs  i samsvar med 
endringane framlagd i denne saka og innafor eit samla budsjett på 112 mill. kr eks mva. der 12 
mill. kr er statleg støtte. Dette er i tråd med tidlegare vedteke budsjett for anskaffinga. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Nina Bognøy (A) reiste spørsmål kring eiga habilitet då ho er styremedlem i Opplæringsfartøy AS. 



Fylkestinget vedtok samrøystes at Bognøy var ugild til å ta del i saksbehandlinga, jf. 
forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2. Bognøy deltok ikkje i saksbehandlinga. 
 
Avrøysting 
Det var 64 medlemer til stades. 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Vestland fylkeskommune vedtar å bygga nytt opplæringsfartøy ved Måløy vgs  i samsvar med 
endringane framlagd i denne saka og innafor eit samla budsjett på 112 mill. kr eks mva. der 12 
mill. kr er statleg støtte. Dette er i tråd med tidlegare vedteke budsjett for anskaffinga. 
 
 

PS 142/20 Forslag til ny forskrift for transportordninga for menneske med nedsett 
funksjonsevne (TT-ordninga) i Vestland 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Med heimel i Storstingshandsaming 10. april 1986 og privat autonomi, vert ny forskrift for 
transportordninga for menneske med nedsett funksjonsevne (TT-ordninga) i Vestland, vedteken.  
 
2. Den nye forskrifta trer i kraft 1.1.2021. 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  25.11.2020 
 
Frank Willy Djuvik (Frp) sette fram slikt forslag til utsetjing: 
 

«Saka vert utsett. Hovudutvalet ber om at administrasjonen utarbeider nytt framlegg til 
forskrift basert på følgjande: 
 
- At forskrifta sikrer rett til tilrettelagt transport og for born under 10 år. 
- At forskrifta sikrar rett til tilrettelagt transport for personar som ikkje har høve til å nytte 
eksisterande kollektivtransport, både på kort og lang sikt. 
- At forskrifta sikrar rett til tilrettelagt transport der det er lite tilfredsstillande eller 
manglande kollektivtransport. 
- At personar med varig funksjonsnedsetting ikkje treng søke på nytt. 
- At personar med transportstøtte frå NAV ikkje får reduksjon i den fylkeskommunale 
kvoten» 

 
Avrøysting utsetjingsforslag 
 
Djuvik sitt forslag fekk 3 røyster (Frp og FNB) og fall. 
 
Trude Brosvik (Krf) sette fram slikt forslag: 
 

«Endring: 
 
Paragraf 2.b: sette punktum etter «ordinære kollektive rutetilbod» Stryk resten.» 

 
Arve Helle (A) sette på vegner av A, Sp, Krf, MDG og SV fram slikt forslag: 
 

«Alternativ setning i §2: 
 
Manglande rutetilbod vert ikkje vektlagt i søknaden. Som hovudregel vert heller ikkje 
vanskar med å bere varer, bagasje eller anna mellom heim og haldeplass, eller bratte 
bakkar/lang veg til haldeplass vektlagt.» 

 
Arve Helle (A) sette på vegner av A, Sp, Krf, MDG og SV fram slikt forslag: 
 

«Endring i § 4, andre avsnitt: 
 



Brukarar får godkjenning for 10 år for varig sjukdom/nedsett funksjonsevne.» 
 
Frank Willy Djuvik (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Endring av paragraf 2a: 2 år vert endra til 1 år 
 
Endre Paragraf 2c til: Brukarar vert godkjend utan hensyn til alder 
 
Paragraf 2: erstatte siste setning med: Manglande rutetilbod kan i særskilte høve 
vektleggast 
 
Endre paragraf 4 til: Brukarar får godkjenning for 1 år for mellombels sjukdom/nedsett 
funksjonsevne, eller nårdet er tvil om sjukdom/nedsett funksjonsevne er varig. Brukarar får 
godkjenning for 10 år for varig sjukdom/nedsett funksjonsevne. Brukarar medvarig 
sjukdom/nedsett funksjonsevne som er utan utsikter til betring av tilstanden kan få 
livsvariggodkjenning.Brukarar kan søkja om fornya godkjenning før godkjenningsperioden 
er over. 
 
Paragraf 5: Nest siste avsnitt vert fjerna (støtte frå NAV)» 

 
Avrøysting 
 
Djuvik sitt forslag fekk 6 røyster (Frp, H og FNB) og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Helle sitt forslag til alternativ setning i § 2 vart vedteke mot 2 røyster (Frp). 
Helle sitt forslag til endring i § 4 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Med heimel i Stortingshandsaming 10. april 1986 og privat autonomi, vert ny forskrift for 
transportordninga for menneske med nedsett funksjonsevne (TT-ordninga) i Vestland, 
vedteken med desse endringane: 
 
-Alternativ setning i § 2: Manglande rutetilbod vert ikkje vektlagt i søknaden. Som hovudregel 
vert heller ikkje vanskar med å bere varer, bagasje eller anna mellom heim og haldeplass, eller 
bratte bakkar/lang veg til haldeplass vektlagt. 

 
-Paragraf 2.b: sette punktum etter «ordinære kollektive rutetilbod» Stryk resten. 
 
-Endring i § 4, andre avsnitt: Brukarar får godkjenning for 10 år for varig sjukdom/nedsett 
funksjonsevne. 

 
2. Den nye forskrifta trer i kraft 1.1.2021. 
 
 
Saksprotokoll i rådet for menneske med nedsett funksjonsevne -  02.12.2020 
 
 
Forslag 

1. Inge Fiskvik, FFO, sette fram slikt forslag:  

«RMNF ber om at følgende innspill tas inn i forslag for ny forskrift: Endring av § 5 andre 
ledd bokstav a) til «(...) blinde/svaksynte med ein visus på 0,33 eller lågare får tildelt 1.3 x 
grunnbeløpet" (Dette for at fylket skal forholde seg til WHOs klassifikasjon på 
synshemming, og at andre fylker følger denne malen)»» 

2. Inge Fiskvik, FFO, sette fram slikt forslag:  

«RMNF vil fjerne aldersgrensen nevnt i forskrift om tt-ordnining i Vestland § 2 første ledd 
bokstav c. Stryke at søker må være 10 år» 

3. Inge Fiskvik, FFO, sette fram slikt forslag:  



«Endring av § 5: «Søkjar som disponerar bil innkjøpt med støtte frå NAV skal ikkje verte 
trekt av sin kvote til den fylkeskommunale tt-ordningen.»» 

4. Det vart fremma følgjande felles forslag på vegner av rådet:  

«RMNF er usikker på kva siste setning i §5 med justering av tildeling vil bety for 
føreseieleg tildeling for brukaren, og brukaren sitt behov for å kunne planlegge.» 

 
Protokollmerknad: Inge Fiskvik, FFO, sette fram alternativt forslag til forslag 3: «Endre § 5 tredje 
ledd, ved å fjerne del av følgjande setning: «eller som får grunnstønad til transport frå NAV».» 
 
 
Avrøysting 

1. Fiskvik sitt forslag vert samrøystes vedteke 
 

2. For: Bente Underthun (SAFO), Sigrid Rønneberg (SAFO), Inge Fiskvik (FFO). Mot: Kjell 
Håland (A), Egil Bru Overaa (FFO), Gunn Mongstad (SP), Trude Brosvik (KrF), Gunnar 
Moland (H). Resultat: Rådet stemte imot dette forslaget. 
 

3. For: Bente Underthun (SAFO), Egil Bru Overaas (FFO), Sigrid Rønneberg (SAFO), Inge 
Fiskvik (FFO). Mot: Kjell Håland (A), Gunn Mongstad (SP), Trude Brosvik (KrF), Gunnar 
Moland (H). Resultat: Rådet stemte for dette forslaget, jf. Reglement for saksbehandling, 
nr 16, der møteleiar sin røyst er avgjerande ved likt stemmetal.  

 
4. Det felles forslaget vart samrøystes vedteke. 

 
Vedtak 
 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne kjem med følgjande uttale: 
 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne ber om at følgjande innspel takast inn i forslag for 
ny forskrift: Endring av § 5 andre ledd bokstav a) til: «(...) blinde/svaksynte med ein visus på 0,33 
eller lågare får tildelt 1.3 x grunnbeløpet.» (Dette for at fylket skal forholde seg til WHOs 
klassifikasjon på synshemming, og at andre fylker følgjer denne malen). 
 
Endring av § 5 tredje ledd: «Søkjar som disponerar bil innkjøpt med støtte frå NAV skal ikkje verte 
trekt av sin kvote til den fylkeskommunale tt-ordningen.» 
 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne er usikker på kva siste setning i § 5 med justering 
av tildeling vil bety for føreseieleg tildeling for brukaren, og brukaren sitt behov for å kunne 
planlegge. 
 
 
Protokollmerknad: Dei som stemte mot forslag 3 ønska følgjande forslag: «Endre § 5 tredje ledd, 
ved å fjerne del av følgjande setning: «eller som får grunnstønad til transport frå NAV».» 
Kjell Håland (A), Gunn Mongstad (SP), Trude Brosvik (KrF), Gunnar Moland (H). 
 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Sigbjørn Framnes (Frp) sette på vegner av Frp og H fram slikt forslag: 
 

«Endring av paragraf 2a: 2 år vert endra til 1 år 
 
Endre Paragraf 2c til: Brukarar vert godkjend utan hensyn til alder 
 
Paragraf 2: erstatte siste setning med: Manglande rutetilbod kan i særskilte høve 
vektleggast 
 
Endre paragraf 4 til: Brukarar får godkjenning for 1 år for mellombels sjukdom/nedsett 
funksjonsevne, eller nårdet er tvil om sjukdom/nedsett funksjonsevne er varig. Brukarar får 
godkjenning for 10 år for varig sjukdom/nedsett funksjonsevne. Brukarar medvarig 



sjukdom/nedsett funksjonsevne som er utan utsikter til betring av tilstanden kan få livsvarig 
godkjenning. Brukarar kan søkja om fornya godkjenning før godkjenningsperioden er over. 
 
Paragraf 5: Nest siste avsnitt vert fjerna (støtte frå NAV)» 

 
Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Endring av § 5 tredje ledd: «Søkjar som disponerar bil innkjøpt med støtte frå NAV skal 
ikkje verte trekt av sin kvote til den fylkeskommunale tt-ordningen.» 

 
Trude Brosvik (Krf) sette på vegner av Krf, A, Sp, MDG og SV fram slikt forslag: 
 

« § 5 a: endre visus 0,1 til visus 0,33» 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga punkt 1 med strekpunkt 2 b) og innstillinga punkt 2 vart samrøystes vedteke. 
Framnes sitt forslag fekk 7 røyster (Frp, H, FNB og UA) og fall. 
Innstillinga resterande del vart samrøystes vedteke. 
Hammer sitt forslag vart vedteke mot 1 røyst (Krf). 
Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Med heimel i Stortingshandsaming 10. april 1986 og privat autonomi, vert ny forskrift for 
transportordninga for menneske med nedsett funksjonsevne (TT-ordninga) i Vestland, 
vedteken med desse endringane: 
 
-Alternativ setning i § 2: Manglande rutetilbod vert ikkje vektlagt i søknaden. Som hovudregel 
vert heller ikkje vanskar med å bere varer, bagasje eller anna mellom heim og haldeplass, eller 
bratte bakkar/lang veg til haldeplass vektlagt. 

 
-Paragraf 2.b: sette punktum etter «ordinære kollektive rutetilbod» Stryk resten. 
 
-Endring i § 4, andre avsnitt: Brukarar får godkjenning for 10 år for varig sjukdom/nedsett 
funksjonsevne. 
 
-§ 5 a: endre visus 0,1 til visus 0,33 
 
- Endring av § 5 tredje ledd: Søkjar som disponerar bil innkjøpt med støtte frå NAV skal ikkje 
verte trekt av sin kvote til den fylkeskommunale tt-ordningen. 

 
2. Den nye forskrifta trer i kraft 1.1.2021. 
 
 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Frank Willy Djuvik (Frp) sette på vegner av Frp og H fram slikt forslag: 
 

«Endring av paragraf 2a: 2 år vert endra til 1 år 
 
Endre Paragraf 2c til: "Brukarar vert godkjend utan hensyn til alder" 
 
Paragraf 2: erstatte siste setning med: "Manglande rutetilbod kan i særskilte høve 
vektleggast" 
 
Endre paragraf 4 til: "Brukarar får godkjenning for 1 år for mellombels sjukdom/nedsett 
funksjonsevne, eller når det er tvil om sjukdom/nedsett funksjonsevne er varig. Brukarar 
får godkjenning for 10 år for varig sjukdom/nedsett funksjonsevne. Brukarar med varig 
sjukdom/nedsett funksjonsevne som er utan utsikter til betring av tilstanden kan få livsvarig 
godkjenning. Brukarar kan søkja om fornya godkjenning før godkjenningsperioden er 
over.» 



 
Avrøysting 
 
Innstillinga punkt 1 med strekpunkt 2 b) og innstillinga punkt 2 vart samrøystes vedteke. 
Djuvik sitt forslag fekk 29 røyster (Frp, H, FNB, UA, V, R og PP) og fall. 
Innstillinga resterande del vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Med heimel i Stortingshandsaming 10. april 1986 og privat autonomi, vert ny forskrift for 

transportordninga for menneske med nedsett funksjonsevne (TT-ordninga) i Vestland, 
vedteken med desse endringane: 

 
-Alternativ setning i § 2: Manglande rutetilbod vert ikkje vektlagt i søknaden. Som hovudregel vert 
heller ikkje vanskar med å bere varer, bagasje eller anna mellom heim og haldeplass, eller bratte 
bakkar/lang veg til haldeplass vektlagt. 
 
-Paragraf 2.b: sette punktum etter «ordinære kollektive rutetilbod» Stryk resten. 
 
-Endring i § 4, andre avsnitt: Brukarar får godkjenning for 10 år for varig sjukdom/nedsett 
funksjonsevne. 
 
-§ 5 a: endre visus 0,1 til visus 0,33 
 
- Endring av § 5 tredje ledd: Søkjar som disponerar bil innkjøpt med støtte frå NAV skal ikkje verte 
trekt av sin kvote til den fylkeskommunale tt-ordningen. 
 
2. Den nye forskrifta trer i kraft 1.1.2021. 
 
 

PS 143/20 Heilskapleg psykososialt tilbod i vidaregåande opplæring 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtek at Vestland fylkeskommune skal ha eit psykologteam som skal arbeide 
lågterskel og ha samtaler med elevar og lærlingar. Psykologteamet skal rettleie elevar og lærlingar 
til vidare behandling der det er naudsynt i samhandling fastlege eller skulehelsetenesta.  
 
2. Fylkestinget vedtek at for å sikre eit stabilt psykologteam i Vestland skal fylkesrådmannen inngå 
samarbeid med kommunar og helseføretak om kjøp av psykologtenester  
 
3. Fylkestinget vedtek at ordninga med miljøkoordinator vert vidareført. Ordninga med 
miljøkoordinator og psykologteamet skal saman arbeide for eit heilskaplege psykososialt 
skulemiljø for alle elevar og lærlingar i Vestland fylkeskommune. 
 
4. Tilbodet er føresett finansiert innanfor gjeldande budsjett. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  25.11.2020 
 
Sigurd Reksnes, SP, sette på vegner av SP, A, KrF, MDG og SV fram slikt tilleggsforslag: 
 

«5. Fylkestinget føreset at det vert jobba systematisk med kompetanseutvikling knytt til 
elevane sin rett til eit trygt og godt skulemiljø, og som sikrar at alle tilsette i vidaregåande 
opplæring får betre forståing av kva ein kan gjere sjølv, og korleis ein kan støtte andre. 
 
6. Oppdatert informasjon om ordningane skal vere lett tilgjengeleg for elevane.» 
 

Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Reksnes sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 



 
1.  Fylkestinget vedtek at Vestland fylkeskommune skal ha eit psykologteam som skal arbeide  

lågterskel og ha samtaler med elevar og lærlingar. Psykologteamet skal rettleie elevar og 
lærlingar til vidare behandling der det er naudsynt i samhandling fastlege eller 
skulehelsetenesta.  

 
2.  Fylkestinget vedtek at for å sikre eit stabilt psykologteam i Vestland skal fylkesrådmannen 

inngå samarbeid med kommunar og helseføretak om kjøp av psykologtenester  
 
3.  Fylkestinget vedtek at ordninga med miljøkoordinator vert vidareført. Ordninga med 

miljøkoordinator og psykologteamet skal saman arbeide for eit heilskaplege psykososialt 
skulemiljø for alle elevar og lærlingar i Vestland fylkeskommune. 

 
4.  Tilbodet er føresett finansiert innanfor gjeldande budsjett. 
 
5.  Fylkestinget føreset at det vert jobba systematisk med kompetanseutvikling knytt til elevane sin 

rett til eit trygt og godt skulemiljø, og som sikrar at alle tilsette i vidaregåande opplæring får 
betre forståing av kva ein kan gjere sjølv, og korleis ein kan støtte andre. 

 
6.  Oppdatert informasjon om ordningane skal vere lett tilgjengeleg for elevane.» 
 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga frå hovudutval for opplæring og kompetanse vart vedteke som innstilling til fylkestinget 
mot 3 røyster (H). 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1.  Fylkestinget vedtek at Vestland fylkeskommune skal ha eit psykologteam som skal arbeide  

lågterskel og ha samtaler med elevar og lærlingar. Psykologteamet skal rettleie elevar og 
lærlingar til vidare behandling der det er naudsynt i samhandling fastlege eller 
skulehelsetenesta.  

 
2.  Fylkestinget vedtek at for å sikre eit stabilt psykologteam i Vestland skal fylkesrådmannen 

inngå samarbeid med kommunar og helseføretak om kjøp av psykologtenester  
 
3.  Fylkestinget vedtek at ordninga med miljøkoordinator vert vidareført. Ordninga med 

miljøkoordinator og psykologteamet skal saman arbeide for eit heilskaplege psykososialt 
skulemiljø for alle elevar og lærlingar i Vestland fylkeskommune. 

 
4.  Tilbodet er føresett finansiert innanfor gjeldande budsjett. 
 
5.  Fylkestinget føreset at det vert jobba systematisk med kompetanseutvikling knytt til elevane sin 

rett til eit trygt og godt skulemiljø, og som sikrar at alle tilsette i vidaregåande opplæring får 
betre forståing av kva ein kan gjere sjølv, og korleis ein kan støtte andre. 

 
6.  Oppdatert informasjon om ordningane skal vere lett tilgjengeleg for elevane.» 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Jeanette Syversen (R) sette på vegner av R og UA fram slikt forslag: 
 

«Alternativ punkt 2: Fylkestinget synes at det er klokt å halde fram med faste stillingar, slik 
at psykologtenesta kan ivareta tverrfagleg nettverk og kjennskap til skulane, fagmiljøet og 
elevane.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga punkt 1, 3, 4, 5 og 6 vart samrøystes vedteke. 



Syversen sitt forslag fekk 5 røyster (R og UA) og fall. 
Innstillinga punkt 2 vart vedteke mot 5 røyster (R og UA). 
 
Vedtak 
 
1.  Fylkestinget vedtek at Vestland fylkeskommune skal ha eit psykologteam som skal arbeide  

lågterskel og ha samtaler med elevar og lærlingar. Psykologteamet skal rettleie elevar og 
lærlingar til vidare behandling der det er naudsynt i samhandling fastlege eller 
skulehelsetenesta.  

 
2.  Fylkestinget vedtek at for å sikre eit stabilt psykologteam i Vestland skal fylkesrådmannen 

inngå samarbeid med kommunar og helseføretak om kjøp av psykologtenester  
 
3.  Fylkestinget vedtek at ordninga med miljøkoordinator vert vidareført. Ordninga med 

miljøkoordinator og psykologteamet skal saman arbeide for eit heilskaplege psykososialt 
skulemiljø for alle elevar og lærlingar i Vestland fylkeskommune. 

 
4.  Tilbodet er føresett finansiert innanfor gjeldande budsjett. 
 
5.  Fylkestinget føreset at det vert jobba systematisk med kompetanseutvikling knytt til elevane sin 

rett til eit trygt og godt skulemiljø, og som sikrar at alle tilsette i vidaregåande opplæring får 
betre forståing av kva ein kan gjere sjølv, og korleis ein kan støtte andre. 

 
6.  Oppdatert informasjon om ordningane skal vere lett tilgjengeleg for elevane. 
 
 

PS 144/20 Vidareutvikling av samarbeid mellom vidaregåande opplæring, 
næringsliv og kommunar (VP11 og VP21) 
 
Forslag til innstilling:  
 
Hovudutval for opplæring og helse tek saka til orientering. 
 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda -  29.10.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 
 
Hovudutval for opplæring og helse tek saka til orientering. 
 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  03.11.2020 
 
Katrine Helland Johannessen, A, sette på vegner av A, MDG, SP, SV Og KrF fram slikt forslag: 
 

«1.  Hovudutval for opplæring og kompetanse er positiv til vidareutvikling av samarbeid 
mellom vidaregåande opplæring, næringsliv og kommunar. Utvalet viser m.a til 
Bømloprosjektet, Årdal vg.skule og samarbeidsprosjektet i Nordhordland. 
 
2.  Utvalet legg til grunn at ein opprettheld og vidareutviklar etablerte samarbeid, samt 
etablerar dialog og samarbeid med lokalt og regionalt næringsliv/kommunar ved 
etablering og oppgradering av arena og areal knytt til utdanningsprogram der dette har 
utviklingspotensiale. Målet er å styrka kompetanse, trygga arbeidslivstilknytning og 
arbeidslivserfaring for elev. 
 
3. Utvalet viser til verbalpunkt, VP 11 og ber om at det vert lagt fram ei sak som viser 
korleis vidareutvikling av samarbeid om utstyr mellom dei vidaregåande skulane og 
næringsliv kan gjerast. Saka vert også lagt fram for hovudutvalg for næring. 



 
4. Utvalet ber om ei løypemelding i løpet av november 2021 om utvikling og etablering av 
samarbeid omtala i punkt 2.» 

 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk inga røyster og fall. 
Johannessen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1.  Hovudutval for opplæring og kompetanse er positiv til vidareutvikling av samarbeid mellom 
vidaregåande opplæring, næringsliv og kommunar. Utvalet viser m.a til Bømloprosjektet, Årdal 
vg.skule og samarbeidsprosjektet i Nordhordland. 

 
2.  Utvalet legg til grunn at ein opprettheld og vidareutviklar etablerte samarbeid, samt etablerar 
dialog og samarbeid med lokalt og regionalt næringsliv/kommunar ved etablering og oppgradering 
av arena og areal knytt til utdanningsprogram der dette har utviklingspotensiale. Målet er å styrka 
kompetanse, trygga arbeidslivstilknytning og arbeidslivserfaring for elev. 

 
3. Utvalet viser til verbalpunkt, VP 11 og ber om at det vert lagt fram ei sak som viser korleis 
vidareutvikling av samarbeid om utstyr mellom dei vidaregåande skulane og næringsliv kan 
gjerast. Saka vert også lagt fram for hovudutvalg for næring. 

 
4. Utvalet ber om ei løypemelding i løpet av november 2021 om utvikling og etablering av 
samarbeid omtala i punkt 2.» 
 
 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga frå hovudutval for opplæring og kompetanse vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1.  Hovudutval for opplæring og kompetanse er positiv til vidareutvikling av samarbeid mellom 
vidaregåande opplæring, næringsliv og kommunar. Utvalet viser m.a til Bømloprosjektet, Årdal 
vg.skule og samarbeidsprosjektet i Nordhordland. 

 
2.  Utvalet legg til grunn at ein opprettheld og vidareutviklar etablerte samarbeid, samt etablerar 
dialog og samarbeid med lokalt og regionalt næringsliv/kommunar ved etablering og oppgradering 
av arena og areal knytt til utdanningsprogram der dette har utviklingspotensiale. Målet er å styrka 
kompetanse, trygga arbeidslivstilknytning og arbeidslivserfaring for elev. 

 
3. Utvalet viser til verbalpunkt, VP 11 og ber om at det vert lagt fram ei sak som viser korleis 
vidareutvikling av samarbeid om utstyr mellom dei vidaregåande skulane og næringsliv kan 
gjerast. Saka vert også lagt fram for hovudutvalg for næring. 

 
4. Utvalet ber om ei løypemelding i løpet av november 2021 om utvikling og etablering av 
samarbeid omtala i punkt 2. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Jon Askeland (Sp) la til grunn at ordlyd i innstillinga vart justert slik at «hovudutval for opplæring og 
kompetanse» og «utvalet» vert endra til «fylkestinget». 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 



 
Vedtak 
 
1.  Fylkestinget er positiv til vidareutvikling av samarbeid mellom vidaregåande opplæring, 
næringsliv og kommunar. Utvalet viser m.a til Bømloprosjektet, Årdal vg.skule og 
samarbeidsprosjektet i Nordhordland. 
 
2.  Fylkestinget legg til grunn at ein opprettheld og vidareutviklar etablerte samarbeid, samt 
etablerar dialog og samarbeid med lokalt og regionalt næringsliv/kommunar ved etablering og 
oppgradering av arena og areal knytt til utdanningsprogram der dette har utviklingspotensiale. 
Målet er å styrka kompetanse, trygga arbeidslivstilknytning og arbeidslivserfaring for elev. 
 
3. Fylkestinget viser til verbalpunkt, VP 11 og ber om at det vert lagt fram ei sak for hovudutval for 
opplæring og kompetanse som viser korleis vidareutvikling av samarbeid om utstyr mellom dei 
vidaregåande skulane og næringsliv kan gjerast. Saka vert også lagt fram for hovudutval for 
næring. 
 
4. Fylkestinget ber om ei løypemelding til hovudutval for opplæring og kompetanse i løpet av 
november 2021 om utvikling og etablering av samarbeid omtala i punkt 2. 
 
 

PS 145/20 Årsmelding frå elev- og lærlingombodet for skuleåret 2019-2020 
 
Forslag til innstilling: 
 
Fylkestinget tek årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet til orientering. 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 
 
Emil Gadolin, A, sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett, da saken ikkje er behandla i yrkesopplæringsnemnda. Hovedutval for 
opplæring og kompetanse ber om at saken sendes til behandling i 
yrkesopplæringsnemnda.» 

 
Avrøysting (til utsetjing): 
 
Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Vedtak 
 
Saken vert utsett, da saken ikkje er behandla i yrkesopplæringsnemnda. Hovedutval for opplæring 
og kompetanse ber om at saken sendes til behandling i yrkesopplæringsnemnda. 
 
 
 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 
 
Avrøysting  
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
 
Innstilling til fylkestinget  
Saken vert utsett, da saken ikkje er behandla i yrkesopplæringsnemnda. Fylkestinget ber om at 
saken sendes til behandling i yrkesopplæringsnemnda. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Fylkesordførar Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag: 

 
«Saka vert utsett.» 

 



Avrøysting utsetjingsforslag 
 
Forslaget vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Saka vert utsett. 
 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda -  07.10.2020 
 
Roger Pilskog, LO, sette på vegner av LO, NHO, UNIO, KS, Virke, medlem frå hovudutval for 
opplæring og kompetanse og medlem frå hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
fram slikt forslag: 
 

«Yrkesopplæringsnemnda viser til elev- og lærlingombodets rapport,  og tilrådingane 
som nemnda meiner er gode. Yrkesopplæringsnemnda har ved fleire anledningar drøfta 
behovet for at lærlingar må ha betre informasjon og oversikt over ulike aktørars rolle i 
fagopplæringa. Nemnda meiner derfor at punktet om å gi lærlingar betre informasjon må 
være eit prioritert tiltak. 
Vidare går det fram i rapporten at det er eit behov for lærlingesamlingar i fylkeskommunal 
regi. Yrkesopplæringsnemnda seier seg einig i dette, og meiner det og er eit viktig tiltak 
for å styrke informasjon og kvalitet i fagopplæringa.»  

  
Avrøysting 
 
Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 
 
Yrkesopplæringsnemnda viser til elev- og lærlingombodets rapport,  og tilrådingane som nemnda 
meiner er gode. Yrkesopplæringsnemnda har ved fleire anledningar drøfta behovet for at lærlingar 
må ha betre informasjon og oversikt over ulike aktørars rolle i fagopplæringa. Nemnda meiner 
derfor at punktet om å gi lærlingar betre informasjon må være eit prioritert tiltak. 
Vidare går det fram i rapporten at det er eit behov for lærlingesamlingar i fylkeskommunal regi. 
Yrkesopplæringsnemnda seier seg einig i dette, og meiner det og er eit viktig tiltak for å styrke 
informasjon og kvalitet i fagopplæringa. 
 
 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse - 13.10.2020 
 
Hovudutval for opplæring og kompetanse fremma opp att tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 
som tilleggspunkt: 
 

«Yrkesopplæringsnemnda viser til elev- og lærlingombodets rapport,  og tilrådingane 
som nemnda meiner er gode. Yrkesopplæringsnemnda har ved fleire anledningar drøfta 
behovet for at lærlingar må ha betre informasjon og oversikt over ulike aktørars rolle i 
fagopplæringa. Nemnda meiner derfor at punktet om å gi lærlingar betre informasjon må 
være eit prioritert tiltak. 
 
Vidare går det fram i rapporten at det er eit behov for lærlingesamlingar i fylkeskommunal 
regi. Yrkesopplæringsnemnda seier seg einig i dette, og meiner det og er eit viktig tiltak 
for å styrke informasjon og kvalitet i fagopplæringa.»  

 
Pauline Tomren, MDG, sette på vegner av MDG, A, SV og SP fram slik tilleggsforslag: 
 

«Hovudutval for opplæring og kompetanse sluttar seg til innstillinga til Y-nemnda, og 
ønsker særleg at lærlingar som ikkje er tilknytt opplæringskontor blir ivaretatt.  
 
I tråd med oppmodinga i årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet, oppmodar vi til at det 
etablerast meldeknapp tilknytt den vidaregåande opplæringa i Vestland, og den bør 
vidareførast med utgangspunkt i modellen frå tidlegare Sogn og Fjordane.  



 
Til forskjell frå den tidlegare modellen bør det vurderast om knappen skal bytte navn frå 
"Meld-frå-om-mobbing-knapp" til "meld-frå-knapp". 

 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Tilrådinga frå yrkesopplæringsnemnda vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Tomren sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1.Fylkestinget tek årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet til orientering. 
 
2.Yrkesopplæringsnemnda viser til elev- og lærlingombodets rapport,  og tilrådingane som 
nemnda meiner er gode. Yrkesopplæringsnemnda har ved fleire anledningar drøfta behovet for at 
lærlingar må ha betre informasjon og oversikt over ulike aktørars rolle i fagopplæringa. Nemnda 
meiner derfor at punktet om å gi lærlingar betre informasjon må være eit prioritert tiltak. 

 
Vidare går det fram i rapporten at det er eit behov for lærlingesamlingar i fylkeskommunal regi. 
Yrkesopplæringsnemnda seier seg einig i dette, og meiner det og er eit viktig tiltak for å styrke 
informasjon og kvalitet i fagopplæringa. 
 
3.Hovudutval for opplæring og kompetanse sluttar seg til innstillinga til Y-nemnda, og ønsker 
særleg at lærlingar som ikkje er tilknytt opplæringskontor blir ivaretatt.  

 
I tråd med oppmodinga i årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet, oppmodar vi til at det etablerast 
meldeknapp tilknytt den vidaregåande opplæringa i Vestland, og den bør vidareførast med 
utgangspunkt i modellen frå tidlegare Sogn og Fjordane.  

 
Til forskjell frå den tidlegare modellen bør det vurderast om knappen skal bytte navn frå "Meld-frå-
om-mobbing-knapp" til "meld-frå-knapp". 
 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga frå hovudutval for opplæring og kompetanse vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1.Fylkestinget tek årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet til orientering. 
 
2.Yrkesopplæringsnemnda viser til elev- og lærlingombodets rapport,  og tilrådingane som 
nemnda meiner er gode. Yrkesopplæringsnemnda har ved fleire anledningar drøfta behovet for at 
lærlingar må ha betre informasjon og oversikt over ulike aktørars rolle i fagopplæringa. Nemnda 
meiner derfor at punktet om å gi lærlingar betre informasjon må være eit prioritert tiltak. 

 
Vidare går det fram i rapporten at det er eit behov for lærlingesamlingar i fylkeskommunal regi. 
Yrkesopplæringsnemnda seier seg einig i dette, og meiner det og er eit viktig tiltak for å styrke 
informasjon og kvalitet i fagopplæringa. 
 
3.Hovudutval for opplæring og kompetanse sluttar seg til innstillinga til Y-nemnda, og ønsker 
særleg at lærlingar som ikkje er tilknytt opplæringskontor blir ivaretatt.  

 
I tråd med oppmodinga i årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet, oppmodar vi til at det etablerast 
meldeknapp tilknytt den vidaregåande opplæringa i Vestland, og den bør vidareførast med 
utgangspunkt i modellen frå tidlegare Sogn og Fjordane.  

 
Til forskjell frå den tidlegare modellen bør det vurderast om knappen skal bytte navn frå "Meld-frå-
om-mobbing-knapp" til "meld-frå-knapp". 



 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Jon Askeland (Sp) la til grunn at innstillinga vart justert slik at «yrkesopplæringsnemnda» og 
«nemnda» vert endra til «fylkestinget». 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1.Fylkestinget tek årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet til orientering. 
 
2. Fylkestinget viser til elev- og lærlingombodets rapport,  og tilrådingane som fylkestinget meiner 
er gode. Fylkestinget viser til at yrkesopplæringsnemnda ved fleire høve har drøfta behovet for at 
lærlingar må ha betre informasjon og oversikt over ulike aktørars rolle i fagopplæringa. 
Fylkestinget meiner derfor at punktet om å gi lærlingar betre informasjon må være eit prioritert 
tiltak. 
 
Vidare går det fram i rapporten at det er eit behov for lærlingesamlingar i fylkeskommunal regi. 
Fylkestinget seier seg einig i dette, og meiner det og er eit viktig tiltak for å styrke informasjon og 
kvalitet i fagopplæringa. 
 
3.Fylkestinget sluttar seg til innstillinga til yrkesopplæringsnemnda, og ønsker særleg at lærlingar 
som ikkje er tilknytt opplæringskontor blir ivaretatt.  
 
I tråd med oppmodinga i årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet, oppmodar vi til at det etablerast 
meldeknapp tilknytt den vidaregåande opplæringa i Vestland, og den bør vidareførast med 
utgangspunkt i modellen frå tidlegare Sogn og Fjordane.  
 
Til forskjell frå den tidlegare modellen bør det vurderast om knappen skal bytte navn frå "Meld-frå-
om-mobbing-knapp" til "meld-frå-knapp". 
 
 

PS 146/20 Spissa toppidrettstilbod i Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til innstilling  
 

1.Ein klasse i utdanningsprogrammet studiespesialisering ved Tertnes vgs blir merka med 
»spissa toppidrettstilbod» og søking og inntak skjer i samsvar med sentral inntaksforskrift til 
vidaregåande opplæring. Det «spissa toppidrettstilbodet» er ut over fastsett timetal i 
utdanningsprogramma 
 
2. Olympiatoppen Vest får eit tilskot frå Vestland fylkeskommune som skal nyttast til å følgje 
opp talentfulle idrettsutøvarar i heile fylket. 
 
3. Utøvarar som er omfatta av punkt 2, får tilgang til «spissa idrettstilbod» i regi av 
Olympiatoppen Vest ved utøvaren sin skule og eventuelt på samlingar i regi av Olympiatoppen 
Vest. 
 
 

.  
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  25.11.2020 
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 



1.Ein klasse i utdanningsprogrammet studiespesialisering ved Tertnes vgs blir merka med »spissa 
toppidrettstilbod» og søking og inntak skjer i samsvar med sentral inntaksforskrift til vidaregåande 
opplæring. Det «spissa toppidrettstilbodet» er ut over fastsett timetal i utdanningsprogramma 

 
2. Olympiatoppen Vest får eit tilskot frå Vestland fylkeskommune som skal nyttast til å følgje opp 
talentfulle idrettsutøvarar i heile fylket. 

 
3. Utøvarar som er omfatta av punkt 2, får tilgang til «spissa idrettstilbod» i regi av Olympiatoppen 
Vest ved utøvaren sin skule og eventuelt på samlingar i regi av Olympiatoppen Vest. 
 
 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1.Ein klasse i utdanningsprogrammet studiespesialisering ved Tertnes vgs blir merka med »spissa 
toppidrettstilbod» og søking og inntak skjer i samsvar med sentral inntaksforskrift til vidaregåande 
opplæring. Det «spissa toppidrettstilbodet» er ut over fastsett timetal i utdanningsprogramma 
 
2. Olympiatoppen Vest får eit tilskot frå Vestland fylkeskommune som skal nyttast til å følgje opp 
talentfulle idrettsutøvarar i heile fylket. 
 
3. Utøvarar som er omfatta av punkt 2, får tilgang til «spissa idrettstilbod» i regi av Olympiatoppen 
Vest ved utøvaren sin skule og eventuelt på samlingar i regi av Olympiatoppen Vest. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1.Ein klasse i utdanningsprogrammet studiespesialisering ved Tertnes vgs blir merka med »spissa 
toppidrettstilbod» og søking og inntak skjer i samsvar med sentral inntaksforskrift til vidaregåande 
opplæring. Det «spissa toppidrettstilbodet» er ut over fastsett timetal i utdanningsprogramma 
 
2. Olympiatoppen Vest får eit tilskot frå Vestland fylkeskommune som skal nyttast til å følgje opp 
talentfulle idrettsutøvarar i heile fylket. 
 
3. Utøvarar som er omfatta av punkt 2, får tilgang til «spissa idrettstilbod» i regi av Olympiatoppen 
Vest ved utøvaren sin skule og eventuelt på samlingar i regi av Olympiatoppen Vest. 
 
 

PS 147/20 Rom- og funksjonsprogram Langhaugen vidaregåande skule 
 
Forslag til innstilling  
 
Vestland fylkeskommune godkjenner rom- og funksjonsprogram (RFP) knytt til nytt bygg for 
kroppsøving og musikk ved Langhaugen vgs. Programmet gjev og rom for ein ekstra parallell i 
musikk (MDD)  
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  25.11.2020 
 
Avrøysting 



 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Vestland fylkeskommune godkjenner rom- og funksjonsprogram (RFP) knytt til nytt bygg for 
kroppsøving og musikk ved Langhaugen vgs. Programmet gjev og rom for ein ekstra parallell i 
musikk (MDD)  
 
 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Emil Gadolin (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Fylkestinget ynskjer at administrasjonen har tett dialog med Bergen kommune i den vidare 
prosessen for å kartleggje potensialet for sambruk og samarbeid, til dømes med 
kroppsøving- og kulturfasilitetar.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Vestland fylkeskommune godkjenner rom- og funksjonsprogram (RFP) knytt til nytt bygg for 
kroppsøving og musikk ved Langhaugen vgs. Programmet gjev og rom for ein ekstra parallell i 
musikk (MDD). 
 
Fylkestinget ynskjer at administrasjonen har tett dialog med Bergen kommune i den vidare 
prosessen for å kartleggje potensialet for sambruk og samarbeid, til dømes med kroppsøving- og 
kulturfasilitetar. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Vestland fylkeskommune godkjenner rom- og funksjonsprogram (RFP) knytt til nytt bygg for 
kroppsøving og musikk ved Langhaugen vgs. Programmet gjev og rom for ein ekstra parallell i 
musikk (MDD). 
 
Fylkestinget ynskjer at administrasjonen har tett dialog med Bergen kommune i den vidare 
prosessen for å kartleggje potensialet for sambruk og samarbeid, til dømes med kroppsøving- og 
kulturfasilitetar. 
 
 
 

PS 148/20 Idrettsklynge Vest 
 
Forslag til Innstilling 
 
1. Vestland fylkeskommune går inn som aksjonær i Idrettsklynge Vest AS 
2. Fylkestinget godkjenner styringsgruppa i Idrettsklynge Vest sitt framlegg til samarbeidsavtale 
gjeldande frå 15.1.2021. 



3. Fylkestinget godkjenner framlegget til vedtekter for selskapet. 
4. Fylkestinget stiller seg bak forslag til finansieringsmodell for 2021. VLFK bidreg med kr 800.000 
over budsjett frå post 460.104 og fylkeskommunen sin del av aksjekapitalen i selskapet. Eventuelt 
økonomisk bidrag etter 2021, vert lagt til grunn dekka innanfor sektoren sitt budsjett. 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.11.2020 
 
Kjell Gitton Håland (A) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV og V fram slikt forslag: 
  

«Endring punkt 4: 
 
Fylkestinget stiller seg bak forslag til finansieringsmodell for 2021. VLFK bidreg med midler 
over budsjett frå post 460.104 og fylkeskommunen sin del av aksjekapitalen i selskapet. 
Eventuelt økonomisk bidrag etter 2021, vert lagt til grunn innanfor sektoren sitt budsjett.» 
 

Avrøysting 
 
Innstillinga med Håland sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Vestland fylkeskommune går inn som aksjonær i Idrettsklynge Vest AS 
2. Fylkestinget godkjenner styringsgruppa i Idrettsklynge Vest sitt framlegg til samarbeidsavtale 
gjeldande frå 15.1.2021. 
3. Fylkestinget godkjenner framlegget til vedtekter for selskapet. 
4. Fylkestinget stiller seg bak forslag til finansieringsmodell for 2021. VLFK bidreg med midlar over 
budsjett frå post 460.104 og fylkeskommunen sin del av aksjekapitalen i selskapet. Eventuelt 
økonomisk bidrag etter 2021, vert lagt til grunn innanfor sektoren sitt budsjett. 
 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga frå hovudutval for kultur, idrett og integrering vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Vestland fylkeskommune går inn som aksjonær i Idrettsklynge Vest AS 
 
2. Fylkestinget godkjenner styringsgruppa i Idrettsklynge Vest sitt framlegg til samarbeidsavtale 
gjeldande frå 15.1.2021. 
 
3. Fylkestinget godkjenner framlegget til vedtekter for selskapet. 
 
4. Fylkestinget stiller seg bak forslag til finansieringsmodell for 2021. VLFK bidreg med midlar over 
budsjett frå post 460.104 og fylkeskommunen sin del av aksjekapitalen i selskapet. Eventuelt 
økonomisk bidrag etter 2021, vert lagt til grunn innanfor sektoren sitt budsjett. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkeskommune går inn som aksjonær i Idrettsklynge Vest AS 
 
2. Fylkestinget godkjenner styringsgruppa i Idrettsklynge Vest sitt framlegg til samarbeidsavtale 
gjeldande frå 15.1.2021. 
 



3. Fylkestinget godkjenner framlegget til vedtekter for selskapet. 
 
4. Fylkestinget stiller seg bak forslag til finansieringsmodell for 2021. VLFK bidreg med midlar over 
budsjett frå post 460.104 og fylkeskommunen sin del av aksjekapitalen i selskapet. Eventuelt 
økonomisk bidrag etter 2021, vert lagt til grunn innanfor sektoren sitt budsjett. 
 
 

PS 149/20 Eigarskap til Manger folkehøgskule 
 
Forslag til innstilling  
 
1. Vestland fylkeskommune held fram med å eige Manger folkehøgskule. 
2. Vestland fylkeskommune vil gradvis trappe ned tilskotet frå avdeling for opplæring og 
kompetanse til Manger folkehøgskule på ei periode over 4 år. 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for opplæring og kompetanse -  25.11.2020 
 
Jeanette Syversen, R, sette fram slikt forslag: 
 

«1. Som i fylkesrådmannen si innstilling 
2. Utval for opplæring og kompetanse vedtek at tilskot til skulen held frem utan kutt.» 
 

Avrøysting 
 
Syversen sitt forslag fekk 1 røyst ( R ) og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 1 røyst ( R ) 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Vestland fylkeskommune held fram med å eige Manger folkehøgskule. 
 
2. Vestland fylkeskommune vil gradvis trappe ned tilskotet frå avdeling for opplæring og   
kompetanse til Manger folkehøgskule på ei periode over 4 år. 

 
 

 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 
 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 
«Tillegg etter punktum pkt 2:  
 
VLFK vil deretter kunne følgje opp eventuelle løyvingar til drifta av skulen over Kulturbudsjettet.» 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga frå hovudutval for opplæring og kompetanse vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 
 
Andersen sitt forslag fekk 2 røyster (FNB og U) og fall. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Vestland fylkeskommune held fram med å eige Manger folkehøgskule. 
 
2. Vestland fylkeskommune vil gradvis trappe ned tilskotet frå avdeling for opplæring og   
kompetanse til Manger folkehøgskule på ei periode over 4 år. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Jeanette Syversen (R) sette fram slikt forslag: 



 
«Alternativ punkt 2: 
 
Vestland fylkesting vedtek at tilskot til skulen held frem utan kutt.» 

 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg etter punktum pkt 2: 
 
VLFK vil deretter kunne følgje opp eventuelle løyvingar til drifta av skulen over 
Kulturbudsjettet.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga punkt 1 vart samrøystes vedteke. 
Syversen sitt forslag fekk 9 røyster (R, FNB, UA og 1 H) og fall. 
Innstillinga punkt 2 vart vedteke mot 8 røyster (FNB, UA og R). 
Andersen sitt forslag fekk 8 røyster (FNB, UA og R) og fall. 
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkeskommune held fram med å eige Manger folkehøgskule. 
 
2. Vestland fylkeskommune vil gradvis trappe ned tilskotet frå avdeling for opplæring og   
kompetanse til Manger folkehøgskule på ei periode over 4 år. 
 
 

PS 150/20 Open skule prinsippet ved dei vidaregåande skulane 
 
Forslag til innstilling  
 
Det vert innført open skule prinsipp der elevane har tilgang til eit avgrensa areal. Ordninga vert 
fasa inn med inntil 10 skular pr. år.  
 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  25.11.2020 
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Det vert innført open skule prinsipp der elevane har tilgang til eit avgrensa areal. Ordninga vert 
fasa inn med inntil 10 skular pr. år.  
 
 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Det vert innført open skule prinsipp der elevane har tilgang til eit avgrensa areal. Ordninga vert 
fasa inn med inntil 10 skular pr. år.  
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 



 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Det vert innført open skule prinsipp der elevane har tilgang til eit avgrensa areal. Ordninga vert 
fasa inn med inntil 10 skular pr. år.  
 
 

PS 151/20 Tilleggsbestilling - Selskapskontroll av Ferde AS - Revisjonsrapport 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget i Vestland fylkeskommune tek rapport om tilleggsbestilling etter selskapskontroll av 
Ferde AS til orientering. 
 
 
Saksprotokoll i kontrollutvalet -  25.11.2020 
 
Handsaming i møte 
 
Forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
 
 
 
Innstilling 
 
Fylkestinget i Vestland fylkeskommune tek rapport om tilleggsbestilling etter selskapskontroll av 
Ferde AS til orientering. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Anne Gine Hestetun (A) reiste spørsmål kring eiga habilitet då ho er styremedlem i Ferde AS. 
Fylkestinget vedtok samrøystes at Hestetun var ugild til å ta del i saksbehandling, jf. 
forvaltningslova § 6 (2) bokstav e nr. 2. Hestetun deltok ikkje i saksbehandlinga. 
 
Avrøysting 
 
Det var 64 medlemer til stades. 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkestinget i Vestland fylkeskommune tek rapport om tilleggsbestilling etter selskapskontroll 
av Ferde AS til orientering. 
 
 

PS 152/20 Forvaltningsrevisjon innan informasjonstryggleik - Revisjonsrapport 
 
Forslag til innstilling 
 
På bakgrunn av gjennomført forvaltningsrevisjon innan informasjonstryggleik ber fylkestinget  
fylkesrådmannen syta for at det vert sett i verk tiltak for å sikre følgjande: 
 

1. at fylkeskommunen sitt styringssystem blir gjort ferdig og implementert i organisasjonen, og 
som del av dette sikre at: 
a) ansvarsforhold knytt til informasjonstryggleik blir gjort kjend og etterlevd av dei tilsette 
b) rutinar for informasjonstryggleik blir gjort ferdige, kjende og blir etterlevd av dei tilsette 



c) det blir gjennomført tilstrekkeleg kontroll og etterprøving av informasjonstryggleiken 
 

2. at ansvar og rutinar for å hindre uautorisert innsyn i konfidensielle opplysningar er 
utfyllande, tydelege og blir etterlevd, og som del av dette gjer tiltak for at tilsette: 
a) praktiserer trygg bruk av e-post, t.d. gjennom nettfiskeforsøk 
b) nyttar sikker sone ved lagring av konfidensielle opplysningar 
c) krypterer konfidensielle opplysningar som ikkje er lagra i sikker sone 
 

3. at ansvar og rutinar for å hindre uautorisert tilgang til informasjonssystema er utfyllande, 
tydelege og blir etterlevd, og som del av dette gjer tiltak for å: 
a) sikre at tilsette har nødvendige tilgangar 
b) sikre at tilsette ikkje har tilgangar utan at det er tenestleg behov 
 

4. at krava i personvernforordninga blir etterlevde, og som del av dette: 
a) føre protokoll over alle behandlingar av personopplysningar 
b) signere databehandlaravtalar med alle kommunen sine databehandlarar 
c) gjennomføre risikovurderingar knytt til behandlingar av personopplysningar 
d) gjennomføre vurdering av personvernkonsekvensar ved behandlingar av 

personopplysningar med høg risiko 
 

5. at systemeigarar og andre med ansvar knytt til informasjonstryggleik og personvern mottek 
tilstrekkeleg opplæring 
 

6. at det blir utarbeidd tilstrekkeleg med informasjon om informasjonstryggleik til dei tilsette, og 
sikre at dei tilsette får den naudsynte opplæringa for å kunne ivareta 
informasjonstryggleiken på ein tilfredsstillande måte 
 

7. Fylkestinget ber også om at fylkesrådmannen lagar ein prioritert handlingsplan til 
kontrollutvalet innan 01.03.2021 som viser kva tiltak som skal setjast i verk for å følgja opp 
tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha ansvaret for 
iverksettinga. 
 

 
Saksprotokoll i kontrollutvalet -  25.11.2020 
 
Handsaming i møte 
 
Forvaltningsrevisor i Deloitte, Frode Løvlie, presenterte resultatet av den gjennomførte 
forvaltningsrevisjonen innan informasjonstryggleik og svarte på spørsmål frå kontrollutvalet. 
 
Kontrollutvalet ber om at Deloitte får 20 minuttar til å presentere revisjonsrapport innan 
informasjonstryggleik for fylkestinget 15.12.2020. 
 
Forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 
 
På bakgrunn av gjennomført forvaltningsrevisjon innan informasjonstryggleik ber fylkestinget  
fylkesrådmannen syta for at det vert sett i verk tiltak for å sikre følgjande: 
 

1. at fylkeskommunen sitt styringssystem blir gjort ferdig og implementert i organisasjonen, og 
som del av dette sikre at: 
a) ansvarsforhold knytt til informasjonstryggleik blir gjort kjend og etterlevd av dei tilsette 
b) rutinar for informasjonstryggleik blir gjort ferdige, kjende og blir etterlevd av dei tilsette 
c) det blir gjennomført tilstrekkeleg kontroll og etterprøving av informasjonstryggleiken 
 

2. at ansvar og rutinar for å hindre uautorisert innsyn i konfidensielle opplysningar er 
utfyllande, tydelege og blir etterlevd, og som del av dette gjer tiltak for at tilsette: 
a) praktiserer trygg bruk av e-post, t.d. gjennom nettfiskeforsøk 
b) nyttar sikker sone ved lagring av konfidensielle opplysningar 
c) krypterer konfidensielle opplysningar som ikkje er lagra i sikker sone 
 

3. at ansvar og rutinar for å hindre uautorisert tilgang til informasjonssystema er utfyllande, 
tydelege og blir etterlevd, og som del av dette gjer tiltak for å: 



a) sikre at tilsette har nødvendige tilgangar 
b) sikre at tilsette ikkje har tilgangar utan at det er tenestleg behov 
 

4. at krava i personvernforordninga blir etterlevde, og som del av dette: 
a) føre protokoll over alle behandlingar av personopplysningar 
b) signere databehandlaravtalar med alle kommunen sine databehandlarar 
c) gjennomføre risikovurderingar knytt til behandlingar av personopplysningar 
d) gjennomføre vurdering av personvernkonsekvensar ved behandlingar av 

personopplysningar med høg risiko 
 

5. at systemeigarar og andre med ansvar knytt til informasjonstryggleik og personvern mottek 
tilstrekkeleg opplæring 
 

6. at det blir utarbeidd tilstrekkeleg med informasjon om informasjonstryggleik til dei tilsette, og 
sikre at dei tilsette får den naudsynte opplæringa for å kunne ivareta 
informasjonstryggleiken på ein tilfredsstillande måte 
 

7. Fylkestinget ber også om at fylkesrådmannen lagar ein prioritert handlingsplan til 
kontrollutvalet innan 01.03.2021 som viser kva tiltak som skal setjast i verk for å følgja opp 
tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha ansvaret for 
iverksettinga. 
 

 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
På bakgrunn av gjennomført forvaltningsrevisjon innan informasjonstryggleik ber fylkestinget  
fylkesrådmannen syta for at det vert sett i verk tiltak for å sikre følgjande: 
 

1. at fylkeskommunen sitt styringssystem blir gjort ferdig og implementert i organisasjonen, og 
som del av dette sikre at: 
a) ansvarsforhold knytt til informasjonstryggleik blir gjort kjend og etterlevd av dei tilsette 
b) rutinar for informasjonstryggleik blir gjort ferdige, kjende og blir etterlevd av dei tilsette 
c) det blir gjennomført tilstrekkeleg kontroll og etterprøving av informasjonstryggleiken 
 

2. at ansvar og rutinar for å hindre uautorisert innsyn i konfidensielle opplysningar er 
utfyllande, tydelege og blir etterlevd, og som del av dette gjer tiltak for at tilsette: 
a) praktiserer trygg bruk av e-post, t.d. gjennom nettfiskeforsøk 
b) nyttar sikker sone ved lagring av konfidensielle opplysningar 
c) krypterer konfidensielle opplysningar som ikkje er lagra i sikker sone 
 

3. at ansvar og rutinar for å hindre uautorisert tilgang til informasjonssystema er utfyllande, 
tydelege og blir etterlevd, og som del av dette gjer tiltak for å: 
a) sikre at tilsette har nødvendige tilgangar 
b) sikre at tilsette ikkje har tilgangar utan at det er tenestleg behov 
 

4. at krava i personvernforordninga blir etterlevde, og som del av dette: 
a) føre protokoll over alle behandlingar av personopplysningar 
b) signere databehandlaravtalar med alle kommunen sine databehandlarar 
c) gjennomføre risikovurderingar knytt til behandlingar av personopplysningar 
d) gjennomføre vurdering av personvernkonsekvensar ved behandlingar av 
personopplysningar med høg risiko 
 

5. at systemeigarar og andre med ansvar knytt til informasjonstryggleik og personvern mottek 
tilstrekkeleg opplæring 
 

6. at det blir utarbeidd tilstrekkeleg med informasjon om informasjonstryggleik til dei tilsette, og 
sikre at dei tilsette får den naudsynte opplæringa for å kunne ivareta 
informasjonstryggleiken på ein tilfredsstillande måte 



 
7. Fylkestinget ber også om at fylkesrådmannen lagar ein prioritert handlingsplan til 

kontrollutvalet innan 01.03.2021 som viser kva tiltak som skal setjast i verk for å følgja opp 
tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha ansvaret for 
iverksettinga. 

 
 
 
 
 
 

PS 153/20 Plan for forvaltningsrevisjon for perioden 2020 - 2024 
 
Forslag til innstilling 
 

1. Forslag til plan for forvaltningsrevisjon for perioden 2020 – 2024 for Vestland 
fylkeskommune vert vedteken slik den ligg føre. 

2. Planen gjeld for resten av valperioden og fram til ny plan etter intensjonen vert vedteken i 
2024. 

3. Fylkestinget delegerer mynde til kontrollutvalet til å føreta endringar og omprioriteringar i 
planen, samt til å kunna definera og avgrensa konkrete prosjekt innafor dei utvalde områda 
i planen. 

4. Planen skal evaluerast minst ein gong i valperioden. Fylkestinget delegerer 
mynde til kontrollutvalet til å gjera denne evalueringa. 

5. Kontrollutvalet skal rapportere resultatet av forvaltningsrevisjonar til fylkestinget 
etter kvart. 
 

 
Saksprotokoll i kontrollutvalet -  25.11.2020 
 
Handsaming i møte 
 
Forvaltningsrevisor i Deloitte, Kari Gåsemyr, orienterte om det framlagte forslag til plan for 
forvaltningsrevisjon og svaret på spørsmål frå kontrollutvalet. 
 
Kontrollutvalet vart samde om at prosjekt nr.6 vert flytta opp til nr. 1. Denne endringa vert lagt inn i 
planen som ligg ved saka til fylkestinget. 
 
Med denne endringa i punkt 2 vart slik innstilling samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 
 

1. Forslag til plan for forvaltningsrevisjon for perioden 2020 – 2024 for Vestland 
fylkeskommune vert vedteken slik den ligg føre, men med at prosjekt nr. 6 vert flytta opp til 
nr. 1. 

2. Planen gjeld for resten av valperioden og fram til ny plan etter intensjonen vert vedteken i 
2024. 

3. Fylkestinget delegerer mynde til kontrollutvalet til å føreta endringar og omprioriteringar i 
planen, samt til å kunna definera og avgrensa konkrete prosjekt innafor dei utvalde områda 
i planen. 

4. Planen skal evaluerast minst ein gong i valperioden. Fylkestinget delegerer 
mynde til kontrollutvalet til å gjera denne evalueringa. 

5. Kontrollutvalet skal rapportere resultatet av forvaltningsrevisjonar til fylkestinget 
etter kvart. 
 

 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Trude Brosvik (Krf) sette på vegner av Krf, MDG og V fram slikt forslag: 
 

«Endring: 
 



Pkt 24 "Forvaltningsrevisjon av verknader av korona-epedemien for opplæring av sårbare 
grupper" byter prioritet med pkt 13; Forvaltningsrevisjon av skulebygg". Frå gruppe 2; 
uprioriterte forvaltningsprosjekt, blir "Forvaltningsrevisjon av samhandling på tvers" 
prioritert inn i gruppe 1.» 

 
Frank Willy Djuvik (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Endring: 
 
Forvaltningsrevisjon av innkjøp vert prioritert som prosjekt nummer 5, prosjektlista vert 
tilsvarande flytta nedover i prioritet.» 

 
Avrøysting 
 
Brosvik sitt forslag fekk 18 røyster (Krf, MDG, V, SV, FNB og R) og fall. 
Djuvik sitt forslag fekk 17 røyster (Frp, FNB, V, R, UA og PP) og fall. 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 

1. Forslag til plan for forvaltningsrevisjon for perioden 2020 – 2024 for Vestland 
fylkeskommune vert vedteken slik den ligg føre, men med at prosjekt nr. 6 vert flytta opp til 
nr. 1. 

2. Planen gjeld for resten av valperioden og fram til ny plan etter intensjonen vert vedteken i 
2024. 

3. Fylkestinget delegerer mynde til kontrollutvalet til å føreta endringar og omprioriteringar i 
planen, samt til å kunna definera og avgrensa konkrete prosjekt innafor dei utvalde områda 
i planen. 

4. Planen skal evaluerast minst ein gong i valperioden. Fylkestinget delegerer 
mynde til kontrollutvalet til å gjera denne evalueringa. 

5. Kontrollutvalet skal rapportere resultatet av forvaltningsrevisjonar til fylkestinget 
etter kvart. 

 
 

PS 154/20 Plan for eigarskapskontroll for perioden 2020 - 2024 
 
Forslag til innstilling 
 

1. Forslag til plan for eigarskapskontroll for perioden 2020 – 2024 for Vestland fylkeskommune 
vert vedteken slik den ligg føre. 

2. Planen gjeld for resten av valperioden og fram til ny plan etter intensjonen vert 
vedteken i 2024. 

3. Fylkestinget delegerer mynde til kontrollutvalet til å føreta endringar og omprioriteringar i 
planen, samt til å kunna definera og avgrensa konkrete prosjekt innafor dei utvalde områda 
i planen. 

4. Planen skal evaluerast minst ein gong i valperioden. Fylkestinget delegerer 
mynde til kontrollutvalet til å gjera denne evalueringa. 

5. Kontrollutvalet skal rapportere resultatet av eigarskapskontrollar til fylkestinget. 
 
Saksprotokoll i kontrollutvalet -  25.11.2020 
 
Handsaming i møte 
 
Forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 
 

1. Forslag til plan for eigarskapskontroll for perioden 2020 – 2024 for Vestland fylkeskommune 
vert vedteken slik den ligg føre. 

2. Planen gjeld for resten av valperioden og fram til ny plan etter intensjonen vert 
vedteken i 2024. 

3. Fylkestinget delegerer mynde til kontrollutvalet til å føreta endringar og omprioriteringar i 



planen, samt til å kunna definera og avgrensa konkrete prosjekt innafor dei utvalde områda 
i planen. 

4. Planen skal evaluerast minst ein gong i valperioden. Fylkestinget delegerer 
mynde til kontrollutvalet til å gjera denne evalueringa. 

5. Kontrollutvalet skal rapportere resultatet av eigarskapskontrollar til fylkestinget. 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 

1. Forslag til plan for eigarskapskontroll for perioden 2020 – 2024 for Vestland fylkeskommune 
vert vedteken slik den ligg føre. 

2. Planen gjeld for resten av valperioden og fram til ny plan etter intensjonen vert 
vedteken i 2024. 

3. Fylkestinget delegerer mynde til kontrollutvalet til å føreta endringar og omprioriteringar i 
planen, samt til å kunna definera og avgrensa konkrete prosjekt innafor dei utvalde områda 
i planen. 

4. Planen skal evaluerast minst ein gong i valperioden. Fylkestinget delegerer 
mynde til kontrollutvalet til å gjera denne evalueringa. 

5. Kontrollutvalet skal rapportere resultatet av eigarskapskontrollar til fylkestinget. 
 
 

PS 155/20 Ferjeavløysing Ytre Steinsund bru 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget stadfester at prosjektet Ytre Steinsund bru skal gjennomførast som eit 
ferjeavløysingsprosjekt i tråd med investeringsplanen i budsjett 2021/økonomiplan 2021–2024. 
 
2. Prosjektet vert lyst ut på anbod, først bygging av veg i 2021 deretter bygging av bru. 
 
3. Før kontrakt vert inngått på bygging av veg skal det vere gjennomført ei ekstern kvalitetssikring 
av prosjektets totale kostnader (KS2).  
 
4. Fylkesutvalet får fullmakt til å godkjenne byggestart under føresetnad av at KS2 er innanfor 
kostnadsramma for prosjektet på 775,1 mill. 2021-kr.  
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Fylkesrådmannen gjorde greie for at talet «2» skulle vore stroke frå fylkesrådmannen sitt forslag. 
Fylkesutvalet la dette til grunn for voteringa. 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget stadfester at prosjektet Ytre Steinsund bru skal gjennomførast som eit 
ferjeavløysingsprosjekt i tråd med investeringsplanen i budsjett 2021/økonomiplan 2021–2024. 
 
2. Prosjektet vert lyst ut på anbod, først bygging av veg i 2021 deretter bygging av bru. 
 
3. Før kontrakt vert inngått på bygging av veg skal det vere gjennomført ei ekstern kvalitetssikring 
av prosjektets totale kostnader (KS).  
 
4. Fylkesutvalet får fullmakt til å godkjenne byggestart under føresetnad av at KS er innanfor 
kostnadsramma for prosjektet på 775,1 mill. 2021-kr.  
 



 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget stadfester at prosjektet Ytre Steinsund bru skal gjennomførast som eit 
ferjeavløysingsprosjekt i tråd med investeringsplanen i budsjett 2021/økonomiplan 2021–2024. 
 
2. Prosjektet vert lyst ut på anbod, først bygging av veg i 2021 deretter bygging av bru. 
 
3. Før kontrakt vert inngått på bygging av veg skal det vere gjennomført ei ekstern kvalitetssikring 
av prosjektets totale kostnader (KS).  
 
4. Fylkesutvalet får fullmakt til å godkjenne byggestart under føresetnad av at KS er innanfor 
kostnadsramma for prosjektet på 775,1 mill. 2021-kr.  
 
 

PS 156/20 Handlingsprogram 2021 - kultur, idrett og inkludering 
 
Forslag til innstilling: 
 

1. Handlingsplan 2021 – kultur, idrett og inkludering vert vedteken slik den ligg føre. 
2. Tiltaka i Handlingsplan 2021 vert dekka innanfor sektoren sitt budsjett for 2021. 

 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.11.2020 
 
Avrøysting 
 
Fylkesdirektør for kultur, idrett og integrering sitt forslag vart samrøystes vedteke 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 

1. Handlingsplan 2021 – kultur, idrett og inkludering vert vedteken slik den ligg føre. 
2. Tiltaka i Handlingsplan 2021 vert dekka innanfor sektoren sitt budsjett for 2021. 

 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga frå hovudutval for kultur, idrett og inkludering vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Handlingsplan 2021 – kultur, idrett og inkludering vert vedteken slik den ligg føre. 
2. Tiltaka i Handlingsplan 2021 vert dekka innanfor sektoren sitt budsjett for 2021. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 



 
1. Handlingsplan 2021 – kultur, idrett og inkludering vert vedteken slik den ligg føre. 
2. Tiltaka i Handlingsplan 2021 vert dekka innanfor sektoren sitt budsjett for 2021. 
 
 

PS 157/20 KODE Kunstmuseer og komponisthjem. To lånegarantiar. Presisering 
av vedtak 
 
Forslag til vedtak  
 
 

1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som  
KODE Kunstmuseer og Komponisthjem tek opp til etablering av nytt magasin  
og sluttfinansiering av el-ferja «Ole Bull». 

2. Garantien omfattar hovudstol på 50 mill. kr, med tillegg av inntil 10 % av hovudstol til renter  
og kostnader. Maksimalt garantibeløp utgjer 55 mill. kr.  
Det maksimale garantibeløpet vert redusert i takt med nedbetaling av lånet. 

3. Garantien gjeld i 30 år frå vedtakstidspunktet med tillegg av inntil 2 år. 
4. Vedtaket må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet etter  

kommunelova § 14-19. 
 

  
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 

1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som  
KODE Kunstmuseer og Komponisthjem tek opp til etablering av nytt magasin  
og sluttfinansiering av el-ferja «Ole Bull». 

2. Garantien omfattar hovudstol på 50 mill. kr, med tillegg av inntil 10 % av hovudstol til renter  
og kostnader. Maksimalt garantibeløp utgjer 55 mill. kr.  
Det maksimale garantibeløpet vert redusert i takt med nedbetaling av lånet. 

3. Garantien gjeld i 30 år frå vedtakstidspunktet med tillegg av inntil 2 år. 
4. Vedtaket må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet etter  

kommunelova § 14-19. 
 

 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Kjell Gitton Håland (A) reiste spørsmål kring eiga habilitet då han er styremedlem i stiftinga KODE 
Kunstmuseer og Komponisthjem. Fylkestinget vedtok samrøystes at Håland var ugild til å ta del i 
saksbehandlinga, jf. forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2. Håland deltok ikkje i saksbehandlinga. 
 
Avrøysting 
Det var 64 medlemer til stades. 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 

1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som  
KODE Kunstmuseer og Komponisthjem tek opp til etablering av nytt magasin  
og sluttfinansiering av el-ferja «Ole Bull». 

2. Garantien omfattar hovudstol på 50 mill. kr, med tillegg av inntil 10 % av hovudstol til renter  
og kostnader. Maksimalt garantibeløp utgjer 55 mill. kr.  
Det maksimale garantibeløpet vert redusert i takt med nedbetaling av lånet. 

3. Garantien gjeld i 30 år frå vedtakstidspunktet med tillegg av inntil 2 år. 
4. Vedtaket må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet etter  



kommunelova § 14-19. 
 

 
 

PS 158/20 Museumspolitikk i Vestland 
 
Forslag til innstilling 
 

1. Fylkestinget vil prioritere musea som viktige regionale kulturinstitusjonar. Ein legg til 
grunn at staten tek hovudansvaret for drift, investeringar og vidare utvikling av musea, 
og samtidig legg tydeleg vekt på politiske prioriteringar i fylkeskommunar og 
kommunar.  
 

2. Fylkestinget er uroa for den økonomiske situasjonen i institusjonane, og krev at statleg 
skeivdeling mellom musea i Vestland og andre deler av landet vert retta opp.  

 
3. Fylkestinget vil harmonisere si regionale rolle slik at dei konsoliderte musea i Vestland 

vert handsama likt. Dette inneber å ha ein tenleg museumsstruktur i heile fylket, og at 
skilnadane i prosentvis finansiering mellom stat og fylkeskommune/kommune for dei 
ulike musea vert jamna ut. Større endringar vert å kome attende til etter at ny 
stortingsmelding om museum ligg føre og i samband med vidare planarbeid.  
 

4. Fylkestinget vil arbeide for å utvikle ein regional heilskap på museumsområdet, der ein 
ser ulike initiativ i samanheng på tvers av institusjonane, og der deling av ressursar og 
kompetanse vert lagt til grunn som hovudprinsipp.  

 
5. Fylkestinget ser at musea i Hordaland har eit prekært behov for nytt fellesmagasin, 

men meiner at musea sjølv må finne gode løysingar. Fylkestinget vil ikkje ta eigar- 
eller utbyggjaransvar for prosjektet, og oppmodar musea i Hordaland om å 
samarbeide om etableringa og søkje stat, fylkeskommune og kommunar om 
økonomisk støtte til realisering av tiltaket.  

 
6. I samsvar med vedtekne regionale planar vil fylkestinget saman med stat og 

kommunar bidra til å styrkje Bevaringstenestene ved Museumssenteret i Hordaland og 
musea si samlingsforvalting. Av omsyn til den samla ressursbruken vil fylkestinget rå 
til at ein samordnar alle slike initiativ i musea med Bevaringstenestene. 

 
7. Fylkestinget tek arbeidet med utviding av bygningsvernkonsulentordninga til vitande 

og legg til grunn at dette gjerast i samsvar med vedtekne regionale planar.   

 

8. Fylkestinget ber administrasjonen om å vidareutvikle ein heilskapleg regional 
museumspolitikk i samband med den regionale planlegginga.  

 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  15.10.2020 
 
June Indrevik (H) sette på vegne av H, A, MDG, Sp, SV, V fram slikt forslag til utsetjing:  
 

«Saka vert utsett. Fylkesrådmannen kjem tilbake med ei utgreiing av to alternativ til 
organisering av etablering av framtidig museumsmagasin, som skal følgje saka til 
fylkestinget:  
1. Musea og eventuelt andre aktørar som byggherre og eigar av magasinet.  
2. Vestland fylkeskommune som byggherre og eigar av magasinet.  
 
Utgreiinga skal ta utgangspunkt i kva konsekvensar alternativa har for prosjektstyring, 
økonomistyring og medverknad av aktørane.»     
 

Avrøysting til utsetjing 
Indrevik sitt utsetjingsforslag vart samrøystes vedteke.  
Fylkesdirektør for kultur, idrett og inkludering sitt forslag vart ikkje røysta over.  



 
Vedtak 
Saka vert utsett. Fylkesrådmannen kjem tilbake med ei utgreiing av to alternativ til organisering av 
etablering av framtidig museumsmagasin, som skal følgje saka til fylkestinget:  
 
1. Musea og eventuelt andre aktørar som byggherre og eigar av magasinet.  
2. Vestland fylkeskommune som byggherre og eigar av magasinet.  
 
Utgreiinga skal ta utgangspunkt i kva konsekvensar alternativa har for prosjektstyring, 
økonomistyring og medverknad av aktørane. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  29.10.2020 
 
Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag til utsetjing: 
 
«Saka vert utsett med same grunngjeving som utsetjingsvedtaket i hovudutval for kultur, idrett og 
integrering.» 
 
Avrøysting utsetjingsforslag 
 
Forslaget vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Saka vert utsett med same grunngjeving som utsetjingsvedtaket i hovudutval for kultur, idrett og 
integrering. 
 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.11.2020 
 
Geir Kjell Andersland (V) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV og V fram slikt forslag til utsetjing: 
 

«Utsetjingsforslag: 
 
Saka utsetjast til utvalsmøtet i januar eller februar 2021. Utvalsleiar og administrasjon tek 
initiativ til eit høyringsmøte med utvalets medlemer og musea som er omfatta av saken for 
å få innspel frå aktørane før vedtak fattast». 

 
June Vibecke Knudtsen Indrevik (H) sette fram slikt forslag: 
  
 «Endring: 
 
 Nytt punkt i og 2 i innstillinga slik at innstillinga sitt punkt 2 blir punkt 3  

 
1. Fylkestinget vil prioritere musea som viktige regionale kulturinstitusjonar.  
2. I tett samarbeid med staten og kommunane vil fylkeskommunen arbeide for en 
berekraftig museum sektor i Vestland. Ein legg til grunn at staten tek hovudansvaret for 
drift, og investeringar  
3. Fylkestinget er uroa for den økonomiske situasjonen i institusjonane, og krev at statleg 
skeivdeling mellom musea i Vestland og andre deler av landet vert retta opp.  
 
Punkt 3 og 4 i innstillinga blir punkt 4 og 5  
 
Forslag til nytt punkt 6:  
 
6.Fylkestinget ser at musea i Hordaland har eit prekært behov for nytt fellesmagasin, og 
ber administrasjonen om å fasilitere saman med musea prosessen for å finne gode 
løysingar. Fylkestinget oppmodar musea i Hordaland om å samarbeide om etableringa av 
fellesmagasin, og søkje stat, fylkeskommune og kommunar om økonomisk støtte til 
realisering av tiltaket når ein prosjektskisse føreligg. 
 
Punkt 6, 7 og 8 i innstillingen bli då punkt 7,8 og 9» 

 
Avrøysting 



 
Andersland sitt forslag til utsetjing vart samrøystes vedteke. 
Indrevik sitt forslag vart ikkje røysta over. 
Fylkesdirektør for kultur, idrett og integrering sitt forslag vart ikkje røysta over.  
 
Vedtak 
 
Saka utsetjast til utvalsmøtet i januar eller februar 2021. Utvalsleiar og administrasjon tek initiativ til 
eit høyringsmøte med utvalets medlemer og musea som er omfatta av saken for å få innspel frå 
aktørane før vedtak fattast 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 
 
Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett.» 
 

Avrøysting utsetjingsforslag 
 
Askeland sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Saka vert utsett. 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag til utsetjing: 
 

«Saka vert utsett.» 
 
Avrøysting utsetjingsforslag 
 
Askeland sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Saka vert utsett. 
 
 

PS 159/20 Utgreiing fellesmagasin for musea i Vestland 
 
Forslag til vedtak  
 

1. Fylkestinget tek fylkesrådmannen si utgreiing til vitande. 
2. Organisering, eigarskap og finansiering vil bli handsama i samband med økonomiplan og 

budsjett 2022 

 
  
 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.11.2020 
 
Avrøysting 
 
Fylkesdirektør for kultur, idrett og integrering sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 

1. Fylkestinget tek fylkesrådmannen si utgreiing til vitande. 



2. Organisering, eigarskap og finansiering vil bli handsama i samband med økonomiplan og 
budsjett 2022 

 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 

3. Fylkestinget tek fylkesrådmannen si utgreiing til vitande. 
4. Organisering, eigarskap og finansiering vil bli handsama i samband med økonomiplan og 

budsjett 2022 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget tek fylkesrådmannen si utgreiing til vitande. 
2. Organisering, eigarskap og finansiering vil bli handsama i samband med økonomiplan og 

budsjett 2022 
 
 

PS 160/20 Utbygging Kalvåg fiskerihamn 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Vestland fylkeskommune går inn som avtalepart i å utarbeide avtaleforslag mellom Kystverket 
og Bremanger kommune for tiltak i fiskerihamna i Kalvåg. Ansvaret Vestland fylkeskommune tek 
på seg er tilsvarande som Kystverket hadde med unntak av navigasjonsinstallasjonar, som 
framleis er Kystverket sitt ansvar. 
 
 
2. Vestland fylkeskommune har som intensjon å gjennomføre prosjektet i tidsrommet 2025 til 2027 
og vil innarbeide naudsynte investeringsmidlar i økonomiplanen frå hausten 2021.  
 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 
 
Thorbjørn Vareide (A) sette på vegner av A, Sp, MDG, SV, V, H, Frp, U og KrF fram slikt forslag: 

 
’’Tillegg: 
Fylkeskommunen stiller seg positiv til å stille garanti dersom det finnes lokale initiativ for 
ei tidlegare realisering. Difor vil Vestland fylkeskommune opne for at Bremanger 
kommune eller andre forskotterer utbygging av Kalvåg fiskerihamn, med utbetaling av 
byggjekostnad inntil kr. 72 mill eks. mva. i perioden 2025 - 2027. ’’ 

 
Avrøysting 
Fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart  samrøystes vedteke. 
Vareide sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
 
Vedtak 
1. Vestland fylkeskommune går inn som avtalepart i å utarbeide avtaleforslag mellom Kystverket 
og Bremanger kommune for tiltak i fiskerihamna i Kalvåg. Ansvaret Vestland fylkeskommune tek 



på seg er tilsvarande som Kystverket hadde med unntak av navigasjonsinstallasjonar, som 
framleis er Kystverket sitt ansvar. 
 
2. Vestland fylkeskommune har som intensjon å gjennomføre prosjektet i tidsrommet 2025 til 2027 
og vil innarbeide naudsynte investeringsmidlar i økonomiplanen frå hausten 2021.  
 
3. Fylkeskommunen stiller seg positiv til å stille garanti dersom det finnes lokale initiativ for ei 
tidlegare realisering. Difor vil Vestland fylkeskommune opne for at Bremanger kommune eller 
andre forskotterer utbygging av Kalvåg fiskerihamn, med utbetaling av byggjekostnad inntil kr. 72 
mill eks. mva. i perioden 2025 - 2027. 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Vestland fylkeskommune går inn som avtalepart i å utarbeide avtaleforslag mellom Kystverket 
og Bremanger kommune for tiltak i fiskerihamna i Kalvåg. Ansvaret Vestland fylkeskommune tek 
på seg er tilsvarande som Kystverket hadde med unntak av navigasjonsinstallasjonar, som 
framleis er Kystverket sitt ansvar. 
 
2. Vestland fylkeskommune har som intensjon å gjennomføre prosjektet i tidsrommet 2025 til 2027 
og vil innarbeide naudsynte investeringsmidlar i økonomiplanen frå hausten 2021.  
 
3. Fylkeskommunen stiller seg positiv til å stille garanti dersom det finnes lokale initiativ for ei 
tidlegare realisering. Difor vil Vestland fylkeskommune opne for at Bremanger kommune eller 
andre forskotterer utbygging av Kalvåg fiskerihamn, med utbetaling av byggjekostnad inntil kr. 72 
mill eks. mva. i perioden 2025 - 2027. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkeskommune går inn som avtalepart i å utarbeide avtaleforslag mellom Kystverket 
og Bremanger kommune for tiltak i fiskerihamna i Kalvåg. Ansvaret Vestland fylkeskommune tek 
på seg er tilsvarande som Kystverket hadde med unntak av navigasjonsinstallasjonar, som 
framleis er Kystverket sitt ansvar. 
 
2. Vestland fylkeskommune har som intensjon å gjennomføre prosjektet i tidsrommet 2025 til 2027 
og vil innarbeide naudsynte investeringsmidlar i økonomiplanen frå hausten 2021.  
 
3. Fylkeskommunen stiller seg positiv til å stille garanti dersom det finnes lokale initiativ for ei 
tidlegare realisering. Difor vil Vestland fylkeskommune opne for at Bremanger kommune eller 
andre forskotterer utbygging av Kalvåg fiskerihamn, med utbetaling av byggjekostnad inntil kr. 72 
mill eks. mva. i perioden 2025 - 2027. 
 
 

PS 161/20 Regional plan for Nordfjella. Handlingsprogram 2021-2024. 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget i Vestland vedtek med heimel i plan- og bygningslova §8-1 handlingsprogram for 
2021-2024 som oppfølging av Regional plan for Nordfjella med Raudafjell. 
 



2. Fylkestinget i Vestland oppnemner følgjande to nye personar i Nordfjellarådet 
    Medlem: 
    Varamedlem: 
 
3. Fylkestinget i Vestland sluttar seg til å vidareføre intensjonsavtalen med Viken fylkeskommune 
for oppfølging av regional plan, for åra 2021-2024. 
 
4. Det vert forutsett likelydande vedtak i pkt. 1-4 i Viken fylkesting. 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Jon Askeland (Sp) la til grunn at vedtakspunkt 2 i saka skal innom valnemnda. 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget i Vestland vedtek med heimel i plan- og bygningslova §8-1 handlingsprogram for 
2021-2024 som oppfølging av Regional plan for Nordfjella med Raudafjell. 
 
2. Fylkestinget i Vestland oppnemner følgjande to nye personar i Nordfjellarådet 
    Medlem: 
    Varamedlem: 
 
3. Fylkestinget i Vestland sluttar seg til å vidareføre intensjonsavtalen med Viken fylkeskommune 
for oppfølging av regional plan, for åra 2021-2024. 
 
4. Det vert forutsett likelydande vedtak i pkt. 1-4 i Viken fylkesting. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Jon Askeland (Sp) la til grunn innstillinga frå fylkesutvalet samanholdt med innstillinga frå 
valnemnda til vedtakspunkt 2 for avrøystinga. 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget i Vestland vedtek med heimel i plan- og bygningslova §8-1 handlingsprogram for 
2021-2024 som oppfølging av Regional plan for Nordfjella med Raudafjell. 
 
2. Fylkestinget i Vestland oppnemner følgjande to nye personar i Nordfjellarådet 
Medlem: Iril Schau Johansen 
Varamedlem: Terje Kollbotn 
 
3. Fylkestinget i Vestland sluttar seg til å vidareføre intensjonsavtalen med Viken fylkeskommune 
for oppfølging av regional plan, for åra 2021-2024. 
 
4. Det vert forutsett likelydande vedtak i pkt. 1-4 i Viken fylkesting. 
 

PS 162/20 NOU 2020:06 «Frie og hemmelige valg – ny valglov» - høyringsuttale 
 
Forslag til innstilling  
 
Vestland fylkeskommune har slike merknadar til NOU 2020:06 «Frie og hemmelige valg – ny 
valglov»: 
 
Teknologi og tryggleik  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet på dette punktet. 



 
Ombodsplikt  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet på dette punktet i samband med val 
til fylkestinget. Fylkeskommunen har ikkje vurdert andre delar av punktet. 
 
Bruk av teknologi i valgjennomføringa 
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet på dette punktet, i samband med å 
lovfeste bruk av statleg IKT-system for valgjennomføringa. Fylkeskommunen har ikkje vurdert 
andre delar av punktet. 
 
Listeforslag  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak forslaga til vallovutvalet på dette punktet, med tre unntak.  
 
Når det gjeld krav til tal på underskrifter for parti eller grupper som ved førre stortingsval ikkje fekk 
minst 500 røyster i 1 valdistrikt eller minst 5 000 røyster i heile landet, ber vi om at det vert vurdert 
å sette inn ei maksgrense for kor mange røyster det er naudsynt å samle inn, slik det no er for 
listeforslag til kommunestyreval.  
 
Vestland fylkeskommune har vald å ikkje vurdere individuelle kandidatar og tal på underskrifter for 
å registrere eit politisk parti. 
 
Tilgjengelegheit og tilrettelegging  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet på dette punktet 
 
Røystegjeving, prøving og oppteljing  
Vestland fylkeskommune har vurdert dei følgjande delane av punktet, og kjem med slike 
merknadar: 
 

 Kryss i manntalet 
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 

 Transport av valmateriell 
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 

 Tal på teljingar av røystesetlar 
Vestland fylkeskommune registrerer at utvalet føreslår at kommunane berre skal telje 
røystesetlane til fylkestingsvalet og stortingsvalet ein gong, i motsetnad til to gongar ved 
dagens regelverk. Fylkeskommunen er uroa for at det kan leie til fleire og større avvik 
mellom kommunane sin teljing og fylkeskommunen. Det vil vidare bety at 
fylkeskommunane må gjennomføre fleire teljingar av dei same røystesetlane under 
kontrollteljinga, og at denne vil ta mykje lenger tid. Kommunane har større grunnlag for 
enkelt å sjå kva som har leidd til avviket, og oppklaring av slike avvik vil ta mindre tid hos 
kommunen enn hos fylkeskommunen, som ikkje sitt med nokon informasjon om kva som 
har skjedd hos kommunane. Det krev og meir kommunikasjon med valansvarleg i 
kommunen, på eit tidspunkt der denne er «ferdig» med oppteljinga og har mindre 
moglegheit til å gjere sjekkar. Vestland fylkeskommune oppmodar til at kommunane 
framleis teljar røystene til fylkestingsvalet og stortingsvalet to gongar. 
 

 Korleis røystesetlane skal teljast  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 

 Valorgana 
Vestland fylkeskommune registrerer at utvalet har føreslått at det skal vere to valorgan i 
fylkeskommunen, eit fylkesvalstyret med ansvar for fylkestingsvalet og eit distriktsvalstyre 
som har ansvar for stortingsvalet. I Vestland fylkeskommune er det medlemene i 
fylkesutvalet som sitt i fylkesvalstyret. Dette utvalet handsamar saker for både 
stortingsvalet og fylkestingsvalet, til dømes denne utgreiinga eller andre høyringar som 
gjeld både vala. Vestland fylkeskommune er uroa for at ein her berre skapar meir byråkrati 
og ekstraarbeid for fylkeskommunane. Fylkeskommunen stiller og spørsmål til kven som 
skal sitje i dei to utvala, som i all hovudsak skal ha det same ansvaret i dei to vala. Det er 
forståeleg at namnet «fylkesvalstyre» vert problematisert i samband med rolla i 
stortingsvalet, der valdistrikta mest sannsynleg ikkje samsvarar med fylkesgrensa.  
 
Vestland fylkeskommune føreslår at ein held på eit utval, men endrar namn på dette til 



«distriktsvalstyret», og at dette utvalet, som i dag, har ansvar for både fylkestingsvalet og 
stortingsvalet. 

 
Andre tema  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 
Godkjenning og klage  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 
Omval  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 
Beredskapsheimel 
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Trude Brosvik (Krf) sette fram slikt forslag: 
 

«Stemmerett 
  
Fylkestinget støttar fleirtalsframlegget frå utvalet om stemmerettsalder 16 år for kommune- 
og fylkestingsval.» 

 
Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«16-års stemmerett ved storting, kommune og fylkesvalg.» 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Hammer sitt forslag fekk 3 røyster (SV og MDG) og fall. 
Brosvik sitt forslag vart vedteke mot 7 røyster (H, Frp, FNB og UA) 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Vestland fylkeskommune har slike merknadar til NOU 2020:06 «Frie og hemmelige valg – ny 
valglov»: 
 
Teknologi og tryggleik  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet på dette punktet. 
 
Ombodsplikt  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet på dette punktet i samband med val 
til fylkestinget. Fylkeskommunen har ikkje vurdert andre delar av punktet. 
 
Bruk av teknologi i valgjennomføringa 
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet på dette punktet, i samband med å 
lovfeste bruk av statleg IKT-system for valgjennomføringa. Fylkeskommunen har ikkje vurdert 
andre delar av punktet. 
 
Listeforslag  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak forslaga til vallovutvalet på dette punktet, med tre unntak.  
 
Når det gjeld krav til tal på underskrifter for parti eller grupper som ved førre stortingsval ikkje fekk 
minst 500 røyster i 1 valdistrikt eller minst 5 000 røyster i heile landet, ber vi om at det vert vurdert 
å sette inn ei maksgrense for kor mange røyster det er naudsynt å samle inn, slik det no er for 
listeforslag til kommunestyreval.  
 
Vestland fylkeskommune har vald å ikkje vurdere individuelle kandidatar og tal på underskrifter for 
å registrere eit politisk parti. 
 
Tilgjengelegheit og tilrettelegging  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet på dette punktet 
 



Røystegjeving, prøving og oppteljing  
Vestland fylkeskommune har vurdert dei følgjande delane av punktet, og kjem med slike 
merknadar: 
 

 Kryss i manntalet 
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 

 Transport av valmateriell 
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 

 Tal på teljingar av røystesetlar 
Vestland fylkeskommune registrerer at utvalet føreslår at kommunane berre skal telje 
røystesetlane til fylkestingsvalet og stortingsvalet ein gong, i motsetnad til to gongar ved 
dagens regelverk. Fylkeskommunen er uroa for at det kan leie til fleire og større avvik 
mellom kommunane sin teljing og fylkeskommunen. Det vil vidare bety at 
fylkeskommunane må gjennomføre fleire teljingar av dei same røystesetlane under 
kontrollteljinga, og at denne vil ta mykje lenger tid. Kommunane har større grunnlag for 
enkelt å sjå kva som har leidd til avviket, og oppklaring av slike avvik vil ta mindre tid hos 
kommunen enn hos fylkeskommunen, som ikkje sitt med nokon informasjon om kva som 
har skjedd hos kommunane. Det krev og meir kommunikasjon med valansvarleg i 
kommunen, på eit tidspunkt der denne er «ferdig» med oppteljinga og har mindre 
moglegheit til å gjere sjekkar. Vestland fylkeskommune oppmodar til at kommunane 
framleis teljar røystene til fylkestingsvalet og stortingsvalet to gongar. 
 

 Korleis røystesetlane skal teljast  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 

 Valorgana 
Vestland fylkeskommune registrerer at utvalet har føreslått at det skal vere to valorgan i 
fylkeskommunen, eit fylkesvalstyret med ansvar for fylkestingsvalet og eit distriktsvalstyre 
som har ansvar for stortingsvalet. I Vestland fylkeskommune er det medlemene i 
fylkesutvalet som sitt i fylkesvalstyret. Dette utvalet handsamar saker for både 
stortingsvalet og fylkestingsvalet, til dømes denne utgreiinga eller andre høyringar som 
gjeld både vala. Vestland fylkeskommune er uroa for at ein her berre skapar meir byråkrati 
og ekstraarbeid for fylkeskommunane. Fylkeskommunen stiller og spørsmål til kven som 
skal sitje i dei to utvala, som i all hovudsak skal ha det same ansvaret i dei to vala. Det er 
forståeleg at namnet «fylkesvalstyre» vert problematisert i samband med rolla i 
stortingsvalet, der valdistrikta mest sannsynleg ikkje samsvarar med fylkesgrensa.  
 
Vestland fylkeskommune føreslår at ein held på eit utval, men endrar namn på dette til 
«distriktsvalstyret», og at dette utvalet, som i dag, har ansvar for både fylkestingsvalet og 
stortingsvalet. 

 
Andre tema  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 
Godkjenning og klage  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 
Omval  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 
Beredskapsheimel 
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 
Stemmerett 
  
Fylkestinget støttar fleirtalsframlegget frå utvalet om stemmerettsalder 16 år for kommune- og 
fylkestingsval. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Jon Olav Økland (Krf) sette fram slikt forslag: 



 
«Endre høringssvar under "Tal på teljingar av røystesetlar" til: "Vestland fylkeskommune 
stiller seg bak vurderinga til utvalet."» 

 
Sigurd Reksnes (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«Fylkestinget rår til å vidareføre røysterettsalderen på 18 år ved val til kommunestyret, 
fylkestinget og stortinget. Fylkestinget meiner det er naturleg at det er samsvar mellom kor 
tid ein vert myndig og kor tid ein får røysterett.» 

 
Sigurd Reksnes (Sp) sette på vegner av Sp og SV fram slikt forslag: 
 

«Fylkestinget rår til å behalde den gjeldande ordninga for kandidatkåring ved fylkestingsval 
og stortingsval.» 

 
Marthe Hammer (SV) sette på vegner av SV, MDG og V fram slikt forslag: 
 

«Eit fleirtal i vallovutvalet foreslår å at det vert 16-års stemmerett ved kommune og 
fylkestingsval, Vestland fylkeskommune støtter dette, og meiner at 16-års stemmerett også 
bør gjelde ved stortingsval.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga eksklusive fremja forslag til endringer/tillegg vart samrøystes vedteke. 
Hammer sitt forslag fekk 13 røyster (SV, MDG, V og R) og fall. 
Reksnes sitt forslag som gjaldt røysterettsalder vart vedteke mot 30 røyster (A, MDG, SV, Krf, V og 
R). 
Innstillinga sitt punkt om røysterettsalder fekk 29 røyster (13 A, MDG, SV, Krf, V og R) og fall. 
Økland sitt forslag fekk 9 røyster (Krf, MDG og V) og fall. 
Innstillinga sitt punkt om tal på teljingar av røystesetlar vart vedteke mot 7 røyster (Krf, V og 2 
MDG). 
Reksnes sitt forslag om vidareføring av ordninga for kandidatkåring vart vedteke mot 32 røyster (A, 
Frp, MDG, Krf, V og R). 
 
Vedtak 
 
Vestland fylkeskommune har slike merknadar til NOU 2020:06 «Frie og hemmelige valg – ny 
valglov»: 
 
Teknologi og tryggleik  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet på dette punktet. 
 
Ombodsplikt  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet på dette punktet i samband med val 
til fylkestinget. Fylkeskommunen har ikkje vurdert andre delar av punktet. 
 
Bruk av teknologi i valgjennomføringa 
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet på dette punktet, i samband med å 
lovfeste bruk av statleg IKT-system for valgjennomføringa. Fylkeskommunen har ikkje vurdert 
andre delar av punktet. 
 
 
Listeforslag  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak forslaga til vallovutvalet på dette punktet, med tre unntak.  
 
Når det gjeld krav til tal på underskrifter for parti eller grupper som ved førre stortingsval ikkje fekk 
minst 500 røyster i 1 valdistrikt eller minst 5 000 røyster i heile landet, ber vi om at det vert vurdert 
å sette inn ei maksgrense for kor mange røyster det er naudsynt å samle inn, slik det no er for 
listeforslag til kommunestyreval.  
 
Vestland fylkeskommune har vald å ikkje vurdere individuelle kandidatar og tal på underskrifter for 
å registrere eit politisk parti. 
 
Tilgjengelegheit og tilrettelegging  



Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet på dette punktet 
 
Røystegjeving, prøving og oppteljing  
Vestland fylkeskommune har vurdert dei følgjande delane av punktet, og kjem med slike 
merknadar: 
 

 Kryss i manntalet 
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 

 Transport av valmateriell 
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 

 Tal på teljingar av røystesetlar 
Vestland fylkeskommune registrerer at utvalet føreslår at kommunane berre skal telje 
røystesetlane til fylkestingsvalet og stortingsvalet ein gong, i motsetnad til to gongar ved 
dagens regelverk. Fylkeskommunen er uroa for at det kan leie til fleire og større avvik 
mellom kommunane sin teljing og fylkeskommunen. Det vil vidare bety at 
fylkeskommunane må gjennomføre fleire teljingar av dei same røystesetlane under 
kontrollteljinga, og at denne vil ta mykje lenger tid. Kommunane har større grunnlag for 
enkelt å sjå kva som har leidd til avviket, og oppklaring av slike avvik vil ta mindre tid hos 
kommunen enn hos fylkeskommunen, som ikkje sitt med nokon informasjon om kva som 
har skjedd hos kommunane. Det krev og meir kommunikasjon med valansvarleg i 
kommunen, på eit tidspunkt der denne er «ferdig» med oppteljinga og har mindre 
moglegheit til å gjere sjekkar. Vestland fylkeskommune oppmodar til at kommunane 
framleis teljar røystene til fylkestingsvalet og stortingsvalet to gongar. 
 

 Korleis røystesetlane skal teljast  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 

 Valorgana 
Vestland fylkeskommune registrerer at utvalet har føreslått at det skal vere to valorgan i 
fylkeskommunen, eit fylkesvalstyret med ansvar for fylkestingsvalet og eit distriktsvalstyre 
som har ansvar for stortingsvalet. I Vestland fylkeskommune er det medlemene i 
fylkesutvalet som sitt i fylkesvalstyret. Dette utvalet handsamar saker for både 
stortingsvalet og fylkestingsvalet, til dømes denne utgreiinga eller andre høyringar som 
gjeld både vala. Vestland fylkeskommune er uroa for at ein her berre skapar meir byråkrati 
og ekstraarbeid for fylkeskommunane. Fylkeskommunen stiller og spørsmål til kven som 
skal sitje i dei to utvala, som i all hovudsak skal ha det same ansvaret i dei to vala. Det er 
forståeleg at namnet «fylkesvalstyre» vert problematisert i samband med rolla i 
stortingsvalet, der valdistrikta mest sannsynleg ikkje samsvarar med fylkesgrensa.  
 
Vestland fylkeskommune føreslår at ein held på eit utval, men endrar namn på dette til 
«distriktsvalstyret», og at dette utvalet, som i dag, har ansvar for både fylkestingsvalet og 
stortingsvalet. 

 
Andre tema  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 
 
Godkjenning og klage  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 
Omval  
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 
Beredskapsheimel 
Vestland fylkeskommune stiller seg bak vurderinga til utvalet. 
 
Stemmerett 
  
Fylkestinget rår til å vidareføre røysterettsalderen på 18 år ved val til kommunestyret, fylkestinget 
og stortinget. Fylkestinget meiner det er naturleg at det er samsvar mellom kor tid ein vert myndig 
og kor tid ein får røysterett. 
 



Ordninga for kandidatkåringa 
 
Fylkestinget rår til å behalde den gjeldande ordninga for kandidatkåring ved fylkestingsval og 
stortingsval. 
 
 

PS 163/20 Kontaktutval mellom innvandrarar og styremaktene i Vestland fylke 
 
Forslag til innstilling:  
 

1. Vestland fylkeskommune stiller seg positiv til at det vert etablert eit nytt kontaktutval mellom 
innvandrarar og styresmaktene i Vestland fylke. 

 

2. Vestland Innvanderråd, KS, Bergen kommune og fylkeskommunen utarbeider forslag til nytt 
mandat og samansetjing av utvalet. Forslaget vert lagt fram for fylkestinget til godkjenning i 
desember 2020. 

 

3. Fylkeskommunen sine medlemmer til kontaktutvalet vert valt på fylkestinget i desember. 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  15.10.2020 
 
Utvalsleiar Stian Jean Opedal Davies (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ   
 

1. Vestland fylkeskommune stiller seg positiv til at det vert etablert eit nytt kontaktutval 
mellom innvandrarar og styresmaktene i Vestland fylke.  
2. Vestland Innvanderråd, KS, Bergen kommune og fylkeskommunen utarbeider forslag til 
nytt mandat og samansetjing av utvalet. Forslaget vert lagt fram for fylkestinget til 
godkjenning. 
3. Fylkeskommunen sine medlemmer til kontaktutvalet vert valt når mandat og 
samansetjing av utvalet er godkjent.» 

 
Avrøysting 
Davies sitt forslag vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkesutvalet.  
Fylkesdirektør for kultur, idrett og inkludering sitt forslag vart ikkje røysta over.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Vestland fylkeskommune stiller seg positiv til at det vert etablert eit nytt kontaktutval mellom 
innvandrarar og styresmaktene i Vestland fylke.  
2. Vestland Innvanderråd, KS, Bergen kommune og fylkeskommunen utarbeider forslag til nytt 
mandat og samansetjing av utvalet. Forslaget vert lagt fram for fylkestinget til godkjenning.  
3. Fylkeskommunen sine medlemmer til kontaktutvalet vert valt når mandat og samansetjing av 
utvalet er godkjent. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  29.10.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Vestland fylkeskommune stiller seg positiv til at det vert etablert eit nytt kontaktutval mellom 
innvandrarar og styresmaktene i Vestland fylke.  
 
2. Vestland Innvandrerråd, KS, Bergen kommune og fylkeskommunen utarbeider forslag til nytt 
mandat og samansetjing av utvalet. Forslaget vert lagt fram for fylkestinget til godkjenning.  
 
3. Fylkeskommunen sine medlemmer til kontaktutvalet vert valt når mandat og samansetjing av 
utvalet er godkjent. 



 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Jon Olav Økland (Krf) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ punkt 3:  
 
Fylkesutvalet får delegert fullmakt til å godkjenne mandat og nemne opp medlemer til 
Kontaktutval mellom innvandrarar og styresmaktene i Vestland fylke. Saka skal innom 
hovudutval for kultur, idrett og integrering først.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga punkt 1 og 2 vart samrøystes vedteke. 
Økland sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkeskommune stiller seg positiv til at det vert etablert eit nytt kontaktutval mellom 
innvandrarar og styresmaktene i Vestland fylke.  
 
2. Vestland Innvandrerråd, KS, Bergen kommune og fylkeskommunen utarbeider forslag til nytt 
mandat og samansetjing av utvalet. Forslaget vert lagt fram for fylkestinget til godkjenning.  
 
3. Fylkesutvalet får delegert fullmakt til å godkjenne mandat og nemne opp medlemer til 
Kontaktutval mellom innvandrarar og styresmaktene i Vestland fylke. Saka skal innom hovudutval 
for kultur, idrett og integrering først. 
 
 

PS 164/20 Sluttrapport for samarbeidsprosjektet i Nordhordland 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget tar sluttrapporten for samarbeidsprosjektet i Nordhordland til orientering. 
 
2. Konklusjonane og vurderingane i sluttrapporten blir nytta i det vidare utviklingsarbeidet 
 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda -  29.10.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 
 
1. Fylkestinget tar sluttrapporten for samarbeidsprosjektet i Nordhordland til orientering. 
 
2. Konklusjonane og vurderingane i sluttrapporten blir nytta i det vidare utviklingsarbeidet. 
 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  03.11.2020 
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget tar sluttrapporten for samarbeidsprosjektet i Nordhordland til orientering. 
 



2. Konklusjonane og vurderingane i sluttrapporten blir nytta i det vidare utviklingsarbeidet 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga frå hovudutval for opplæring og kompetanse vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget tar sluttrapporten for samarbeidsprosjektet i Nordhordland til orientering. 
 
2. Konklusjonane og vurderingane i sluttrapporten blir nytta i det vidare utviklingsarbeidet. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget tar sluttrapporten for samarbeidsprosjektet i Nordhordland til orientering. 
 
2. Konklusjonane og vurderingane i sluttrapporten blir nytta i det vidare utviklingsarbeidet. 
 
 

PS 165/20 Ny avtale mellom Vestland fylkeskommune og Fjord Norge AS 2021 
 
Forslag til innstilling  
 
1. Vestland fylkeskommune godkjenner framlegg til ny avtale med Fjord Norge AS.  
 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å signere avtala.  
 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  25.11.2020 
 
Noralv Distad ( H) stilte spørsmål kring eiga habilitet da han er styremedlem i Fjord Norge AS. 
Distad  trådde frå då utvalet vurderte hans habilitet. Utvalet vedtok samrøystes at Distad er inhabil i 
saka jf. forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2. 
Distad trådde frå under behandling av denne saka. 
 
Avrøysting 
Det var 14 representantar til stades. 
Fylkesdirektør innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart  samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkeskommune godkjenner framlegg til ny avtale med Fjord Norge AS.  
 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å signere avtala.  
 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Noralv Distad (H) reiste spørsmål kring eiga habilitet då han er medlem i styret i Fjord Norge AS 
2021. Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Distad er ugild til å delta i saksbehandlinga, jf. 
forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2. Distad deltok ikkje i saksbehandlinga. 



 
Avrøysting 
Det var 16 medlemer til stades. 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstillinga til fylkestinget 
 
1. Vestland fylkeskommune godkjenner framlegg til ny avtale med Fjord Norge AS.  
 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å signere avtala.  
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Noralv Distad (H) reiste spørsmål kring eiga habilitet då han er styremedlem i Fjord Norge AS. 
Fylkestinget vedtok samrøystes at Distad var ugild til å ta del i saksbehandlinga, jf. forvaltningslova 
§ 6 (1) bokstav e nr. 2. Distad deltok ikkje i saksbehandlinga. 
 
Jeanette Syversen (R) sette fram slikt forslag:  
 

«Nytt punkt 3: 
 
Vestland fylkeskommune skal ta kontakt med Møre og Romsdal fylkeskommune og 
Rogaland fylkeskommune med mål om å få ein lik fordeling dei tre fylka imellom innafor 
ramma på 12 millionar i tilskota til Fjord Norge AS før avtala blir signert.» 

 
Avrøysting 
 
Det var 64 medlemer til stades. 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Syversen sitt forslag fekk 5 røyster (R og UA) og fall. 
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkeskommune godkjenner framlegg til ny avtale med Fjord Norge AS.  
 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å signere avtala.  
 
 

PS 166/20 Hardanger AKS – søknad om eigenkapitalinnskot 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget løyver 2,7 mill. kr til eigenkapitalinnskot i Hardanger AKS as.  
Summen vert finansiert ved bruk av investeringsfond. 
 
Det er eit vilkår at dei andre eigarkommunane deltek med eigenkapitalinnskot i høve til deira 
eigardel. 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Kine Bratli Dale (A) reiste spørsmål kring eiga habilitet då ho er styremedlem i Hardanger AKS as. 
Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Bratli Dale var ugild til å delta i saksbehandlinga, jf. fvl. § 6 (1) 
bokstav e) nr. 2. Bratli Dale deltok ikkje i saksbehandlinga. 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget løyver 2,7 mill. kr til eigenkapitalinnskot i Hardanger AKS as.  



Summen vert finansiert ved bruk av investeringsfond. 
 
Det er eit vilkår at dei andre eigarkommunane deltek med eigenkapitalinnskot i høve til deira 
eigardel. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Kine Bratli Dale (A) reiste spørsmål kring eiga habilitet då ho er styremedlem i Hardanger AKS AS. 
Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Bratli Dale var ugild til å delta i saksbehandlinga, jf. fvl. § 6 (1) 
bokstav e nr. 2. Bratli Dale deltok ikkje i saksbehandlinga. 
 
Avrøysting 
 
Det var 64 medlemer til stades. 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkestinget løyver 2,7 mill. kr til eigenkapitalinnskot i Hardanger AKS as.  
Summen vert finansiert ved bruk av investeringsfond. 
 
Det er eit vilkår at dei andre eigarkommunane deltek med eigenkapitalinnskot i høve til deira 
eigardel. 
 
 

PS 167/20 Bussanlegg Straume - Avtale med Askøy kommune om byte av tomt 
 
Forslag til innstilling 
 

1. Fylkestinget godkjenner sal av tomt på Skarholmen til Askøy kommune for innhenta takst 
på om lag 6,5 mill. kroner.  

2. Salssummen vert avsett på disposisjonsfond øyremerkt kjøp av ny tomt til bussanlegg i 
nærleiken av Haugland som Askøy kommune skal skaffe til veie. Fylkestinget føreset at 
den nye tomta ikkje skal gje VLFK meirkostnader samanlikna med etablering av eit 
bussanlegg på Skarholmen. 

3. Fylkestinget godkjenner elles vedlagte samarbeidsavtale mellom Vestland fylkeskommune 
og Askøy kommune knytt til byte av tomt for framtidig bussanlegg på Askøy. 

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å signere samarbeidsavtalen og avtalar som er ei 
oppfølging av samarbeidsavtalen. 

 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 

1. Fylkestinget godkjenner sal av tomt på Skarholmen til Askøy kommune for innhenta takst på 
om lag 6,5 mill. kroner.  

2. Salssummen vert avsett på disposisjonsfond øyremerkt kjøp av ny tomt til bussanlegg i 
nærleiken av Haugland som Askøy kommune skal skaffe til veie. Fylkestinget føreset at den 
nye tomta ikkje skal gje VLFK meirkostnader samanlikna med etablering av eit bussanlegg på 
Skarholmen. 

3. Fylkestinget godkjenner elles vedlagte samarbeidsavtale mellom Vestland fylkeskommune og 
Askøy kommune knytt til byte av tomt for framtidig bussanlegg på Askøy. 

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å signere samarbeidsavtalen og avtalar som er ei oppfølging 
av samarbeidsavtalen. 



 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget godkjenner sal av tomt på Skarholmen til Askøy kommune for innhenta takst på 

om lag 6,5 mill. kroner.  
2. Salssummen vert avsett på disposisjonsfond øyremerkt kjøp av ny tomt til bussanlegg i 

nærleiken av Haugland som Askøy kommune skal skaffe til veie. Fylkestinget føreset at den 
nye tomta ikkje skal gje VLFK meirkostnader samanlikna med etablering av eit bussanlegg på 
Skarholmen. 

3. Fylkestinget godkjenner elles vedlagte samarbeidsavtale mellom Vestland fylkeskommune og 
Askøy kommune knytt til byte av tomt for framtidig bussanlegg på Askøy. 

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å signere samarbeidsavtalen og avtalar som er ei oppfølging 
av samarbeidsavtalen. 

 
 

PS 168/20 Trivselshagen IKS - Ny selskapsavtale og ny leigeavtale 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget sluttar seg til Trivselshagen IKS sitt framlegg til ny selskapsavtale, jf. vedlegg 1. 
 
2. Fylkestinget sluttar seg til framlegg til ny leigeavtale mellom Trivselshagen IKS og Vestland  
    fylkeskommune, jf. vedlegg 2. 
 
3. Fylkestinget føreset at Gloppen kommunestyre gjer tilsvarande vedtak i saka. 
 
4. Fylkestinget legg til grunn at årleg kostnad med leigeavtalen er om lag 6,6 mill. kr eks mva. for 
Vestland fylkeskommune og at denne vert dekka innafor budsjettet til Eigedomsavdelinga. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget sluttar seg til Trivselshagen IKS sitt framlegg til ny selskapsavtale, jf. vedlegg 1. 
 
2. Fylkestinget sluttar seg til framlegg til ny leigeavtale mellom Trivselshagen IKS og Vestland  
    fylkeskommune, jf. vedlegg 2. 
 
3. Fylkestinget føreset at Gloppen kommunestyre gjer tilsvarande vedtak i saka. 
 
4. Fylkestinget legg til grunn at årleg kostnad med leigeavtalen er om lag 6,6 mill. kr eks mva. for 
Vestland fylkeskommune og at denne vert dekka innafor budsjettet til Eigedomsavdelinga. 
 
 
Saksprotokoll i Fylkestinget -  15.12.2020 
 
Hanne Eva Kristensen (H) reiste spørsmål kring eiga habilitet då ho er styremedlem i 
Trivselshagen IKS. Fylkestinget vedtok samrøystes at Kristensen var ugild til å ta del i 
saksbehandlinga, jf. forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2. Kristensen deltok ikkje i 
saksbehandlinga. 
 



Sigurd Reksnes (Sp) reiste spørsmål kring eiga habilitet då han er styremedlem i Trivselshagen 
IKS. Fylkestinget vedtok samrøystes at Reksnes var ugild til å ta del i saksbehandlinga, jf. 
forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2. Reksnes deltok ikkje i saksbehandlinga. 
 
Avrøysting 
 
Det var 63 medlemer til stades. 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget sluttar seg til Trivselshagen IKS sitt framlegg til ny selskapsavtale, jf. vedlegg 1. 
 
2. Fylkestinget sluttar seg til framlegg til ny leigeavtale mellom Trivselshagen IKS og Vestland  
    fylkeskommune, jf. vedlegg 2. 
 
3. Fylkestinget føreset at Gloppen kommunestyre gjer tilsvarande vedtak i saka. 
 
4. Fylkestinget legg til grunn at årleg kostnad med leigeavtalen er om lag 6,6 mill. kr eks mva. for 
Vestland fylkeskommune og at denne vert dekka innafor budsjettet til Eigedomsavdelinga. 
 
 

PS 169/20 E-sport i Vestland fylke - svar på verbalpunkt i Fylkestinget desember 
2019. 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget stiller seg bak innhaldet i saka og den vidare oppfølginga som vert skissert i 
oppsummeringa under kvart punkt. 
 
2. Fylkestinget får sak med evaluering og rapport lagt fram hausten 2021. 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  15.10.2020 
 
Utvalsleiar Stian Jean Opedal Davies (A) sette fram slikt forslag:  
 

«Tillegg  
 
Nytt punkt 3:  
Fylkestinget erkjenner at gaming og e-sport er i ferd med å etablere seg som en svært stor 
og viktig fritidsaktivitet for barn og unge. Fylkestinget er opptatt av at mye av denne 
aktiviteten kan og bør organiseres som andre tradisjonelle idretts- og fritidstilbud, og 
ønsker å bidra til dette med følgende målsettinger: 
 • Flest mulig barn og unge i Vestland fylke skal kunne delta på et organisert breddetilbud 
innen e-sport i sitt nærområde.  
• Organiserte breddetilbud innen e-sport skal bidra til å motvirke negative 
folkehelseutfordringer og bør fokusere på å styrke barn og unge si fysiske og psykiske 
helse gjennom tilbudet.  
• Organiserte breddetilbud innen e-sport skal bidra til å øke deltaking og rekruttering til 
frivillige lag og organisasjoner.  
 
Nytt punkt 4:  
Fylkesrådmannen utarbeider en konsis e-sportstrategi med utgangspunkt i den 
innsamlede kunnskapen i saken. Denne strategien skal ta utgangspunkt i hva Vestland 
fylkeskommune konkret kan gjøre for å styrke e-sportmiljøet i Vestland.  
Strategien skal ta utgangspunkt i:  
• Fylkeskommunen som tilrettelegger og kunnskapsressurs, med utgangspunkt i prinsippet 
om armlengdes avstand. 
• Organisasjonsbygging basert på grasrotvirksomhet, frivillighet, non-profit, demokratiske 
og inkluderende organisasjoner. Dette i samarbeid med etablerte e-sportmiljø i Vestland, 
samt aktuelle idrettsorganisasjoner og fagmiljø. Målet er å etablere en felles 
organisasjon/nettverk for utviklingen av e-sport i Vestland fylke.  



• Folkehelse, inkludering, fellesskap og muligheten for å delta avhengig av inntekt inn i e-
sport og gaming.  
• Prinsippene om fair play, ikke-diskriminering, likestilling og ellers gode holdninger skal 
fremmes i e-sport. 
• Bidra til utviklinga av instruktørprogram og opplæring av frivillige til å kunne etablere og 
drifte lokale tilbud.  
• Dialog mellom lokale- og regionale lag og organisasjoner, Idrettsforbundet og 
fylkeskommunen.  
• Muligheter for tilpasninger av allerede eksisterende offentlige bygg til e-sportklubber, og 
ta hensyn til areal for e-sport i romprogram for framtidige kommunale og fylkeskommunale 
bygg.  
• Videreutvikling av e-sporttilbudet på videregående skoler i Vestland,  
 
Strategien kan også ses i sammenheng med frivilligstrategien.» 

 
Avrøysting 
Fylkesdirektør for kultur, idrett og inkludering sitt forslag vart samrøystes vedteken som innstilling 
til fylkesutvalet.  
Davies sitt forslag vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkesutvalet.  
 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Fylkestinget stiller seg bak innhaldet i saka og den vidare oppfølginga som vert skissert i 
oppsummeringa under kvart punkt.  
 
2. Fylkestinget får sak med evaluering og rapport lagt fram hausten 2021. 
3. Fylkestinget erkjenner at gaming og e-sport er i ferd med å etablere seg som ein svært stor og 
viktig fritidsaktivitet for barn og unge. Fylkestinget er opptatt av at mykje av denne aktiviteten kan 
og bør organiserast som andre tradisjonelle idretts- og fritidstilbod, og ønskjer å bidra til dette med 
følgjande målsettingar: 
• Flest mogleg barn og unge i Vestland fylke skal kunne delta på eit organisert breiddetilbod innan 
e-sport i sitt nærområde.  
• Organiserte breiddetilbod innan e-sport skal bidra til å motverke negative folkehelseutfordringar 
og bør fokusere på å styrke barn og unge si fysiske og psykiske helse gjennom tilbodet.  
• Organiserte breiddetilbod innan e-sport skal bidra til å auke deltaking og rekruttering til frivillige 
lag og organisasjonar.  
 
4. Fylkesrådmannen utarbeider ein konsis e-sportstrategi med utgangspunkt i den innsamlede 
kunnskapen i saka. Denne strategien skal ta utgangspunkt i kva Vestland fylkeskommune konkret 
kan gjere for å styrke e-sportmiljøet i Vestland.  
Strategien skal ta utgangspunkt i:  
• Fylkeskommunen som tilretteleggjar og kunnskapsressurs, med utgangspunkt i prinsippet om 
armlengdes avstand. 
• Organisasjonsbygging basert på grasrotverksemd, frivilligheit, non-profit, demokratiske og 
inkluderande organisasjonar. Dette i samarbeid med etablerte e-sportmiljø i Vestland, samt 
aktuelle idrettsorganisasjonar og fagmiljø. Målet er å etablere ein felles organisasjon/nettverk for 
utviklinga av e-sport i Vestland fylke.  
• Folkehelse, inkludering, fellesskap og moglegheita for å delta avhengig av inntekt inn i e-sport og 
gaming.  
• Prinsippa om fair play, ikkje-diskriminering, likestilling og elles gode haldningar skal fremjast i e-
sport. 
• Bidra til utviklinga av instruktørprogram og opplæring av frivillige til å kunne etablere og drifte 
lokale tilbod.  
• Dialog mellom lokale- og regionale lag og organisasjonar, Idrettsforbundet og fylkeskommunen.  
• Moglegheiter for tilpassingar av allereie eksisterande offentlege bygg til e-sportklubber, og ta 
omsyn til areal for e-sport i romprogram for framtidige kommunale og fylkeskommunale bygg.  
• Vidareutvikling av e-sporttilbodet på vidaregåande skuler i Vestland.  

 
Strategien kan og sjåast i samanheng med frivilligstrategien. 
 
 
Saksprotokoll ihovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 
 
Avrøysting 



 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget stiller seg bak innhaldet i saka og den vidare oppfølginga som vert skissert i 
oppsummeringa under kvart punkt. 
 
2. Fylkestinget får sak med evaluering og rapport lagt fram hausten 2021. 
 
 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  29.10.2020 
 
Fylkesutvalet la innstillinga frå hovudutval for kultur, idrett og integrering til grunn.  
 
Fylkesutvalet la til grunn at «avhengig» i innstillinga punkt 4 tredje kulepunkt vart retta til 
«uavhengig». 
 
Morten Klementsen (U) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 5: 
 
Å utvikle gode elitespelarar innan e-sport kan vere viktig for Vestland, men kanskje enda 
viktigare er det å senke terskelen for deltaking ved å sidestille e-sport og Gaming med 
idretten. Ved å gjere dette opnar ein for arenaer der potensielle talent, eller fritidsspelarar 
kan møtast og nytte seg av godt utstyr, trene saman, opprette lag, lære om samarbeid i 
trygge rammer, ha trygge vaksne til stades, og lære om fysisk aktivitet, eit sunt kosthald, 
og korleis dette er kritisk for å bli ein god e-sport utøvar.  
 
Slike arenaer bør ha gaming riggar til fri bruk, dette er nemleg utstyr i ein høg prisklasse, 
og det er mange som ikkje har råd til dette på heimebasis. Ved å skape inkluderande 
møteplassar for Gaming kan unge møtast på tvers av sosio-økonomiske forhold og spille 
saman - ikkje alltid med mål om å bli internasjonale meistarar, men som mål å ha ein god 
kamp, med gode vener. Dette er inkludering, integrering og sunn spillkultur.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Klementsen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget stiller seg bak innhaldet i saka og den vidare oppfølginga som vert skissert i 
oppsummeringa under kvart punkt.  
 
2. Fylkestinget får sak med evaluering og rapport lagt fram hausten 2021. 
3. Fylkestinget erkjenner at gaming og e-sport er i ferd med å etablere seg som ein svært stor og 
viktig fritidsaktivitet for barn og unge. Fylkestinget er opptatt av at mykje av denne aktiviteten kan 
og bør organiserast som andre tradisjonelle idretts- og fritidstilbod, og ønskjer å bidra til dette med 
følgjande målsettingar: 
 
• Flest mogleg barn og unge i Vestland fylke skal kunne delta på eit organisert breiddetilbod innan 
e-sport i sitt nærområde.  
 
• Organiserte breiddetilbod innan e-sport skal bidra til å motverke negative folkehelseutfordringar 
og bør fokusere på å styrke barn og unge si fysiske og psykiske helse gjennom tilbodet.  
 
• Organiserte breiddetilbod innan e-sport skal bidra til å auke deltaking og rekruttering til frivillige 
lag og organisasjonar.  
 



4. Fylkesrådmannen utarbeider ein konsis e-sportstrategi med utgangspunkt i den innsamlede 
kunnskapen i saka. Denne strategien skal ta utgangspunkt i kva Vestland fylkeskommune konkret 
kan gjere for å styrke e-sportmiljøet i Vestland.  
 
Strategien skal ta utgangspunkt i:  
• Fylkeskommunen som tilretteleggjar og kunnskapsressurs, med utgangspunkt i prinsippet om 
armlengdes avstand. 
 
• Organisasjonsbygging basert på grasrotverksemd, frivilligheit, non-profit, demokratiske og 
inkluderande organisasjonar. Dette i samarbeid med etablerte e-sportmiljø i Vestland, samt 
aktuelle idrettsorganisasjonar og fagmiljø. Målet er å etablere ein felles organisasjon/nettverk for 
utviklinga av e-sport i Vestland fylke.  
 
• Folkehelse, inkludering, fellesskap og moglegheita for å delta uavhengig av inntekt inn i e-sport 
og gaming.  
 
• Prinsippa om fair play, ikkje-diskriminering, likestilling og elles gode haldningar skal fremjast i e-
sport. 
 
• Bidra til utviklinga av instruktørprogram og opplæring av frivillige til å kunne etablere og drifte 
lokale tilbod.  
 
• Dialog mellom lokale- og regionale lag og organisasjonar, Idrettsforbundet og fylkeskommunen.  
 
• Moglegheiter for tilpassingar av allereie eksisterande offentlege bygg til e-sportklubber, og ta 
omsyn til areal for e-sport i romprogram for framtidige kommunale og fylkeskommunale bygg.  
 
• Vidareutvikling av e-sporttilbodet på vidaregåande skuler i Vestland.  
 
Strategien kan og sjåast i samanheng med frivilligstrategien. 
 
5. Å utvikle gode elitespelarar innan e-sport kan vere viktig for Vestland, men kanskje enda 
viktigare er det å senke terskelen for deltaking ved å sidestille e-sport og Gaming med idretten. 
Ved å gjere dette opnar ein for arenaer der potensielle talent, eller fritidsspelarar kan møtast og 
nytte seg av godt utstyr, trene saman, opprette lag, lære om samarbeid i trygge rammer, ha trygge 
vaksne til stades, og lære om fysisk aktivitet, eit sunt kosthald, og korleis dette er kritisk for å bli ein 
god e-sport utøvar.  
 
Slike arenaer bør ha gaming riggar til fri bruk, dette er nemleg utstyr i ein høg prisklasse, og det er 
mange som ikkje har råd til dette på heimebasis. Ved å skape inkluderande møteplassar for 
Gaming kan unge møtast på tvers av sosio-økonomiske forhold og spille saman - ikkje alltid med 
mål om å bli internasjonale meistarar, men som mål å ha ein god kamp, med gode vener. Dette er 
inkludering, integrering og sunn spillkultur. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget stiller seg bak innhaldet i saka og den vidare oppfølginga som vert skissert i 
oppsummeringa under kvart punkt.  
 
2. Fylkestinget får sak med evaluering og rapport lagt fram hausten 2021. 
3. Fylkestinget erkjenner at gaming og e-sport er i ferd med å etablere seg som ein svært stor og 
viktig fritidsaktivitet for barn og unge. Fylkestinget er opptatt av at mykje av denne aktiviteten kan 
og bør organiserast som andre tradisjonelle idretts- og fritidstilbod, og ønskjer å bidra til dette med 
følgjande målsettingar: 
 



• Flest mogleg barn og unge i Vestland fylke skal kunne delta på eit organisert breiddetilbod innan 
e-sport i sitt nærområde.  
 
• Organiserte breiddetilbod innan e-sport skal bidra til å motverke negative folkehelseutfordringar 
og bør fokusere på å styrke barn og unge si fysiske og psykiske helse gjennom tilbodet.  
 
• Organiserte breiddetilbod innan e-sport skal bidra til å auke deltaking og rekruttering til frivillige 
lag og organisasjonar.  
 
4. Fylkesrådmannen utarbeider ein konsis e-sportstrategi med utgangspunkt i den innsamlede 
kunnskapen i saka. Denne strategien skal ta utgangspunkt i kva Vestland fylkeskommune konkret 
kan gjere for å styrke e-sportmiljøet i Vestland.  
 
Strategien skal ta utgangspunkt i:  
• Fylkeskommunen som tilretteleggjar og kunnskapsressurs, med utgangspunkt i prinsippet om 
armlengdes avstand. 
 
• Organisasjonsbygging basert på grasrotverksemd, frivilligheit, non-profit, demokratiske og 
inkluderande organisasjonar. Dette i samarbeid med etablerte e-sportmiljø i Vestland, samt 
aktuelle idrettsorganisasjonar og fagmiljø. Målet er å etablere ein felles organisasjon/nettverk for 
utviklinga av e-sport i Vestland fylke.  
 
• Folkehelse, inkludering, fellesskap og moglegheita for å delta uavhengig av inntekt inn i e-sport 
og gaming.  
 
• Prinsippa om fair play, ikkje-diskriminering, likestilling og elles gode haldningar skal fremjast i e-
sport. 
 
• Bidra til utviklinga av instruktørprogram og opplæring av frivillige til å kunne etablere og drifte 
lokale tilbod.  
 
• Dialog mellom lokale- og regionale lag og organisasjonar, Idrettsforbundet og fylkeskommunen.  
 
• Moglegheiter for tilpassingar av allereie eksisterande offentlege bygg til e-sportklubber, og ta 
omsyn til areal for e-sport i romprogram for framtidige kommunale og fylkeskommunale bygg.  
 
• Vidareutvikling av e-sporttilbodet på vidaregåande skuler i Vestland.  
 
Strategien kan og sjåast i samanheng med frivilligstrategien. 
 
5. Å utvikle gode elitespelarar innan e-sport kan vere viktig for Vestland, men kanskje enda 
viktigare er det å senke terskelen for deltaking ved å sidestille e-sport og Gaming med idretten. 
Ved å gjere dette opnar ein for arenaer der potensielle talent, eller fritidsspelarar kan møtast og 
nytte seg av godt utstyr, trene saman, opprette lag, lære om samarbeid i trygge rammer, ha trygge 
vaksne til stades, og lære om fysisk aktivitet, eit sunt kosthald, og korleis dette er kritisk for å bli ein 
god e-sport utøvar.  
 
Slike arenaer bør ha gaming riggar til fri bruk, dette er nemleg utstyr i ein høg prisklasse, og det er 
mange som ikkje har råd til dette på heimebasis. Ved å skape inkluderande møteplassar for 
Gaming kan unge møtast på tvers av sosio-økonomiske forhold og spille saman - ikkje alltid med 
mål om å bli internasjonale meistarar, men som mål å ha ein god kamp, med gode vener. Dette er 
inkludering, integrering og sunn spillkultur. 
 
 

PS 170/20 Organisering og samarbeid mellom dei kommunale arkivinstitusjonane 
i Vestland 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget ber fylkesrådmannen legge til rette for at det kan etablerast tenesteavtalar mellom 
arkivinstitusjonane. Erfaringa med samarbeidet skal leggast til grunn for arbeidet med  framtidig 
organisering.  
 



2. Avtalane skal sikre  kvalitet på tenestene, vere berekraftige og medverke til at dokument- og 
arkivhandteringa i regionen står fram samla og oversiktleg for innbyggarane 
 
3. Fylkestinget legg til grunn at fylkesrådmannen finn den mest tenlege organiseringa av 
arkivarbeidet og kjem attende med politiske saker ved behov.  
 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  25.11.2020 
 
Avrøysting 
 
Fylkesdirektør for kultur, idrett og integrering sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget ber fylkesrådmannen legge til rette for at det kan etablerast tenesteavtalar mellom 
arkivinstitusjonane. Erfaringa med samarbeidet skal leggast til grunn for arbeidet med  framtidig 
organisering.  
 
2. Avtalane skal sikre  kvalitet på tenestene, vere berekraftige og medverke til at dokument- og 
arkivhandteringa i regionen står fram samla og oversiktleg for innbyggarane 
 
3. Fylkestinget legg til grunn at fylkesrådmannen finn den mest tenlege organiseringa av 
arkivarbeidet og kjem attende med politiske saker ved behov.  
 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget ber fylkesrådmannen legge til rette for at det kan etablerast tenesteavtalar mellom 
arkivinstitusjonane. Erfaringa med samarbeidet skal leggast til grunn for arbeidet med  framtidig 
organisering.  
 
2. Avtalane skal sikre  kvalitet på tenestene, vere berekraftige og medverke til at dokument- og 
arkivhandteringa i regionen står fram samla og oversiktleg for innbyggarane 
 
3. Fylkestinget legg til grunn at fylkesrådmannen finn den mest tenlege organiseringa av 
arkivarbeidet og kjem attende med politiske saker ved behov.  
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Morten Klementsen (UA) sette fram slikt forslag: 
 

«Punkt 2:  
 
Stryk ordet berekraftige» 

 
Avrøysting 
Innstillinga punkt 1 vart samrøystes vedteke. 
Klementsen sitt forslag fekk 5 røyster (UA, 1 FNB og 1 H) og fall. 
Innstillinga punkt 2 vart vedteke mot 5 røyster (UA, 1 FNB og 1 H). 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget ber fylkesrådmannen legge til rette for at det kan etablerast tenesteavtalar mellom 
arkivinstitusjonane. Erfaringa med samarbeidet skal leggast til grunn for arbeidet med  framtidig 
organisering.  



 
2. Avtalane skal sikre  kvalitet på tenestene, vere berekraftige og medverke til at dokument- og 
arkivhandteringa i regionen står fram samla og oversiktleg for innbyggarane 
 
3. Fylkestinget legg til grunn at fylkesrådmannen finn den mest tenlege organiseringa av 
arkivarbeidet og kjem attende med politiske saker ved behov.  
 
 

PS 171/20 Reviderte retningslinjer for tilskotsordningar til trafikktrygging i Vestland 
fylke 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget sluttar seg til dei føreslegne endringane i retningslinene for tilskotsordningane til 
trafikktrygging i Vestland. Fylkestinget ber om at endringane vert innarbeidde i retningslinene.  
 
 
Saksprotokoll i trafikktryggingsutvalet -  16.11.2020 
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til hovudutval for samferdsel 
og mobilitet. 
 
Innstilling til hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
1. Fylkestinget sluttar seg til dei føreslegne endringane i retningslinene for tilskotsordningane til 
trafikktrygging i Vestland. Fylkestinget ber om at endringane vert innarbeidde i retningslinene.  
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  25.11.2020 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget sluttar seg til dei føreslegne endringane i retningslinene for tilskotsordningane til 
trafikktrygging i Vestland. Fylkestinget ber om at endringane vert innarbeidde i retningslinene.  
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  10.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget sluttar seg til dei føreslegne endringane i retningslinene for tilskotsordningane til 
trafikktrygging i Vestland. Fylkestinget ber om at endringane vert innarbeidde i retningslinene.  
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget sluttar seg til dei føreslegne endringane i retningslinene for tilskotsordningane til 
trafikktrygging i Vestland. Fylkestinget ber om at endringane vert innarbeidde i retningslinene.  



 
 

PS 172/20 Møteplan for 2021 i folkevalde organ - justeringar og samla oversikt 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget vedtek framlagt justert møteplan 2021 for folkevalde organ i Vestland fylkeskommune, 
slik det framgår av saksframlegget 
.  
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget vedtek framlagt justert møteplan 2021 for folkevalde organ i Vestland fylkeskommune, 
slik det framgår av saksframlegget. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Karianne Torvanger (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Endring av møteplan for hovudutval for opplæring og kompetanse: 
 
Møtet i mars vert flytta frå 24. mars til 16. mars (Fellesmøte med yrkesopplæringsnemnda). 
Møtet 18. november vert flytta til 23. november. 
Ekstramøte 26. august (digitalt med orientering om status for inntak for formidling). 
 
Endring av møteplan for yrkesopplæringsnemnda: 
Møte 24. mars vert flytta til 16. mars (Fellesmøte med hovudutval for opplæring og 
kompetanse) 
Møte 26. april vert flytta til 15. april.» 

 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Fylkestinget i mars vert arrangert 9.-10. mars.» 
 
Jenny Følling (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«Hovudutvalsleiarane avgjer om møta i hovudutvala skal gjennomførast som fjernmøte 
eller fysiske møte og geografisk fordeling av møta.» 

 
Avrøysting 
 
Torvanger sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Bjørkly sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Følling sitt forslag vart vedteke mot 3 røyster (UA). 
 
Vedtak 
 
Fylkestinget vedtek framlagt justert møteplan 2021 for folkevalde organ i Vestland fylkeskommune, 
slik det framgår av saksframlegget, med desse endringane: 

1. Endring av møteplan for hovudutval for opplæring og kompetanse: 

Møtet i mars vert flytta frå 24. mars til 16. mars (Fellesmøte med yrkesopplæringsnemnda). 
Møtet 18. november vert flytta til 23. november. 
Ekstramøte 26. august (digitalt med orientering om status for inntak for formidling). 
 
Endring av møteplan for yrkesopplæringsnemnda: 
Møte 24. mars vert flytta til 16. mars (Fellesmøte med hovudutval for opplæring og kompetanse) 



Møte 26. april vert flytta til 15. april. 

2. Fylkestinget i mars vert arrangert 9.-10. mars. 
 

3. Hovudutvalsleiarane avgjer om møta i hovudutvala skal gjennomførast som fjernmøte eller 
fysiske møte og geografisk fordeling av møta. 

 

PS 173/20 Berekraftig mat i Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til vedtak:  
 

1. Fylkestinget vil tilby elevar og tilsette eit ernæringsmessig godt og variert kantinetilbod. 
Fylkestinget går difor inn for å erstatte sal av sukkerhaldige varer i kantinene med sunne 
alternativ.  

 
2. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av sjømat og frukt og grønt ved at 

samarbeidet med Fiskesprell vert utvida til å omfatte kantinene ved dei vidaregåande 
skulane og i fylkesadministrasjonen. 

 
3. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av økologisk og berekraftig mat 

gjennom samarbeidet med Matvalet. Fylkestinget ber fylkesrådmannen kome attende med 
status for arbeidet og forslag til eventuell utviding av prosjektet i 2022. 

 
4. Fylkestinget ber fylkesrådmannen gje årleg status for målet om 15 % økologisk mat i 

kantinene ved skulane og i fylkesadministrasjonen. Tilbodet om vegetariske måltid bør 
over tid trappast opp. 

 
5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen i samarbeid med bedriftshelsetenesta leggje til rette for 

auka kunnskap om eit sunt og ernæringsmessig godt kosthald blant alle tilsette. 
 
Saksprotokoll i administrasjonsutvalet -  18.11.2020 
 
Åsmund Berthelsen, SV, sette fram slikt tilleggsforslag til punkt 3: 
 

«Forslag om tillegg til pkt. 3:  
 
sette inn kortreist mellom økologisk og berekraftig mat.»  
 

Silja Ekeland Bjørkly, H, sette fram slikt forslag: 
 

«Administrasjonsutvalet tek saka til vitande.»  
 
Avrøysting 
 
Ekeland Bjørkly sitt forslag fekk 4 røyster (H, FNB, AKAD og LO) og fall. 
Berthelsen sitt tilleggsforslag vart vedteke mot 1 røyst (FNB). 
Innstillinga vart vedteke mot 2 røyster (H og FNB). 
 
Innstilling til hovudutval for opplæring og kompetanse 
 

1. Fylkestinget vil tilby elevar og tilsette eit ernæringsmessig godt og variert kantinetilbod.    
Fylkestinget går difor inn for å erstatte sal av sukkerhaldige varer i kantinene med sunne 
alternativ.  

 
2. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av sjømat og frukt og grønt ved at 

samarbeidet med Fiskesprell vert utvida til å omfatte kantinene ved dei vidaregåande skulane 
og i fylkesadministrasjonen. 

 
3. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av økologisk, kortreist og berekraftig 

mat gjennom samarbeidet med Matvalet. Fylkestinget ber fylkesrådmannen kome attende med 
status for arbeidet og forslag til eventuell utviding av prosjektet i 2022. 



 
4. Fylkestinget ber fylkesrådmannen gje årleg status for målet om 15 % økologisk mat i kantinene 

ved skulane og i fylkesadministrasjonen. Tilbodet om vegetariske måltid bør over tid trappast 
opp. 

 
5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen i samarbeid med bedriftshelsetenesta leggje til rette for 

auka kunnskap om eit sunt og ernæringsmessig godt kosthald blant alle tilsette. 
 
 
 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  25.11.2020 
 
Rosalind Fosse, FrP, sette fram slikt forslag: 
 

«Hovudutval for opplæring og kompetanse tek saka til vitande.» 
 
Pauline Tomren, MDG, sette på vegner av MDG, A, SP, SV og KrF fram slikt forslag: 
 

«Endringsforslag til vedtakspunkt 1 og 3» 
 
1. Fylkestinget vil tilby elevar og tilsette eit ernæringsmessig godt og variert kantinetilbod. 
Fylkestinget oppfordrar derfor kantinene til å avgrense sal av sukkerhaldige varer i 
kantinene, og erstatte dei med sunne alternativ der det er mogleg. 
 
3. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av økologisk, kortreist og 
berekraftig mat gjennom samarbeidet med Matvalet. Fylkestinget ber fylkesrådmannen 
kome attende med status for arbeidet og forslag til eventuell utviding av prosjektet i 
2022.» 

 
Pauline Tomren, MDG, sette på vegner av MDG, A, SP, SV og KrF fram slikt tilleggsforslag: 
 

«Nytt vedtaksunkt 
 
6. Fylkestinget går inn for at det alltid skal vere fullverdige vegetariske og veganske 
matalternativ i kantinene til fylkeskommunen si verksemd.  
 
7. Fylkestinget forutset at arbeidet med å redusere matsvinn i fylkeskommunal verksemd 
held fram og har høg prioritet. 
 
8. Vestland fylke er landskap som er prega av matproduksjon. Kortreiste råvarer som 
bidreg til å halda landskapet i hevd og auka etterspurnaden bør prioriterast i ulike menyar 
ved kanitinene i fylkeskommunen. 
 
9. Fylkestinget ønsker at det blir samarbeida med dei private kantinane for at desse 
vedtaka også skal gjennomførast der. Fylkestinget legg til grunn at desse krava skal 
gjelde ved framtidige avtalar med private kantinedriftarar.» 

 
Avrøysting 
 
Fosse sitt forslag fekk 5 røyster ( FNB, FrP og H) og fall. 
Innstillinga punkt 1 og punkt 3 fekk inga røyster og fall. 
Innstillinga punkt 2, 4 og 5 vart vedteke mot 2 røyster ( FrP og FNB). 
Tomren sitt forslag om endringsforslag til vedtakspunkt 1og 3 vart vedteke mot 4 røyster. (H og 
FrP) 
Tomren sitt tilleggsforslag vart vedteke mot 5 røyster ( FNB, FrP og H) 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vil tilby elevar og tilsette eit ernæringsmessig godt og variert kantinetilbod. 

Fylkestinget oppfordrar derfor kantinene til å avgrense sal av sukkerhaldige varer i kantinene, 
og erstatte dei med sunne alternativ der det er mogleg. 

 



2. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av sjømat og frukt og grønt ved at 
samarbeidet med Fiskesprell vert utvida til å omfatte kantinene ved dei vidaregåande skulane 
og i fylkesadministrasjonen. 

 
3. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av økologisk, kortreist og berekraftig 

mat gjennom samarbeidet med Matvalet. Fylkestinget ber fylkesrådmannen kome attende med 
status for arbeidet og forslag til eventuell utviding av prosjektet i 2022.» 

 
4. Fylkestinget ber fylkesrådmannen gje årleg status for målet om 15 % økologisk mat i kantinene 

ved skulane og i fylkesadministrasjonen. Tilbodet om vegetariske måltid bør over tid trappast 
opp. 

 
5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen i samarbeid med bedriftshelsetenesta leggje til rette for 

auka kunnskap om eit sunt og ernæringsmessig godt kosthald blant alle tilsette. 
 

6. Fylkestinget går inn for at det alltid skal vere fullverdige vegetariske og veganske matalternativ 
i kantinene til fylkeskommunen si verksemd.  

 
7. Fylkestinget forutset at arbeidet med å redusere matsvinn i fylkeskommunal verksemd held 

fram og har høg prioritet. 
 

8. Vestland fylke er landskap som er prega av matproduksjon. Kortreiste råvarer som bidreg til å 
halda landskapet i hevd og auka etterspurnaden bør prioriterast i ulike menyar ved kanitinene i 
fylkeskommunen. 

 
9. Fylkestinget ønsker at det blir samarbeida med dei private kantinane for at desse vedtaka også 

skal gjennomførast der. Fylkestinget legg til grunn at desse krava skal gjelde ved framtidige 
avtalar med private kantinedriftarar 
 

 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  26.11.2020 
 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ:  
 
Fylkesutvalet tek saka til vitande.» 
 

Aleksander Øren Heen (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 8, innstillinga sine punkt forskyver seg: 
 
Fylkestinget føreset at fylkeskommunen nyttar norske råvarer så langt som mogleg.» 

 
Avrøysting 
 
Søviknes sitt forslag fekk 7 røyster (Frp, H, FNB) og fall. 
Innstillinga punkt 1-5 og 7-8 vart vedteke mot 4 røyster (Frp og FNB). 
Innstillinga punkt 6 og 9 vart vedteke mot 7 røyster (Frp, H og FNB).  
Øren Heen sitt forslag vart vedteke mot 4 røyster (Frp og FNB). 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget vil tilby elevar og tilsette eit ernæringsmessig godt og variert kantinetilbod. 

Fylkestinget oppfordrar derfor kantinene til å avgrense sal av sukkerhaldige varer i kantinene, 
og erstatte dei med sunne alternativ der det er mogleg. 

 
2. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av sjømat og frukt og grønt ved at 

samarbeidet med Fiskesprell vert utvida til å omfatte kantinene ved dei vidaregåande skulane 
og i fylkesadministrasjonen. 

 



3. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av økologisk, kortreist og berekraftig 
mat gjennom samarbeidet med Matvalet. Fylkestinget ber fylkesrådmannen kome attende med 
status for arbeidet og forslag til eventuell utviding av prosjektet i 2022.» 

 
4. Fylkestinget ber fylkesrådmannen gje årleg status for målet om 15 % økologisk mat i kantinene 

ved skulane og i fylkesadministrasjonen. Tilbodet om vegetariske måltid bør over tid trappast 
opp. 

 
5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen i samarbeid med bedriftshelsetenesta leggje til rette for 

auka kunnskap om eit sunt og ernæringsmessig godt kosthald blant alle tilsette. 
 
6. Fylkestinget går inn for at det alltid skal vere fullverdige vegetariske og veganske matalternativ 

i kantinene til fylkeskommunen si verksemd.  
 
7. Fylkestinget forutset at arbeidet med å redusere matsvinn i fylkeskommunal verksemd held 

fram og har høg prioritet. 
 

8. Fylkestinget føreset at fylkeskommunen nyttar norske råvarer så langt som mogleg. 
 

9. Vestland fylke er landskap som er prega av matproduksjon. Kortreiste råvarer som bidreg til å 
halda landskapet i hevd og auka etterspurnaden bør prioriterast i ulike menyar ved kanitinene i 
fylkeskommunen. 

 
10. Fylkestinget ønsker at det blir samarbeida med dei private kantinane for at desse vedtaka også 

skal gjennomførast der. Fylkestinget legg til grunn at desse krava skal gjelde ved framtidige 
avtalar med private kantinedriftarar. 

 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Fylkestinget tek saka til vitande.» 

 
Avrøysting 
 
Søviknes sitt forslag fekk 25 røyster (Frp, H, FNB, UA og PP) og fall. 
Innstillinga punkt 4 fekk 28 røyster (A, MDG, Krf, SV og R) og fall. 
Innstillinga punkt 6 fekk 28 røyster (A, MDG, SV, V, R og 1 Krf) og fall. 
Innstillinga øvrige punkt vart vedteke mot 13 røyster (Frp, FNB, UA og PP). 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget vil tilby elevar og tilsette eit ernæringsmessig godt og variert kantinetilbod. 

Fylkestinget oppfordrar derfor kantinene til å avgrense sal av sukkerhaldige varer i kantinene, 
og erstatte dei med sunne alternativ der det er mogleg. 

 
2. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av sjømat og frukt og grønt ved at 

samarbeidet med Fiskesprell vert utvida til å omfatte kantinene ved dei vidaregåande skulane 
og i fylkesadministrasjonen. 

 
3. Fylkestinget er positive til pilotprosjektet om auka bruk av økologisk, kortreist og berekraftig 

mat gjennom samarbeidet med Matvalet. Fylkestinget ber fylkesrådmannen kome attende med 
status for arbeidet og forslag til eventuell utviding av prosjektet i 2022. 

 
4. Fylkestinget ber fylkesrådmannen i samarbeid med bedriftshelsetenesta leggje til rette for 

auka kunnskap om eit sunt og ernæringsmessig godt kosthald blant alle tilsette. 
 
5. Fylkestinget forutset at arbeidet med å redusere matsvinn i fylkeskommunal verksemd held 

fram og har høg prioritet. 
 

6. Fylkestinget føreset at fylkeskommunen nyttar norske råvarer så langt som mogleg. 
 



7. Vestland fylke er landskap som er prega av matproduksjon. Kortreiste råvarer som bidreg til å 
halda landskapet i hevd og auka etterspurnaden bør prioriterast i ulike menyar ved kanitinene i 
fylkeskommunen. 

 
8. Fylkestinget ønsker at det blir samarbeida med dei private kantinane for at desse vedtaka også 

skal gjennomførast der. Fylkestinget legg til grunn at desse krava skal gjelde ved framtidige 
avtalar med private kantinedriftarar. 

 
 

PS 174/20 Val av ny varamedlem til styret i stiftinga Singerheimen 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget vel André Oppheim som ny varamedlem til styret stiftinga Singerheimen for 
valperioden 2019-2023 
 
Saksprotokoll i valnemnda -  14.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget vel André Oppheim som ny varamedlem til styret stiftinga Singerheimen for 
valperioden 2019-2023 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkestinget vel André Oppheim som ny varamedlem til styret stiftinga Singerheimen for 
valperioden 2019-2023. 
 
 

PS 175/20 Søknad om midlertidig fritak - Tor André Ljosland 
 
Innstilling 
 
1. Tor André Ljosland vert innvilga midlertidig fritak frå sine verv i folkevalde organ som det går 
fram av saksframlegget, for perioden frå 1. februar til 14. mai 2021.  
 
2. Frode Kleppe Holgersen vert vald som setjemedlem i hovudutval for næring for perioden 1. 
februar til 14. mai 2021. 
 
Saksprotokoll i valnemnda -  14.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Tor André Ljosland vert innvilga midlertidig fritak frå sine verv i folkevalde organ som det går 
fram av saksframlegget, for perioden frå 1. februar til 14. mai 2021.  
 



2. Frode Kleppe Holgersen vert vald som setjemedlem i hovudutval for næring for perioden 1. 
februar til 14. mai 2021. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Tor André Ljosland vert innvilga midlertidig fritak frå sine verv i folkevalde organ som det går 
fram av saksframlegget, for perioden frå 1. februar til 14. mai 2021.  
 
2. Frode Kleppe Holgersen vert vald som setjemedlem i hovudutval for næring for perioden 1. 
februar til 14. mai 2021. 
 
 

PS 176/20 Oppnemning av styremedlem og delegat til årsmøte/generalforsamling 
til Idrettsklynge Vest 
 
Forslag til innstilling  
 
1. Fylkestinget nemner opp ..................................som styrerepresentant for Idrettsklynge Vest 
 
2. Fylkestinget gjer fylkesrådmannen mynde til å utnemne representantar frå administrasjonen til 
arbeidsgruppa i Idrettsklynge Vest 
 
 
 
Saksprotokoll i valnemnda -  14.12.2020 
 
Anne Gine Hestetun, A, sette fram slikt forslag til punkt 1: 
 

«Ang valnemnda: 
Fast styremedlem Idrettsklynge Vest: 
Fylkesordførar (den til ei kvar tid sitjande).» 

 
Avrøysting 
 
Hestetun sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Fylkesrådmannen sitt forslag til punkt 2 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fast styremedlem Idrettsklynge Vest: 
Fylkesordførar (den til ei kvar tid sitjande). 
 
2. Fylkestinget gjer fylkesrådmannen mynde til å utnemne representantar frå administrasjonen til 
arbeidsgruppa i Idrettsklynge Vest 
 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 



1. Fylkestinget nemner opp fylkesordførar (den til ei kvar tid sitjande) som styrerepresentant for 
Idrettsklynge Vest. 
 
2. Fylkestinget gjer fylkesrådmannen mynde til å utnemne representantar frå administrasjonen til 
arbeidsgruppa i Idrettsklynge Vest. 
 
 

PS 177/20 Regional plan kultur Vestland - oppnemning av saksordførar 
 
Forslag til vedtak:  
 
1. ....................... vert vald som saksordførar for Regional plan for kultur, idrett og friluftsliv. 
 
2. Saksordføraren trer i funksjon frå det tidspunktet planarbeidet startar og skal vere medlem av ei 
eventuell styringsgruppe. 
 
 
Saksprotokoll i valnemnda -  14.12.2020 
 
Alfred Jens Bjørlo, V, sette fram slikt forslag til punkt 1: 
 
1. Geir Kjell Andersland vert vald som saksordførar for Regional plan for kultur, idrett og friluftsliv. 
 
Avrøysting 
 
Bjørlo sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Fylkesrådmannen sitt forslag til punkt 2, vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Geir Kjell Andersland vert vald som saksordførar for Regional plan for kultur, idrett og friluftsliv. 
 
2. Saksordføraren trer i funksjon frå det tidspunktet planarbeidet startar og skal vere medlem av ei 
eventuell styringsgruppe. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Geir Kjell Andersland vert vald som saksordførar for Regional plan for kultur, idrett og friluftsliv. 
 
2. Saksordføraren trer i funksjon frå det tidspunktet planarbeidet startar og skal vere medlem av ei 
eventuell styringsgruppe. 
 
 

PS 178/20 Søknad om fritak frå verv i Yrkesopplæringsnemnda 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Jasmin Eminovic får fritak frå sitt verv som medlem i yrkesopplæringsnemnda ut valperioden. 
 
2. Som ny medlem vert vald: Eivind Johannessen 
 
3. Som ny varamedlem vert vald: Unn Elin Lohne 
 
Saksprotokoll i valnemnda -  14.12.2020 
 



Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag til punkt 1, punkt 2 og til punkt 3 vart samrøystes vedteke som 
innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Jasmin Eminovic får fritak frå sitt verv som medlem i yrkesopplæringsnemnda ut valperioden. 
 
2. Som ny medlem vert vald: Eivind Johannessen 
 
3. Som ny varamedlem vert vald: Unn Elin Lohne 
 
 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Jasmin Eminovic får fritak frå sitt verv som medlem i yrkesopplæringsnemnda ut valperioden. 
 
2. Som ny medlem vert vald: Eivind Johannessen 
 
3. Som ny varamedlem vert vald: Unn Elin Lohne 
 
 
 
 

PS 179/20 Om aktivitets- og redegjørelsesplikten 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Marianne Sæhle (SV) sette på vegner av SV, MDG og A fram slikt forslag til vedtak: 
 

1. Vestland fylkeskommune skal følge opp Aktivitets- og redegjørelsesplikten i likestillings- og 
diskrimineringsloven. Fylkeskommunen skal jobbe aktivt, målretta og planmessig for å 
fremme likestilling og hindre diskriminering i egen organisasjon. 

2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen bruke aktivitetsplikten i likestillings- og 
diskrimineringslova § 26 a – d til å kartlegge dei faktiske forholdene i fylkeskommunen, 
samt foreslå tiltak som motverkar diskriminering til fylkestinget. 

3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen årleg redegjøre til administrasjonsutvalget for korleis 
aktivitetsplikten har blitt fulgt opp for å avdekke faktisk tilstand i eiga verksemd og 
motverke ulikelønn i eigen organisasjon. 

 
Avrøysting 
 
Sæhle sitt forslag vart vedteke mot ei røyst (FNB). 
 
Vedtak 
 

1. Vestland fylkeskommune skal følge opp Aktivitets- og redegjørelsesplikten i likestillings- og 
diskrimineringsloven. Fylkeskommunen skal jobbe aktivt, målretta og planmessig for å fremme 
likestilling og hindre diskriminering i egen organisasjon. 

2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen bruke aktivitetsplikten i likestillings- og diskrimineringslova § 
26 a – d til å kartlegge dei faktiske forholdene i fylkeskommunen, samt foreslå tiltak som 
motverkar diskriminering til fylkestinget. 



3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen årleg redegjøre til administrasjonsutvalget for korleis 
aktivitetsplikten har blitt fulgt opp for å avdekke faktisk tilstand i eiga verksemd og motverke 
ulikelønn i eigen organisasjon. 

 
 

PS 180/20 Vestland vil bli leiande i arbeidet for å førebyggje ulukker på sjøen 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Knut Inge Andersen (FNB) sette på vegner av FNB, H, Frp, UA, R, V, A, Sp, MDG, SV, PP og Krf 
fram slikt forslag: 
 

«Vestland fylke ser trongen for betre samarbeid om førebyggande arbeid for å få ned talet 
på drukningsulukker i fylket. Vestland fylke vil ta førebygging av ulukker på sjøen inklusive 
drukning, opp i samband med revisjon av handlingsprogram for folkehelse i 2021. Det er 
naturleg å søkje samarbeid med statlege myndigheiter som har ansvar for tryggleik på 
sjøen, kommunane og frivillige organisasjonar, som til dømes Redningsselskapet, for å nå 
målsettinga om null drukningsulukker.» 

 
Avrøysting 
 
Andersen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Vestland fylke ser trongen for betre samarbeid om førebyggande arbeid for å få ned talet på 
drukningsulukker i fylket. Vestland fylke vil ta førebygging av ulukker på sjøen inklusive drukning, 
opp i samband med revisjon av handlingsprogram for folkehelse i 2021. Det er naturleg å søkje 
samarbeid med statlege myndigheiter som har ansvar for tryggleik på sjøen, kommunane og 
frivillige organisasjonar, som til dømes Redningsselskapet, for å nå målsettinga om null 
drukningsulukker. 
 
 

PS 181/20 Fråsegn- La Mustafa få bli 
 

Saksprotokoll i fylkestinget -  15.12.2020 
 
Pauline Tomren (MDG) sette på vegner av MDG, A, Sp, SV, V og Krf fram slikt forslag til fråsegn: 
 

«La Mustafa få bli! 
 
18 år gamle Mustafa Hasan som har budd 13 år i Noreg, har fått beskjed om at han blir 
tvangssendt til Jordan i desember – eit halvt år før han får fullført VGS. Han har vore under 
barnevernet si omsorg sidan han var 15 år. Bror hans som er eit år eldre får bli, medan 
han sjølv blir sendt ut av landet.  
 
Vestland fylkesting meiner at forholda samla sett for Mustafa Hasan tilseier at permanent 
opphald bør innvilgast. Den fysiske og psykiske helse bør vegast tungt, samt at hensynet 
til det langvarige opphaldet i Norge på 13 år også bør vektleggjast tungt. Det følger elles av 
forskrift (§ 8-5) til utlendingsloven at hensynet til et barns tilknytning til riket skal tillegges 
særlig vekt. Tvangsutsending av Mustafa kan vere i strid med Grunnloven og FN si 
barnekonvensjon. Derfor meiner Vestland fylkesting at Mustafa Hasan må få bli i Noreg.» 

 
Avrøysting 
 
Det var 64 medlemer til stades. 
Tomren sitt forslag vart vedteke mot 13 røyster (Frp, PP, 4 H og 2 FNB)  
 
Vedtak 
 



Fråsegn vedteke oversendt til Justis- og beredskapsdepartementet, Justiskomiteen, 
Utlendingsnemnda og Vestlandsbenken: 
 
La Mustafa få bli! 
 
18 år gamle Mustafa Hasan som har budd 13 år i Noreg, har fått beskjed om at han blir 
tvangssendt til Jordan i desember – eit halvt år før han får fullført VGS. Han har vore under 
barnevernet si omsorg sidan han var 15 år. Bror hans som er eit år eldre får bli, medan han sjølv 
blir sendt ut av landet.  
 
Vestland fylkesting meiner at forholda samla sett for Mustafa Hasan tilseier at permanent opphald 
bør innvilgast. Den fysiske og psykiske helse bør vegast tungt, samt at hensynet til det langvarige 
opphaldet i Norge på 13 år også bør vektleggjast tungt. Det følger elles av forskrift (§ 8-5) til 
utlendingsloven at hensynet til et barns tilknytning til riket skal tillegges særlig vekt. 
Tvangsutsending av Mustafa kan vere i strid med Grunnloven og FN si barnekonvensjon. Derfor 
meiner Vestland fylkesting at Mustafa Hasan må få bli i Noreg. 
 
 
Protokollmerknad 
 
Dan Stian Femoen (H) sette fram slik protokollmerknad: 
 
Asylsaker har store konsekvenser for menneskers liv, og det er ikke vanskelig å ha sympati for 
enkeltindivid som får avslag på sin oppholdstillatelse, særlig for unge mennesker med lang botid i 
landet. 
 
Likebehandling og forutsigbarhet er allikevel helt avgjørende for vår tillit til asylinstituttet. 
 
Saksbehandlingen av asylsaker håndteres av Utlendingsdirektoratet (UDI), Utlendingsnemnda 
(UNE) og domstolene. Fylkestinget har ikke myndighet til å overprøve denne vurderingen. Sakene 
er ofte kompliserte og sammensatte, og krever stor innsikt i både faktum og juss. Fylkestinget har 
ikke tilgang til denne dokumentasjonen, og mangler derfor et helt avgjørende grunnlag til å vurdere 
saksbehandlingen i konkrete saker.  
 
På bakgrunn av dette, og på prinsipielt grunnlag, er det ikke riktig at fylkestinget går inn og 
vurderer enkeltsaker. 
 
John Andre Kongsvik (H) stilte seg bak Femoen sin protokollmerknad. 
 
 
 


